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رئیس کمیسیون خدمات شهری و امور زائرین شورای اسلامی شهر قم  خبرداد:

برنامه ریزی گسترده شهرداری 
برای ایام نیمه شعبان و نوروز 

مدیرکل دامپزشکی استان قم خبرداد:

آغاز طرح تشدید و کنترل فرآورده های خام دامی

شورای  زائرین  امور  و  شهری  خدمات  کمیسیون  رئیس 
نیروهای  کامل  آماده باش  به  اشاره  با  قم  شهر  اسلامی 
فروردین  تا 15  قم  شهرداری  عملیاتی  و  شهری  خدمات 
زائران شهرداری  آذرماه 11 کمیته ستاد  از  1401 گفت: 
در حال فعالیت و آماده سازی شهر برای ایام نیمه شعبان و 

نوروز هستند. سید مجتبی سبحانی ثابت در جلسه سی ام 
رسمی و علنی شورای اسلامی شهر مقدس قم، با اشاره به 
نزدیکی ایام نیمه شعبان، به ارائه گزارشی از فعالیت های 
اظهار  و  پرداخت  قم  شهر  اسلامی  شورای  و  شهرداری 
داشت: یکی از ویژگی های نیمه شعبان امسال اتصال این 
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مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان قم :

هیچ محدودیتی درتوزیع کالاهای 
اساسی وجود ندارد 

ذخیره سازی مطلوب گندم و تامین آرد واحدهای نانوایی  
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فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کلاهبرداری 35 میلیاردی به بهانه ثبت اختراع 

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان قم  بابیان اینکه 
ندارد  وجود  اساسی  کالاهای  درتوزیع  محدودیتی  هیچ 
شامل  اساسی  کالای  تن   ۹00 و  پنج هزار  از  بیش  گفت: 

برنج خارجی و شکر برای تامین بازار ایام پایانی سال در قم 
توزیع شد.   سعید محمدی اظهارداشت: براساس برنامه 
ریزی های انجام شده ۲ هزار و 500 تن برنج خارجی و شکر 

  

مدیرکل فرهنگ وارشاد اسلامی استان قم گفت: با پیگیری سال گذشته و بعد از 
سفر اخیر آیت الله سید ابراهیم رئیسی ، 10۹ میلیارد ریال دراستان برای حمایت  
از فعالیت های فرهنگی هنری و موسسه هایی که شرایط لازم داشته باشند را 
جذب کردیم.  سید موسی حسینی کاشانی روز دوشنبه در گفت وگو با خبرنگاران 
اظهار داشت: این حمایت ها در قالب دریافت طرح از موسسه های فرهنگی هنری 
فرهنگ  اداره کل  از  متشکل  چهارنفره  کمیته ای  افزود:  وی  می گیرد.  صورت 
و  برنامه ریزی  و  مدیریت  سازمان  اسلامی،  تبلیغات  اداره کل  اسلامی،  ارشاد  و 

 مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم مدیریت آب را اصلی ترین و چالش 
برانگیزترین موضوع در کشور و استان دانست و بر لزوم ایجاد مجمع خیرین 
آبرسان برای استان و شهرستان جعفریه تاکید کرد. حسن بختیاری در جلسه ای 
که به منظور بررسی مشکلات آب شهرستان جعفرآباد با حضور فرماندار، امام 
جمعه و بخشداران مرکزی و قاهان برگزار شد، با اشاره به مشکل ذاتی کمبود آب 
در استان قم اظهار داشت: باید اساس تمام مطالبات و برنامه ریزی ها بر اساس 
موقعیت جغرافیای کم آب استان باشد. وی با تاکید بر اینکه اولویت اساسی ما 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم خبرداد: 
جذب ۱۰۹ میلیارد ریال برای فعالیت های فرهنگی 

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم:
مدیریت آب چالش برانگیزترین موضوع قم است
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ولادت باسعادت امام سجاد)ع( را تبریک می گوییم.

مدیر کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان قم خبرداد:

وجود بیش از 1۳ هزار تخت اقامتی برای اسکان مسافران

رئیس جمهور :
آثار توسعه علمی باید در رفع 

نیازهای کشور مشاهده شود

رئیس جمهور با تأکید بر اهمیت 
»مردمــی کــردن علــم و دانــش« 
گفت: دسترسی آســان و ترغیب 
جوانان به علم و دانش زمینه رشد 
و شــکوفایی علمــی را در کشــور 
همــوار می کنــد.  آیت اللــه ســید 
ابراهیم رئیســی روز دوشــنبه در 
جشنواره  ســی وپنجمین  مراسم 
2بین المللی خوارزمی این جشنواره 

حسن روحانی: 
همه باید با انسجام و وحدت ملی 

پشت مذاکره کنندگان باشیم
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امیرعبداللهیان:
 اجازه تاثیرعامل خارجی در مذاکرات 

برای لغو تحریم ها را نمی دهیم

رئیس دولت دوازدهم تاکید کرد 
: مهم نیســت که این توافق را چه 
کسانی احیا می کنند یا چه کسانی 
مذاکره می کنند، مهم آثار و تبعات 
آن اســت که باید در رشــد کشــور 
مشاهده شود.  علی ربیعی درباره 
جلسه اخیر برخی اعضای کابینه 
تدبیر و امید با هدف بررسی برخی 
مســایل روز و از جملــه ، مواضــع 

 وزیر امور خارجه با تاکید بر 
ایستادگی جمهوری اسلامی 
رعایــت  و  حفــظ  در  ایــران 
خطــوط قرمز، گفــت: اجازه 
نخواهیــم داد هیــچ عامــل 
خارجــی منافع ملی کشــور 
را در مذاکــرات وین برای لغو 
تحریم ها تحت تاثیر قرار دهد. 
امیرعبداللهیــان  حســین  7

روسیه و باتلاق اوکراین
برخی  در  روسیه  ارتش  میدانی  های  پیشروی  علیرغم 
مناطق اوکراین و تلاش برای محاصره کامل کی یف پایتخت 
اوکراین هنوز ولادیمیر پوتین رئیس جمهوری روسیه به دو 

هدف نظامی و سیاسی خود دست نیافته است.
پوتین که فرمان حمله به همسایه مزاحم خود اوکراین را صادر کرد دو هدف را ترسیم کرد 

نخست نابودی زیر بنای نظامی و سپس تغییر ساختار سیاسی این کشور است.
پوتین با این توجیه که ولادیمیر زلنسکی رئیس جمهوری جوان و کم تجربه اوکراین در طول ۳ 
سال اخیر این کشور را به کانون حضور نا مبارک امریکا وناتو تبدیل کرده مسیر اشتباه امیزی را 

طی کرده و باید از قدرت برکنار شود.
رئیس جمهوری روسیه از عبارت نئونازی های اوکراین در خصوص رهبران اوکراین استفاده 

کرد تا توجیه قابل قبولی برای حمله ارتش روسیه با اوکراین داشته باشد.
روسیه بارها نسبت به تلاش زلنسکی برای پیوستن به پیمان ناتو ابراز نگرانی کرده بود ضمن 
اینکه مسکو مدعی است که دولت اوکراین سیاست سرکوب اقلیت روس تبار جامعه اوکراین را 

در پیش گرفته است.
تجزیه و تحلیل واقع بینانه مربوط به بحران اوکراین این واقعیت را روشن می کند که آمریکا و 
غرب از مدت ها پیش نسبت به افزایش توان نظامی روسیه و خیز بلند این کشور برای گسترش 

نفوذ خود در مناطق خلیج فارس، غرب آسیا و شمال آفریقا بشدت نگران شده اند.
سیگنال های فریبنده آمریکا، ناتو و اتحادیه اروپا برای پیوستن اوکراین به ناتو و اتحادیه اروپا 
رئیس جمهوری جوان اوکراین را ذوق زده کرد و لذا اوکراین مسیر تقابل آشکار با همسایه خود 

روسیه را در پیش گرفت که نتیجه آن برانگیخته شدن خشم پوتین بود.
تصمیم شتاب زده رئیس جمهوری روسیه برای حمله به اوکراین در حقیقت دامی است که 
ناتو و آمریکا در برابر روسیه گستراندند و شرایطی فراهم کردند که پوتین سخت ترین و خطر 

ناکترین گزینه را انتخاب کند.
در طول نزدیک به دو هفته اخیر تقریبا بخش مهمی از زیر ساختار های نظامی اوکراین توسط 
ارتش روسیه نابود شد اما این کشور هنوز به اهداف خود برای دور ساختن خطر ناتو از کنار 

مرزهای خود نرسیده است.
ارتش روسیه نیز متحمل خسارات سنگینی شد زیرا هر چند آمریکا و ناتو دوست جوان 
خود زلنسکی را تنها گذاشتند اما انواع سلاح های پیشرفته را در اختیار ارتش اوکراین قرار 

دادند.
هدف آمریکا و ناتو این است که بحران اوکراین طولانی شود و جنگ در این کشور به سمت 
فرسایشی شدن حرکت کند تا ارتش روسیه به مرور زمان دچار آسیب جدی شود و توان تهاجمی 

خود را از دست بدهد.
 فرسایشی شدن جنگ روسیه در اوکراین در نهایت به ضرر روسیه تمام خواهد شد زیرا تجارب 
نظامی نشان می دهد که قویترین ارتش های جهان اگر نتواند درکوتاه مدت به اهداف تعیین 
شده خود برسد و وارد یک جنگ فرسایشی شود به مرور زمان آثار شکست در اینگونه ارتش ها 

ظاهر خواهد شد.
جنگ ویتنام، جنگ ارتش سرخ شوروی سابق علیه مردم افغانستان، جنگ ارتش فرانسه 
علیه ملت الجزایر، جنگ عربستان علیه ملت یمن وجنگ رژیم بعث عراق علیه ایران و شکست 
ارتش رژیم صهیونیستی در جنگ ۳۳ روزه لبنان درسال ۲۰۰۶ نمونه روشنی از این تجارب 

نظامی است.
اگر چه روسیه در مقابل صف آرایی ناتو و اتحادیه اروپا علیه مسکو، برگهای برنده نسبتا بالایی 

دارد اما این برگها به مرور کارایی خود را از دست خواهند داد.
یکی از اهرم های فشار ولادیمیر پوتین علیه اتحادیه اروپا قطع گاز صادراتی است که اگر 
این اتفاق رخ دهد با توجه به اینکه ۴۰ در صد از گاز مورد نیاز کشورهای عضو این اتحادیه از 
روسیه تامین می شود لذا قطع صادرات گاز آسیب جدی به اقتصاد و صنعت اروپا وارد خواهد 

ساخت.
از سوی دیگر مهاجرت نزدیک به ۴ میلیون شهروند اوکراینی به کشورهای اروپا مشکلات 
اجتماعی و اقتصادی زیادی برای کشورهای اتحادیه اروپا به وجود خواهد آورد که این کشورها را 

با یک بحران انسانی مواجه می کند.
اما یکی از امتیازات کشورهای اروپایی این است که برای هر بحرانی راه حل مناسبی پیدا 
می کنند و این کشورها در دراز مدت تلاش خواهند کرد تا جایگزین مناسبی برای گاز روسیه 

پیدا کنند.
اعمال تحریم های مالی سنگین علیه روسیه از سوی آمریکا و اتحادیه اروپا، خارج ساختن 
بانک های این کشور از نظام تبادل مالی "سوئیفت"، اخراج دیپلمات های روسیه از آمریکا 
وکشورهای اروپایی، منع هواپیماهای مسافربری روسیه از ورود به فرودگاه های کشورهای 
اروپایی و ارسال مخفیانه تجهیزات جنگی مدرن به اوکراین بخشی از اقدامات آمریکا، ناتو و اروپا 

برای شکست دادن روسیه تلقی می شود.
لذا اگر روسیه نتواند در یک فرایند زمانی مشخصی دولت ولادیمیر زلنسکی را سرنگون کند 
و یک دولت وابسته به خود تشکیل ندهد در دراز مدت ارتش روسیه به سر نوشت ارتش سرخ 
شوری سابق در افغانستان دچار خواهد شد و این همان باتلاقی است که آمریکا و اروپا برای 

روسیه در اوکراین ایجاد کرده اند.

حسن هانی زاده*

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم:

مدیریت آب چالش برانگیزترین 
موضوع قم است

 مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم مدیریت آب را اصلی ترین و چالش برانگیزترین 
موضوع در کشور و استان دانست و بر لزوم ایجاد مجمع خیرین آبرسان برای استان و شهرستان 
جعفریه تاکید کرد. حسن بختیاری در جلسه ای که به منظور بررسی مشکلات آب شهرستان 
جعفرآباد با حضور فرماندار، امام جمعه و بخشداران مرکزی و قاهان برگزار شد، با اشاره به 
مشکل ذاتی کمبود آب در استان قم اظهار داشت: باید اساس تمام مطالبات و برنامه ریزی ها 
بر اساس موقعیت جغرافیای کم آب استان باشد. وی با تاکید بر اینکه اولویت اساسی ما تأمین 
آب شرب برای مناطقی است که انسان ها در آن سکونت دارند، مدیریت آب را اصلی ترین و 
چالش برانگیزترین موضوع در کشور و استان دانست و تاکید کرد: باید برنامه ریزی ها در این 
خصوص با جامعیت کامل و دور از نگاه های منطقه ای و بخشی انجام شود. مدیرعامل شرکت 
آب و فاضلاب استان قم تأمین آب از منابع محلی را از جمله سیاست های شرکت آب و فاضلاب 
برای بخش های استان دانست و گفت: با توجه به مشکلات تأمین آب و هزینه های سنگین 
آن، از جمله اجرای خط انتقال، بهترین حالت استفاده از منابع تأمین در محدوده مصرف 
است. بختیاری لزوم ایجاد مجمع خیرین آبرسان برای استان و شهرستان جعفریه را نیز مورد 
تاکید قرار داد و با بیان اینکه شرکت های آب و فاضلاب مجموعه های هزینه-درآمد هستند، 
خاطرنشان کرد: می توان از ظرفیت خیرین برای مباحث آبرسانی و رفع مشکلاتی که در این 
زمینه وجود دارد استفاده کرد. وی در پایان تاکید کرد: با وجود کمبود منابع مالی و کاهش 
منابع آبی، پیگیری لازم را برای رفع مشکلات در شهرستان جعفریه و سایر بخش های استان 
انجام خواهم داد. در این جلسه در خصوص برخی از مشکلات موجود در زمینه تأمین آب در 

شهرستان جعفریه و روستاهای بخش های مرکزی و قاهان بحث و بررسی شد.
 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم خبرداد: 

جذب ۱۰۹ میلیارد ریال برای فعالیت های فرهنگی 
مدیرکل فرهنگ وارشاد اسلامی استان قم گفت: با پیگیری سال گذشته و بعد از سفر اخیر 
آیت الله سید ابراهیم رئیسی ، ۱۰۹ میلیارد ریال دراستان برای حمایت  از فعالیت های فرهنگی 

هنری و موسسه هایی که شرایط لازم داشته باشند را جذب کردیم. 
این  با خبرنگاران اظهار داشت:  سید موسی حسینی کاشانی روز دوشنبه در گفت وگو 
حمایت ها در قالب دریافت طرح از موسسه های فرهنگی هنری صورت می گیرد. وی افزود: 
کمیته ای چهارنفره متشکل از اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی، اداره کل تبلیغات اسلامی، 
سازمان مدیریت و برنامه ریزی و همچنین حوزه  علمیه طرح های واصله از موسسه های فرهنگی 
هنری را بررسی می کنند. وی با بیان اینکه این تزریق اعتبار می تواند ما را برای سال آینده امیدوار 
کند گفت: امسال در بخش های مختلف مانند کنگره شهدا، بخش هنری، عفاف وحجاب، 
فضای مجازی و تولید اپلیکیشن های گوناگون و همچنین حوزه های پژوهشی برنامه های خوبی 
تصویب شد. وی  با اشاره به اینکه طی سه سال گذشته تفاهم نامه ای میان وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی و استانداری قم در جریان بوده که ۸۵ درصد آن محقق شده است گفت: برای 
ابتدای سال ۱۴۰۱ نیز تفاهم نامه جدیدی در دستور کار است که پیش نویس آن تهیه شده و 
متناسب با این تفاهم نامه برنامه های ویژه ای را دنبال خواهیم کرد.   حسینی کاشانی با بیان 
اینکه تقویت زیرساخت های تئاتر دینی در استان یکی از مطالبه ها بوده و در سفر اخیر رئیس 
جمهور به قم نیز مورد تاکید قرار گرفت بیان کرد: ۱۰۰ میلیارد ریال برای احداث ۲ پلاتوی 
نمایش مصوب شده، که ۲۰ میلیارد ریال آن در اختیار وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی قرار 

گرفته است.
 

رییس همایش ملی شهید سلیمانی:

شهید سلیمانی همیشه به فکر گره گشایی 
از مشکلات مردم بود

رییس همایش ملی "شهید سلیمانی و مکتب انتظار و مقاومت" گفت: آن شهید بزرگوار 
همیشه به فکر گره گشایی از مشکلات مردم در تمام زمینه ها بود و در این زمینه هیچ تفاوتی بین 

شیعیان، اهل سنت، ایزدی ها، حزب الله، حماس و غیره وجود نداشت. 
حجت الاسلام نجف لکزایی روز دوشنبه در اختتامیه همایش ملی»شهید سلیمانی و مکتب 
انتظار و مقاومت« در قم با اشاره به ارتباط وی از دوران جنگ تحمیلی با شهید سلیمانی افزود:  
آن چیزی که در اولویت سردار سلیمانی بود نجات مردم بود و همین نکته انگیزه و نشاط روحی 

عجیبی به این سردار ارشد سپاه پاسداران انقلاب اسلامی عطا کرده بود.
وی دربخش دیگری از سخنان خود گفت:  علوم سیاسی، اجتماعی، روانشناسی و فلسفه 
رایج به همراه علوم اسلامی جزءنگر و انسان غیر مهذب قدرت و ظرفیت درک و تحلیل مفاهیم 

آخرت گرایانه مانند شهادت، جهاد، ایثار و از خودگذشتگی را ندارند.

 در نظر دارد نسبت به واگذاری موارد زیر از طریق اجاره به صورت مزایده عمومی اقدام نماید.

1- متقاضیان محترم می توانند با در دست داشتن آگهی جهت دریافت اسناد مزایده به واحد درآمد سازمان پارک ها و فضای 
سبز شهرداری قم واقع در خیابان آیت الله طالقانی، بوستان شهدای آذر مراجعه و اسناد مربوطه را دریافت نمایند.

۲- مهلت دریافت و ارائه پیشنهاد تا تاریخ 1400/12/2۳ می باشد. 
3- سایر شرایط مزایده در اسناد و مدارک درج شده است.

4- متقاضیان مکلف اند کلیه اسناد و مدارک را امضاء کرده و به همراه برگه پیشنهاد قیمت ارائه نمایند. امضاء اسناد و مدارک به 
منزله قبول تمامی شرایط می باشد.  

5- جهت پاسخگویي به سوالات تخصصي با شماره تلفن  37711۲۲4–  0۲5 واحد امور درآمد سازمان تماس حاصل فرمائید.
6- محل تسلیم پیشنهادها: قم، خیابان آیت الله طالقانی، بوستان شهدای آذر، حراست سازمان پارک ها

7- سازمان در رد یا قبول پیشنهادات مختار است.
8- هزینه درج آگهی و کارشناسی به عهده برنده مزایده می باشد.

روابط عمومی سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم

آگهی مزایده عمومی

سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم

شناسه آگهی:۱287۹4۹
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حفظ محیط زیست وظیفه 
اداری و تکلیف شرعی 

اغلب فیلسوفان و رهبران مذهبی جهان بحران های 
محیط زیستی و بلایای طبیعی فعلی را یکی از پیامدهای 

جدایی دین و اخلاق محیط زیستی از امور مختلف زندگی انسان می دانند. موضوع 
محیط زیست و طبیعت و اخلاق محیط زیستی مورد توجه تمام ادیان الهی و غیر الهی 
بوده است. در اسلام مانند مسیحیت و یهودیت به ویژه در قرآن کریم منابع حیاتی مثل 
آب، هوا و خاک، درخت و گیاه اشاراتی بسیار ارزشمند تلقی شده است و مسلمانان از 
تخریب و اسراف آنان نهی شده اند، به همین دلیل موضوع محیط زیست و طبیعت 
همان طور که در قران مورد توجه قرار گرفته همواره موضوع بحث فقها و فلاسفه ایرانی- 

اسلامی از جمله ملاصدرا در ادوار گذشته بوده است.     
در عصر حاضر موضوع محیط زیست و طبیعت مورد توجـه نه تنها دانشمندان علوم 
فنی و مهندسی قرار گرفته بلکه مورد توجه فیلسوفان معاصر و رهبران اسلامی از جمله 
فقهای شیعه قرار گرفته است، در سال های اخیر حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم 
انقلاب اسلامی، حضرت آیت الله جوادی آملی، حضرت آیت الله محقق داماد از جمله 
فقهای برجسته جهان تشیع هستند که به موضوع محیط زیست به صورت ویژه پرداخته 
اند. حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی ایران هم از نظر بالاترین 
مسئول حکومت و هم در جایگاه یکی از رهبران برجسته مذهبی جهان در طی بیست 

سال گذشته به صورت پیوسته به موضوع محیط زیست و طبیعت توجه داشته است.
ایشان روزیکشنبه  به مناسبت روز درختکاری به صورت عاشقانه در جایگاه ولی فقیه 
)هم رهبر مذهبی و هم رهبر اجرایی کشور( و هم در جایگاه یکی از رهبران برجسته 
مذهبی جهان به مهم ترین چالش های پیش رو محیط زیست کشور و اهمیت حفظ 

محیط زیست پرداختند. در جملات زیر این موضوع کاملا واضح است.
حضرت آیت الله خامنه ای کاشت درخت را یک حرکت کاملًا دینی و انقلابی خواندند 
و افزودند: البته نگهداشت و حفظ درختان نیز کار بسیار مهمی است که باید رعایت 
شود. رهبر انقلاب، گیاه زنده را آسایش بخش روح و نگهدارنده جسم انسان و منبع رزق 
خدادادی و همه  جانبه برای آحاد بشر دانستند و تأکید کردند: به همین علت تخریب 
جنگل ها و محیط زیست و پوشش های گیاهی، تخریب منافع ملی است و ویران کردن 
بخشی از جنگل ها برای ساخت و ساز جز در موارد اضطراری، قطعاً به ضرر ملت است.
با ردّ نگاه تزیینی و حاشیه ای به محیط زیست، این موضوع را از جمله  ایشان 
اساسی ترین مسائل کشور برشمردند و گفتند: یکی از کارهای جدی در حفاظت از 
محیط زیست، حفاظت از دو ثروت عظیم و ذخیره حیاتی ملت ها یعنی آب و خاک و 
پرهیز از برخورد مسرفانه با آن ها است که در این زمینه مسئولان باید به راهنمایی های 
متخصصان توجه کنند. حفاظت از حیات وحش مسئله دیگری بود که رهبر انقلاب 
اسلامی بی توجهی به آن را به ضرر منافع ملی دانستند و گفتند: در اسلام، شکار فقط 
در صورت نیاز به تغذیه مجاز است و در غیر این صورت، غیرمجاز و خلاف است و حتی 
سفر شکار سفر حرام شمرده شده است، بنابراین باید جلوگیری از شکار غیرقانونی را 
جدی گرفت و به موضوع حفظ حیات وحش اهتمام داشت. ایشان در ادامه سازمان 
محیط زیست و وزارت جهاد کشاورزی را موظف به جلوگیری از تبدیل زمین های 
کشاورزی دانستند و افزودند: این کار به ضرر منافع ملی است و زمین های کشاورزی 

باید توسعه پیدا کند.
حضرت آیت الله خامنه ای همچنین با تأکید بر لزوم توسعه انرژی های پاک گفتند: 
توسعه انرژی های غیر فسیلی مانند انرژی هسته ای که استفاده از آن در دنیا روزافزون 
است و کشورهای منطقه ما نیز در حال حرکت به سمت آن هستند و نیز انرژی های بادی 
و خورشیدی، باید جدی گرفته شود. ایشان در پایان آحاد مردم را به کاشت و نگهداشت 
درختان فراخواندند و گفتند: انجام همه کارهای مهم نیازمند پشتوانه ملی است و 
درختکاری نیز از جمله کارهایی است که همه مردم می توانند با کاشتن و حفظ درختان 
و جلوگیری از محو درختان و باغ های اطراف و درون شهرها، به گسترش پوشش گیاهی 

در کشور کمک کنند."
از نکات مهم در دیدگاه های مقام معظم رهبری نسبت به محیط زیست و منابع طبیعی 
آن است که علاوه بر به کارگیری کلمات درست از دید یک مقام اجرایی و کارشناسی، 
حاکم بودن ادبیات قرآنی و فلسفه اسلامی است. این مطالب نشان می دهد که دیدگاه 
های محیط زیستی حضرت آیت الله خامنه ای تحت تاثیر ادبیات قرآنی، احادیث 
و روایات ذکر شده از پیامبر گرامی اسلام و امام جعفر صادق، مبانی فقهی معروفی 
مانند قاعده لاضرر و لاضرار، قاعده تسبیب، قاعده اتلاف و فیلسوفان اسلامی به ویژه 
ملاصدرا است، ضمن آن که در دیدگاه های مقام معظم رهبری نظرات کارشناسی و 
اجرایی نیز کاملا مشهود است. این مطالب نشان می دهد که حفظ محیط زیست نه 
تنها یک ضرورت کارشناسی، فنی و اداری است بلکه یک تکلیف شرعی و اخلاقی در 

درجه اول برای مسئولان کشور در تمام قوا و در درجه دوم برای آحاد مردم است.
  استاد دانشکده علوم زمین دانشگاه شهید بهشتی

مدیرکل مدیریت بحران استانداری قم :

دانش آموزان و فرهنگیان برای تکمیل  
واکسیناسیون اقدام کنند 

مدیرکل مدیریت بحران استانداری قم از حضوری شدن مدارس در همه مقاطع 
تحصیلی خبرداد و گفت: زدن ماسک، حفظ فاصله اجتماعی، رعایت شیوه نامه های 
بهداشتی و اجتناب از حضور در اجتماعات همچنان باید در مدارس جدی گرفته شود. 
محسن اروجی با اشاره به ابلاغ دستور العمل آغاز مجدد آموزش حضوری به همه 
مدارس اظهار کرد: همه مدارس باید آموزش های حضوری را در اولویت کاری خود قرار 
دهند و خانواده ها نسبت به حاضر شدن فرزندانشان در مدارس توجه بیتشری داشته 
باشند. وی ادامه داد: مدیران، معلمان و دانش آموزان باید با رعایت تمامی شیوه نامه های 

بهداشتی در مدارس حاضر شوند تا فرایند آموزشی با کیفیت بالاتری صورت گیرد.
مدیرکل مدیریت بحران استانداری قم با بیان اینکه آموزش های مجازی و آنلاین 
نمی تواند جایگزین آموزش حضوری شود، گفت: در شرایط فعلی و روند کاهشی همه 

گیری کرونا مقرر شده است تا مدارس آموزش های حضوری خود را از سربگیرند.
به گفته وی، تمامی واحدهای آموزشی قم شامل دولتی و غیردولتی باید از هفته جاری 

فعالیت های خود را در ۲ گروه الف و ب به صورت حضوری آغاز کنند.
اروجی خاطر نشان کرد: دانش آموزان، مدیران و معلمان حتما نسبت به تکمیل 

واکسیناسیون خود در پایگاه های اعلام شده اقدام کنند.
وی زدن ماسک، حفظ فاصله اجتماعی، رعایت شیوه نامه های بهداشتی و اجتناب از 
حضور در اجتماعات را برای کادر مدرسه و دانش آموزان الزامی دانست و افزود: مدیران 
و معلمان باید نسبت به رعایت پروتکل های بهداشتی دانش آموزان دقت لازم را داشته 

باشند.
اروجی در پایان افزود: با توجه به نزدیک شدن به ایام نوروز و حضور بیشتر مردم 
در بازارها رعایت شیوه نامه های بهداشتی بسیار ضروری است تا در ایام عید شاهد 

اوج گیری دوباره کرونا نباشیم.

به مناسبت هفته منابع طبیعی در مرتع سیف آباد قم انجام شد؛

۱۰هکتار نهال کاری با مشارکت
 ۱۰۰ داوطلب مردمی 

گروه های داوطلب مردمی به مناسبت هفته منابع طبیعی روزدوشنبه  در مساحتی 
بیش از ۱۰ هکتار از مرتع سیف آباد قم به غرس نهال پرداختند. 

براساس این گزارش ، گروه های مختلف مردمی شامل جوانان داوطلب هلال 
احمر، آموزش یاران معاونت نهضت سوادآموزی، دانشجویان مرکز آموزش علمی 
کاربردی بهارآوران نسترن و جمعی از کارشناسان سازمان جهاد کشاورزی و اداره کل 
منابع طبیعی و آبخیزداری در سیف آباد حضور یافته و در مساحتی حدود ۱۰ هکتار 
به کاشت نهال اکالیپتوس در قالب طرح مرتع داری تلفیقی با محوریت زراعت چوب 

اقدام کردند.
حمیدرضا زمانی رئیس اداره آموزش، ترویج و مشارکت های مردمی اداره کل منابع 
طبیعی و آبخیزداری استان قم در حاشیه این برنامه، با اشاره به اینکه روزدوشنبه  
به عنوان دومین روز از هفته منابع طبیعی با شعار »منابع طبیعی، مسئولیت اجتماعی و 
همیاران طبیعت« نام گذاری شده است، اظهار کرد: در برنامه مشارکتی امروز نزدیک به 

۱۰۰ نفر از گروه های مردمی برای کاشت نهال در مرتع حضور یافتند.
وی اضافه کرد: در قالب برنامه امروز مشارکت در طرح مرتع داری برای بهره برداری 

اقتصادی از چوب گونه سریع الرشد اکالیپتوس دنبال شده است.

اخبار

تولیت حرم حضرت معصومه)س(:

مماشات با افراد ناکارآمد ظلم به مردم است
 تولیت حرم حضرت معصومه )س( گفت: مماشات با زیرمجموعه ای که در مسیر 

رفع مشکلات مردمی همراهی نمی کند ظلم به مردم است. 
آیت الله سیدمحمد سعیدی در نشست هم  اندیشی ائمه جمعه استان قم، افزود: 
با تلاشی که استاندار قم و تیم جدید اجرایی در استان دارند و کمک دیگر مسوولان 

هر روز باید مشکلی از مشکلات از پیش روی مردم برداشته شود.
وی با بیان اینکه نیروهای زیرمجموعه نیز باید برای حل مشکلات مردم همراه 
شوند درغیر اینصورت حتما باید جابجا شوند، گفت: گاهی وقت ها مماشات در امور 
شخصی است که به خود افراد مربوط است، اما در مورد موضوعی که به مردم بر 

می گردد نباید مماشات شود.
وی با بیان این که مردم خط قرمز ما هستند و حتما باید برای رفع مشکلاتشان 
تلاش شود، افزود: مردم ایران، مردم منصفی بوده، زیرا مردم به نظام و دولت رغبت 
و امید دارند و به بهبود شرایط دل بسته اند که با عملکرد مثبت باید این امید را بیشتر 
کرد. نشست هم اندیشی ائمه جمعه استان قم  یکشنبه شب گذشته با حضور آیت الله 
سید محمد سعیدی امام جمعه و نماینده ولی فقیه در استان قم، حجت الاسلام 
والمسلمین محمد لطفی نیاسر مدیرکل صدا وسیما استان و  احمدحاجی زاده 
معاون سیاسی امنیتی استانداری در دفتر شورای سیاست گذاری ائمه جمعه استان 

قم برگزار شد.
 

علی شمخانی: 

چشم انداز توافق در وین همچنان مبهم است
 دبیر شورای عالی امنیت ملی با بیان اینکه اولویت مذاکره کنندگان ایرانی حل و 
رفع موضوعات باقی مانده  و خطوط قرمز ایران است، گفت: چشم انداز توافق به دلیل 

تاخیر واشنگتن در اتخاذ تصمیم سیاسی مبهم است. 
علی شمخانی در حساب کاربری خود در توییتر با اشاره به اولویت مذاکره کنندگان 
ایران در وین افزود: چشم انداز توافق در مذاکرات وین به دلیل تاخیر واشنگتن در 

اتخاذ تصمیم سیاسی همچنان مبهم است.
دبیر شورای عالی امنیت ملی اضافه کرد: اولویت مذاکره کنندگان ایرانی حل و رفع 

موضوعات باقی مانده ای است که در ردیف خطوط قرمز محسوب می شوند.
شمخانی تأکید کرد: دسترسی سریع به توافق قوی نیازمند ارائه ابتکارهای جدید 

از سوی همه طرف هاست.
با وجود پیشرفت قابل توجه مذاکرات، هنوز موضوعات مهمی باقی مانده است و 
توافق نهایی هنوز حاصل نشده است و زمان قطعی برای آن وجود ندارد. دستیابی به 
توافق نهایی، تنها با اتخاذ تصمیمات سیاسی لازم از سوی طرف های غربی به ویژه 

واشنگتن در دسترس خواهد بود.
و  است  شده  آغاز  وین  در  جاری  سال  دی ماه  ششم  از  مذاکرات  هشتم  دور 
شرکت کنندگان سرگرم تکمیل پیش نویس متن توافق و تصمیم گیری در مورد برخی 

موضوعات اختلافی بوده اند.
 

امیرعبداللهیان:

 اجازه تاثیر عامل خارجی در مذاکرات 
برای لغو تحریم ها را نمی دهیم

 وزیر امور خارجه با تاکید بر ایستادگی جمهوری اسلامی ایران در حفظ و رعایت 
خطوط قرمز، گفت: اجازه نخواهیم داد هیچ عامل خارجی منافع ملی کشور را در 

مذاکرات وین برای لغو تحریم ها تحت تاثیر قرار دهد. 
حسین امیرعبداللهیان روز دوشنبه در نشست هم اندیشی با جمعی از نمایندگان 

مجلس شورای اسلامی حضور یافت. 
امیر عبداللهیان در این نشست آخرین تحولات مرتبط با حوزه سیاست خارجی 

بخصوص در زمینه گفت وگوهای وین و همچنین تحولات اوکراین را تشریح کرد.
وی همچنین در خصوص نقطه نظرات نمایندگان مجلس شورای اسلامی در این 

زمینه ها به تبادل نظر پرداخت.
وزیر امور خارجه در این نشست هم اندیشی که در محل کمیسیون تلفیق  مجلس 
شورای اسلامی برگزار شد، در تشریح تحولات مرتبط با گفت وگوهای وین، با تأکید بر 
استقبال جمهوری اسلامی ایران از نهایی کردن یک توافق خوب و قوی، عزم ایران 
در زمینه رعایت خطوط قرمز تعیین شده و بخصوص تضمین های موثر اقتصادی و 

حداکثرسازی منافع جمهوری اسلامی ایران را مورد تاکید قرار داد.  
امیرعبداللهیان افزود: ضمن ایستادگی در حفظ و رعایت خطوط قرمز، اجازه 
نخواهیم داد هیچ عامل خارجی منافع ملی کشور را در مذاکرات وین برای لغو 

تحریم ها تحت تاثیر قرار دهد. 

پنجشنبه  شب در مسجد امام حسن عسکری برگزارمی شود؛

 مراسم چهلم آیت الله صافی گلپایگانی در قم 
مراسم گرامیداشت چهلمین روز درگذشت آیت الله صافی گلپایگانی روز پنجشنبه 

شب  در مسجد امام حسن عسکری علیه السلام قم برگزار می شود.
مسئول ستاد بزرگداشت مراسم چهلم آیت الله صافی گلپایگانی عصر امروز در 
جمع خبرنگاران با اعلام خبر برگزاری مراسم چهلمین روز درگذشت آن عالم ربانی، 
الله صافی  گفت: مراسم ویژه گرامیداشت چهلمین روز درگذشت حضرت آیت 
گلپایگانی پنجشنبه این هفته بعد از نماز مغرب و عشا در مسجد امام حسن عسگری 

علیه السلام و با حضور مردم، علما، طلاب و مسئولان برگزار می شود.
حجت الاسلام اکبری، افزود: مراسم چهلم آیت الله صافی گلپایگانی ویژه بانوان 

نیز از ساعت ۱۶ تا ۱۷:۳۰ در مسجد الغدیر واقع در بلوار غدیر قم برگزار می شود.
وی تکریم و تجلیل از مقام آیت الله صافی گلپایگانی در کتابخانه ملی ایران را از 
دیگر برنامه های چهلم آیت الله صافی گلپایگانی عنوان کرد و گفت: در این مراسم 
که روز چهارشنبه همین هفته در کتابخانه ملی ایران برگزار می شود به مناسبت 
هفتادمین سال تالیف کتاب منتخب الاثر، از خدمات علمی فقیه عالی مقام آیت الله 

صافی گلپایگانی تجلیل به عمل خواهد آمد.
حجت الاسلام اکبری همچنین تصریح کرد: مراسم ویژه بزرگداشت چهلم آیت 
الله صافی گلپایگانی از طرف بعثه مقام معظم رهبری در عراق، روزدوشنبه در صحن 

حضرت سیدالشهدا علیه السلام و بر سر مزار آیت الله صافی گلپایگانی برگزار شد.

گروسی:

 مشتاقانه آماده پیگیری توافق با ایران هستیم
مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی روز دوشنبه در نخستین روز برگزاری دور 
جدید نشست شورای حکام گفت که این سازمان مشتاقانه آماده پیگیری توافق 
صورت گرفته با سازمان انرژی اتمی ایران در خصوص حل و فصل مسائل باقی مانده 
مورد اختلاف است.  رافائل گروسی اظهار داشت: بیانیه مشترک توافق شده با 
ایران در روز شنبه مجموعه ای از گام هایی را که باید طی چند ماه آینده انجام شود 
مشخص می کند. وی افزود: آژانس مشتاقانه منتظر است تا ۲۰ مارس توضیحات 
کتبی از جمله اسناد پشتیبان مرتبط را در مورد سوالات مطرح شده توسط آژانس در 
مورد موضوعات مربوط به سه مکان خاص را دریافت کند. گروسی ادامه داد: کارهای 
زیادی پیش روی ماست. ما آماده ایم. مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی شنبه 
گذشته به تهران سفر کرد تا با رئیس سازمان انرژی اتمی و وزیر امور خارجه کشورمان 
دیدار کند. در نتیجه رایزنی های فشرده صورت گرفته، سازمان انرژی اتمی ایران 
و آژانس بین المللی انرژی اتمی بیانیه مشترکی را در خصوص سرعت بخشیدن 
و تقویت همکاری ها و گفت وگوهای بین خود برای حل و فصل موضوعات صادر 

کردند.
 

رییس جمعیت هلال احمر: 

هلال احمر شهرک های آموزشی تاسیس می کند
رییس جمعیت هلال احمر گفت: یکی از ضروریات در راستای آمادگی در مقابل 
حوادث و سوانح، توجه به مقوله آموزش است که در این راستا جمعیت هلال احمر 
در صورتی که منابع مالی تخصیص داده شود در نقاط مختلف کشور سایت ها و 
شهرک های آموزشی تاسیس خواهد کرد.  پیرحسین کولیوند روز دوشنبه در دیدار با 
۱۱  نماینده مجلس شورای اسلامی به صورت با حضور جداگانه در ساختمان صلح 
افزود: با تاسیس این سایت ها و شهرک های آموزشی می توان به دانش آموزان و سایر 

گروه های هدف، آموزش های متناسب و میدانی ارایه داد.

رئیس جمهور با تأکید بر اهمیت »مردمی کردن علم و دانش« گفت: دسترسی آسان و 
ترغیب جوانان به علم و دانش زمینه رشد و شکوفایی علمی را در کشور هموار می کند. 

به گزارش خبرنگار حوزه دولت ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، آیت الله 
سید ابراهیم رئیسی روز دوشنبه در مراسم سی وپنجمین جشنواره بین المللی خوارزمی 
این جشنواره را از نمادهای پویایی علمی کشور دانست و گفت: جشنواره خوارزمی 
محل کشف استعدادها و جایگاه ارائه طرح های برتر به جامعه است و می تواند امید برای 

اندیشمندان و به ویژه جوانان باشد.
رئیس جمهور توجه به تلاش های علمی و امر پژوهش را جزء ویژگی های شاخص 
جمهوری اسلامی دانست و گفت: رهبر معظم انقلاب خود همیشه مشوق نوآوران و 
پژوهشگران کشور هستند و در اثر تسری چنین نگاهی است که امروز دانشمندان جوان 
کشورمان در عرصه های مختلف فعال و نقش آفرین هستند و کارنامه ای درخشان در 
تولید علم دارند. رئیسی با اشاره به ضرورت ملموس بودن آثار تلاش های دانشمندان در 
زندگی مردم، خاطرنشان کرد: توسعه علمی در کشور حرکت مستمری است که آثار آن 
حتما باید در رفع نیازهای کشور مشاهده شود. وی با تبیین مفهوم »علم نافع«، پاسخ 
به سوالات و نیازهای جامعه را رسالت اصلی مراکز علمی دانست و گفت: پژوهش ها و 
تحقیقات علمی برای درج در نشریات و کسب امتیاز پژوهشی نیست و همه تلاش های 

علمی باید جنبه کاربردی داشته باشد و بتواند گرهی از مشکلات کشور باز کند.
برای حل مشکلات کشور مصمم به پشتیبانی از دانش میان رشته ای هستیم

ضرورت توسعه دانش میان رشته ای موضوع بعدی مورد توجه رئیس جمهور در این 

سخنرانی بود که وی بیان اینکه بسیاری از مسائل و مشکلات جنبه بین رشته ای 
دارد، تاکید کرد که دولت با انگیزه غلبه بر مشکلات، مصمم است از حوزه های 
بین رشته ای حمایت و پشتیبانی کند. رئیس جمهور با تاکید بر بحث کاربردی شدن و 
مساله محوری تلاش های علمی کشور و همچنین ضرورت تجاری سازی اختراعات، 
ابداعات و نوآوری، گفت: اثربخشی و کارآمدی تحقیقات، و تلاش های نوآورانه  در 
کشور در گروی تجاری سازی آنهاست و در این صورت است که پژوهش ها و ابداعات 
می تواند ارزش افزوده داشته باشد و برای توسعه و پیشرفت کشور مفید واقع شود. 
وی شرکت های دانش بنیان را مرجع اصلی تجاری سازی فناوری و نوآوری در کشور 
از دارایی های کشور است. اگر  دانست و اذعان داشت: شرکت های دانش بنیان 
وزارتخانه ها، سازمان ها و مجموعه های صنعتی خود را با مراکز علمی و دانش بنیان 
تطبیق دهند و در سوی مقابل، شرکت های دانش بنیان نیز تلاش ها و فعالیت های 
خود را در راستای رفع نیازهای این مجموعه ها جهت دهی کنند، نتیجه ای درخشان 
برای کشور رقم می خورد. آیت الله رئیسی در همین زمینه بر تعیین ماموریت های 
دانشگاه و مراکز علمی متناسب با نیازهای کشور تاکید کرد و گفت: لازم است 
نیازهای بومی، منطقه ای و بین المللی در نوع ماموریت های مراکز علمی کشور مورد 
توجه قرار گیرد. وی ضرورت توجه به عدالت علمی در سه حوزه تحقیقات، آموزش و 
خدمات را یادآور شد و گفت: باید شرایطی فراهم باشد که فرد اندیشمندی حتی اگر 
عضو هیات علمی دانشگاه هم نباشد بتواند از شرایط مناسبی برای تحقیق و پژوهش 
برخوردار باشد و مجموعه های علمی نیز باید از چنان توانمندی بالایی برخوردار 

باشند که بتوانند هر نوع تقلب علمی را شناسایی کنند.
ترغیب جوانان به علم و دانش زمینه ساز رشد علمی در کشور است

 رئیسی تصریح کرد: دسترسی آسان و ترغیب جوانان به علم و دانش موضوع مهمی 
است که می تواند زمینه رشد و شکوفایی علمی را در کشور هموار کند.

است  لازم  گفت:  دانش  و  علم  کردن  مردمی  اهمیت  بر  تأکید  با  رئیس جمهور 
را  نیاز مردم  فعالیت های علمی  بر  پژوهشگران علمی کشور علاوه  و  دانشمندان 
به خوبی بشناسند. وی همچنین بر اخلاق مداری علمی تاکید کرد و ادامه داد: 
مشکلات و تنش هایی که امروز بشریت با آن درگیر شده است به خاطر علم بدون 
اخلاق است؛ لذا ضرورت دارد علم و اخلاق در کنار یکدیگر مورد توجه قرار گیرد. پس 
دانشگاه باید مرکز اخلاق در جامعه و محل کسب علم و دانش همراه با اخلاق مداری 
باشد. علم و معرفت آموزی مرز جغرافیایی نمی شناسد و می توان از هر جایی علم و 

دانش را کسب کرد.

رئیس جمهور :

آثار توسعه علمی باید در رفع نیازهای کشور مشاهده شود

ر ئیس دستگاه قضا بر مسدود کردن تمامی بسترها 
و گلوگاه های فساد به  ویژه در حوزه اراضی و همگرایی 
و هماهنگی هر سه قوه در تحقق این مهم تاکید کرد.
روز  اژه ای،  محسنی  والمسلمین  حجت الاسلام 
دوشنبه ۱۶ اسفند ۱۴۰۰ در جریان جلسه شورای 
عالی قوه قضائیه با تبریک اعیاد شعبانیه و موالید 
مسعود این ماه پر خیر و برکت بار دیگر به موضوع 
ساخت وسازهای غیرمجاز در محدوده های ممنوع 
نظیر بستر و حریم رودخانه ها و معضلات و مشکلاتی 
که از این ناحیه ایجاد می شود، اشاره کرد و از دولت 
کابینه  وزرای  و  رئیس جمهور  شخص  و  سیزدهم 
که با روحیه انقلابی و مسئولیت پذیری برای رفع 
این مشکل و معضل ورود کرده اند، تقدیر به عمل 
آورد و تاکید کرد: باید به نقطه ای برسیم که دیگر 
ساخت وساز غیرمجازی صورت نگیرد که ما به حکم 
قانون مجبور به تخریب و قلع و قمع آن با صرف هزینه 

نباشیم و هم اکنون در این راه قدم بر می دارد.
تمامی  کردن  مسدود  بر  ادامه  در  عدلیه  رئیس 
اراضی  حوزه  در  بویژه  فساد  گلوگاه های  و  بسترها 
تاکید کرد و بر همگرایی و هماهنگی هر سه قوه در 
تحقق این مهم تصریح داشت و گفت: طی مدت 
اخیر قوه قضائیه و دولت با هماهنگی و هم افزایی در 
راستای صیانت از حقوق عامه و حفظ بیت المال در 
حوزه اراضی اقدامات ارزنده ای را صورت داده اند و 
بدون تردید چنانچه در پیشبرد این امر نیاز به اصلاح 
قانون و رفع خلاء های قانونی باشد، مجلس نیز پای 

کار خواهد بود.
رئیس قوه قضائیه در همین راستا به دستگاه های 
حکومتی و دولتی و همچنین اشخاص حقیقی و 
عادی که دارای بناها و مستحدثات غیرمجاز هستند 

توصیه کرد که خودشان در تخریب و قلع و قمع این 
بناها و مستحدثات پیشقدم شوند و با این کار هم از 
مزایای مادی مصالح و ابزار ساختمانی به کار رفته در 
بناهای شان برای صرف در امور دیگر بهره مند شوند و 

هم ارفاقات قانونی بعدی شامل حالشان شود.
رئیس عدلیه در همینه زمینه افزود: قوه قضائیه 
نیز به دستگاه ها و افرادی که خود برای تخریب یا 
اصلاح بناهای غیرمجازشان پیشقدم شوند کمک و 
مساعدت خواهد داشت و در صورت نیاز به آنها فرجه 

و مهلت خواهد داد.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در ادامه 
نشست امروز شورای عالی قوه قضائیه با قدردانی 
و  اصلاح  امر  در  سیزدهم  دولت  اقدامات  از  وافر 
ساماندهی چرخه معیوب واردات و صادرات در کشور 
و  خوب  اقدامات  کوتاه  زمان  این  در  دولت  گفت: 
مجدانه ای را برای اصلاح و ساماندهی فرآیندهای 
وارداتی و صادراتی انجام داده است و در این زمینه 
درصدد راه اندازی سامانه ای جامع است؛ همچنین 
ایجاد »سامانه جامع تجارت« نیز در تحقق اصلاح و 
ساماندهی فرآیندهای وارداتی و صادراتی بسیار مؤثر 

خواهد بود.
رئیس قوه قضائیه اتصال سامانه های الکترونیکی 
موجود در »گمرکات«، »وزارت صمت«، »کشتیرانی و 
بنادر« و »اموال تملیکی« به یکدیگر را در رفع بسیاری 
از مشکلات موجود و اصلاح فرآیندهای صادراتی و 
وارداتی مؤثر دانست و بر ضرورت تحقق کامل این 

مهم تاکید کرد.
محسنی اژه ای در ادامه به یک روند و رویه هزینه ساز، 
غلط و بسترزای فساد در امر واردات کالا به کشور 
اشاره کرد و گفت: با کمال تأسف، اموال و کالاهایی 

ضروری و مورد نیاز با صرف هزینه و تحمل زحمت 
و  ناهماهنگی ها  به سبب  اما  وارد کشور می شوند 
قصورها و تقصیرها طی مدت طولانی در انبارهای 
گمرکات و بنادر می مانند و یا متروک و فاسد می شوند 
و یا در نتیجه این نگهداری طولانی هزینه مضاعف به 
بار می آورند که این امر به معنای تحمیل خسارت و 
هدر رفت بیت المال است و دستگاه قضائی به موجب 
وظیفه ذاتی خود در حفظ بیت المال به این موضوع 

ورود جدی کرده است.
رئیس دستگاه قضا همچنین با اشاره ورود مجدانه 
دولت و شخص رئیس جمهور به موضوع جلوگیری از 
تحمیل خسارت به بیت المال بواسطه معیوب بودن 
بدون  کرد:  اظهار  صادراتی،  و  وارداتی  فرآیندهای 
تردید قوه قضائیه، هم از حیث مسئولیت ذاتی خود 
و هم از باب کمک و مساعدت به دولت، مجدانه امر 
جلوگیری از تضییع بیت المال بواسطه معیوب بودن 
فرآیندهای وارداتی و صادراتی را پیگیری خواهد کرد 
و در این زمینه چنانچه نیاز به اصلاح قانون باشد نیز 
قوای سه گانه همکاری و هم افزایی لازم را خواهند 
تدوین  ضرورت  از  همچنین  عدلیه  رئیس  داشت. 
برنامه زمانبندی شده با دولت برای اصلاح فرآیندهای 
وارداتی و صادراتی در کشور به منظور پیشگیری از 

تحمیل خسارت به بیت المال تاکید کرد.
رئیس دستگاه قضا هماهنگی دولت و قوه قضائیه 
امور  و  تملیکی  اموال  وضعیت  ساماندهی  امر  در 
ناظر بر فرآیندهای وارداتی و صادراتی را از مصادیقی 
دانست که نشان می دهد با هماهنگی و هم افزایی 
میان قوا و دستگاه ها و همچنین وجود عزم راسخ، 
رفع ایرادات و اشکالات و اصلاح امور محقق شدنی 

است.

رئیس قوه قضائیه تاکید کرد؛
مسدودکردن تمامی بسترها وگلوگاه های فساد

محمدیزدی*

قالیباف در مراسم تجلیل از خانواده شهدا و ایثارگران قوه مقننه؛

هیچ گاه در مسیر امام شهدا و انقلاب شاهد افراط و تفریط نبودیم
 رییس مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: امروز شاهد افراط و تفریط هستیم 
در حالی که هیچ گاه در مسیر امام شهدا و انقلاب شاهد افراط و تفریط نبودیم. 
محمدباقر قالیباف روز دوشنبه در مراسم تجلیل از فرزندان شهدا، ایثارگران 
و جانبازان قوه مقننه ضمن تبریک اعیاد ماه مبارک شعبان، افزود: بدون شک 
همه ملت ایران زندگی مادی و معنوی خود را مدیون ایثارگران و شهدای ایران 

اسلامی می دانند.
قالیباف با اشاره به فضای اخلاقی، معنوی و صداقت حاکم بر جبهه ها تاکید 
کرد: در دوران دفاع مقدس اعتماد در حد اعلای آن بود دو رزمنده ای که یکدیگر 
را نمی شناختند و دارای قومیت متفاوت بودند باوری یکسان داشتند و اعتماد، 

صفا، گذشت و صمیمیت کامل را شاهد بودیم.
رییس قوه مقننه با بیان اینکه در دوران دفاع مقدس هیچ کس »من« نبود و 
همه به تمام معنا »ما« بودند و کسی چیزی را برای خود نمی خواست و از اساس 
چیزی از جنس سیستم های اداری وجود نداشت، تصریح کرد: روزی با شهید 
سلیمانی در خصوص شرایط فعلی صحبت می کردیم می گفت سرزمین دوران 

دفاع مقدس قطعه ای از بهشت بود و گذشت، برادری و انسجام وجود داشت.
وی تصریح کرد: اما امروز می بینیم که حتی آبروی افراد در محیط های اداری 
ارزشی ندارد و شان مردم در این محیط ها رعایت نمی شود چرا که بر خلاف 
فضای دفاع مقدس، منیّت اساس کار برخی شده و در این فضا عده ای برای 

گرفتن پست، حاضر هستند شخصیت و هویت خود را از بین ببرند.
قالیباف با تاکید بر اینکه دلیل عوض شدن موقعیت ارزش ها و ضد ارزش ها 

جای بحث دارد، عنوان کرد: دلسوزان انقلاب که سلامتی، جوانی، برادران، 
پدران و هم رزمان خود را در دوران دفاع مقدس از دست داده اند حق دارند برای 

این شرایط غصه بخورند و حق دارند از این غصه دق کنند.
رییس مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: یکی از نکات مهمی که برای نسل 
امروز فرزندان رزمنده، ایثارگر، جانباز و خانواده شهدا وجود دارد این است که 
نسبت به باور آن فرهنگ از همه مسوول تر هستند تا بصیرتر از دیگران باشند به 

این معنا که نافذ بودن دینی خود را در بزنگاه ها محکم و خالصانه انجام دهند.
وی افزود: البته هیچ اتفاقی نباید ما را ناامید کند و نباید هم در این مسیر افراط 
و تفریط داشته باشیم امروز شاهد افراط و تفریط هستیم در حالی که هیچ گاه در 

مسیر امام شهدا و انقلاب شاهد افراط و تفریط نبودیم.  
قالیباف ادامه داد: با همه وجود خود باید به جانبازان و رزمندگان افتخار کنیم 
زیرا مایه سرافرازی ما هستند و هرکدام از آن ها نشانی از مردانگی، گذشت، 
مقاومت و مجاهدت در راه خدا هستند و این افراد بصیرهای واقعی بودند که 
فرمان امام برای حضور در جبهه ها را واجب کفایی دانستند و در مسیر الهی 
حرکت کردند. بدون شک شما با خدا معامله کرده اید و مشتری یکایک شهدا، 
رزمندگان و ایثارگران خدا بوده و شک نکنید عزت دنیوی و اخروی دست خداوند 
است. قالیباف گفت: تا زمانی که در صراط مستقیم حرکت کنیم، باور الهی 
داشته و برای مردم حق قائل باشیم بدون شک وعده الهی برای نصرت محقق 
می شود و این وعده برای کسانی است که در این مسیر حرکت می کنند و شک 

نکنید رزمندگان و جامعه ایثارگری با این مبانی زندگی کرده اند.

رییس شورای عالی جامعه مدرسین حوزه علمیه قم 
با بیان این که اقدام عملی مناسب در عرصه فضای 
مجازی نیازمند هم افزایی بین حوزه و دانشگاه است، 
گفت: عملکرد چند جانبه، تولید محتوای مناسب و 
جلب اعتماد مخاطبین تنها راه کار مناسب در مواجهه 

با دشمن در فضای مجازی است. 
آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری در دیدار دبیر 
شورای عالی فضای مجازی، افزود: در عرصه فضای 
مجازی باید به صورت چند جانبه از جمله، توجه به 
زیرساخت های لازم از قبیل ایجاد شبکه ملی فضای 
مجازی که متاسفانه پس از گذشت چند سال هنوز به 
نتیجه نرسیده است، تولید محتوای مناسب و جذاب، 
مبنی  نقشه دشمنان  برای خنثی سازی  برنامه ریزی 

بر حکمرانی از طریق فضای مجازی و تغییر در سبک 
زندگی جوامع، ایجاد اعتماد بین مردم و مسوولان عمل 

کرد.
وی اضافه کرد: در سایه اعتمادسازی، مردم به جای 
تاثیر پذیری از افکار دیگران و برنامه های دشمن، به 

حاکمیت اعتماد می کنند.
علمیه  حوزه  مدرسین  جامعه  عالی  شورای  رییس 
قم با بیان این که کلمات نورانی اهل بیت)ع( باید در 
باید  داد:  ادامه  شود،  عرضه  جهان  به  نوین  قالبی 
زمینه های مناسبی در اختیار حوزه علمیه قرار داده 
شود تا کار به صورت فعال دنبال گردد. وی خاطرنشان 
کرد: هدف انقلاب ما تسخیر افکار جهانیان به واسطه 
تولیدات محتوایی مناسب است و این نیاز به کار جدی 

دارد. آیت الله حسینی بوشهری پیش بینی آینده را از 
وظایف شورای عالی فضای مجازی عنوان و با اشاره 
با  انسان  کرد:  بیان  از حضرت علی)ع(،  به حدیثی 
ایمان کسی که منتظر نماند تا حادثه ای رخ دهد، بلکه 
شرایط را پیش بینی کند و بر اساس آن برنامه ریزی کند. 
وی خاطرنشان کرد: فضای مجازی پیوسته در حال 
تکامل و تغییر است و باید اکنون با رصد دقیق، برای 
رییس  پذیرد.  مناسب صورت  برنامه ریزی های  آینده 
شورای عالی جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با اشاره 
به فرصت ها و تهدیدهای فضای مجازی، خاطرنشان 
کرد: فضای مجازی از مسائل نوپیدایی است که از یک 
سو فرصت و از سوی دیگر تهدید است؛ باید هر ۲ جنبه 

به صورت توامان مورد توجه قرار گیرد.

آیت الله حسینی بوشهری :

در سایه اعتمادسازی، مردم به حاکمیت اعتماد می کنند 
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چرا موی برخی افراد زودتر سفید می شود؟  غذاهای مجاز و غیر مجاز
 برای بیماری نقرس 

نقرس یکی از بیماری های التهابی است که علت آن افزایش غیرطبیعی میزان 
اسیداوریک است.

شکل  سدیم  اورات های  اسیداوریک،  میزان  غیرطبیعی  افزایش  نتیجه  در 
می گیرد و با رسوب در مفاصل، موجب درد در مفاصل می شود.در بیماران مبتلا به 
نقرس، ابتلا به بیماری های کلیوی مانند سنگ کلیه اوریک اسیدی شایع است. 
نقرس معمولًا بعد از سن ۴۵ سالگی عارض می شود و در مردان شایع تر است؛ 

همچنین با درد ناگهانی حاد در مفصل انگشت پا آغاز می شود و افزایش می یابد.
تغذیه می تواند در کاهش التهاب و درد ناشی از نقرس موثر باشد؛ کاهش وزن 
یک عامل محافظت کننده در افراد چاق و دارای اضافه وزن است.کتوزیس مرتبط 
با ناشتایی و رژیم کم کربوهیدرات علائم را در این بیماری تشدید می کند، در نتیجه 

رژیم های خودسرانه با محدودیت شدید می تواند خطرناک باشد.
افزایش مصرف گوشت و غذا های دریایی با افزایش اسیداوریک سرم مرتبط 
است، اما دریافت پروتئین گیاهی این طور نیست؛ رژیم حاوی مقادیر بالای پورین 

گیاهی )لوبیاها، نخود، عدس( موجب افزایش ریسک بروز نقرس نمی شوند.
مصرف وعده غذایی متعادل همراه با دریافت محدود منابع حیوانی، الکل، 
مصرف منابع فروکتوز )نوشیدنی های شیرین شده و آب میوه ها، کمپوت ها(، 
کنترل کردن اندازه غذا )portion size( و کاهش دریافت کربوهیدرات های ساده 

برای رسیدن به کاهش وزن و حساسیت انسولین توصیه می شود.
رژیم سرشار از لبنیات کم چرب و مکمل ویتامین C، با کاهش خطر بروز نقرس 

در ارتباط است.
دریافت قهوه با کاهش سطوح سرمی اورات همراه است و از این نظر می تواند 

محافظت کننده باشد.
لبنیات مانند شیر یا پنیر، تخم مرغ، پروتئین گیاهی و قهوه در نقرس نقش 

محافظت کننده دارند.
هر واحد اضافی گوشت در روز خطر نقرس را ۲۱٪ و هر واحد اضافه غذای 

دریایی در هفته خطر نقرس را ۷٪ افزایش می دهد.
دریافت حبوبات خشک و سبزیجات با نقرس در ارتباط نیست.

فروکتوز و شکر باعث مقاومت به انسولین و سندروم متابولیک می شود و ریسک 
هایپر اوریسمی را افزایش می دهند.

کامل،  غلات  حبوبات،  سبزی ها،  مغزها،  گیاهی،  پروتئین  بالای  دریافت 
میوه های با قند پایین و روغن های گیاهی توصیه می شود.

اگرچه ماهی باعث افزایش سطح اورات می شود، اما فوائد قلبی عروقی آن 
بیشتر است. )ماهی هایی که امگا-۳ دارند.(

تخم مرغ و مرغ، منابع پروتئینی کم خطرتری هستند در صورتی که در حد تعادل 
استفاده شوند.

مصرف قهوه مفید است، اما شروع تازه قهوه )برای نخستین بار( با بدتر شدن 
نقرس همراه است.

در دوره های فعال بیماری باید مصرف آب افزایش یابد )حداقل ۸ لیوان در روز( و 
از دریافت گوشت و الکل پرهیز شود.

غذا های غنی از پورین مانند آب گوشت، مغز حیوانی، دل؛ جگر، قلوه، انواع 
گوشت ها )گوشت قرمز، مرغ و ماهی( باید در افراد مبتلا به نقرس محدود شوند.

آب مروارید کم کم تشکل می شود و در نهایت در بینایی اختلال ایجاد 
می کند. ممکن است هر دو چشم دچار آب مروارید شوند اما معمولًا هم زمان 

اتفاق نمی افتد. آب مروارید در افراد سالمند شایع تر است.
آب مروارید یک ناحیه کدر است که در عدسی چشم ها تشکیل می شود. 
آب مروارید وقتی شروع می شود که پروتئین های داخل چشم، توده هایی 
از عدسی به شبکیه را  تشکیل می دهند که جلوی ارسال تصاویر واضح 
می گیرند. شبکیه با تبدیل نوری که از عدسی ها می آید به سیگنال ها، وظیفهٔ 
خود را انجام می دهد. شبکیه این سیگنال ها را به عصب بینایی می فرستد و 

از آنجا به مغز انتقال می یابد.
آب مروارید کم کم تشکل می شود و در نهایت در بینایی اختلال ایجاد 
می کند. ممکن است هر دو چشم دچار آب مروارید شوند اما معمولًا هم زمان 

اتفاق نمی افتد. آب مروارید در افراد سالمند شایع تر است.
علائم آب مروارید

علائم معمول آب مروارید شامل موارد زیر می شود:
. تاری دید

. مشکل بینایی در شب
. محو دیدن رنگ ها

. افزایش حساسیت به نور
. دیدن هاله هایی اطراف نورها

. دوبینی در چشمی که آب مروارید دارد
. نیاز به تعویض مکرر نمره عینک تجویزی

آب مروارید می تواند در فعالیت های روزمره اختلال ایجاد کرده و در صورت 
عدم درمان منجر به نابینایی شود. هرچند برخی از آب مرواریدها بزرگ تر 
نمی شوند اما معمولًا خودبه خود کوچک تر هم نمی شوند. عمل جراحی برای 
برداشتن آب مروارید یک عمل بسیار معمول و متداول بوده و در ۹۰ درصد 

موارد کاملًا مؤثر است
علت آب مروارید چیست؟

. تولید زیاد اکسیدان ها که مولکول های اکسیژنی هستند که طی زندگی 

نرمال روزمره از نظر شیمیایی تغییر یافته اند
. سیگار کشیدن

. پرتو فرابنفش
. استفادهٔ طولانی مدت از استروئیدها و دیگر داروها

. برخی از بیماری ها مانند دیابت
. ضربه یا تروما

. پرتودرمانی
انواع آب مروارید

آب مروارید انواع گوناگونی دارد. آب مروارید بر اساس اینکه کجا و چگونه در 
چشم ایجاد شده طبقه بندی می شود.

. آب مروارید هسته ای در وسط عدسی تشکیل شده و هسته هایی ایجاد 
می کند، یا مرکز عدسی زرد یا قهوه ای می شود.

. آب مروارید کورتیکال یا قشری به کدورت در قسمت های محیطی عدسی 
گفته می شود.

. آب مروارید کپسولار خلفی سریع تر از آن دو نوع دیگر تشکیل می شود و بر 
پشت عدسی ها اثر می گذارد.

. آب مروارید مادرزادی که در زمان تولد وجود دارد یا طی اولین سال زندگی 
کودک ایجاد می شود. این نوع آب مروارید نسبت به انواع دیگر کمتر شایع 

است.
. آب مروارید ثانویه ناشی از بیماری یا مصرف دارو است. بیماری هایی که با 
ایجاد آب مروارید مرتبط هستند شامل دیابت و گلوکوم )آب سیاه( می شوند. 
مصرف استروئید پردنیزون و دیگر داروها نیز گاهی می توانند منجر به آب 

مروارید شوند.
. آب مروارید تروماتیک بعد از آسیب دیدگی چشم ایجاد می شود اما می تواند 

سال ها طول بکشد تا این اتفاق بیفتد.
. آب مروارید ناشی از تابش که می تواند بعد از اینکه فرد تحت پرتودرمانی به 

دلیل سرطان قرار گرفت ایجاد شود.
ریسک فاکتورهای آب مروارید. افزایش سن . مصرف الکل . سیگار کشیدن 

. چاقی . فشارخون بالا . آسیب های قبلی . سابقهٔ آب مروارید در خانواده 
. زیاد در معرض نور خورشید بودن . دیابت . قرارگرفتن در معرض پرتوهای 

اشعه X و درمان های سرطان
تشخیص آب مروارید

پزشک معاینهٔ کاملی از چشم هایتان به عمل می آورد تا چشم هایتان را هم 
از جهت بینایی و هم از جهت آب مروارید خوب ارزیابی کند. در معمول ترین 
تست تونومتری، فشار داخل چشم اندازه گیری می شود. پزشک قطره ای 
در چشم هایتان می ریزد تا مردمکتان بزرگ تر شود و بررسی عصب بینایی و 
شبکیه راحت تر انجام شود. دیگر تست هایی که پزشک انجام می دهد شامل 
بررسی حساسیت چشم ها نسبت به خیره شده و دریافت شما از رنگ ها 

می شود.
درمان آب مروارید

عمل جراحی زمانی توصیه می شود که آب مروارید مانع انجام فعالیت های 
روزمره تان، مثلًا مطالعه یا رانندگی شود. همچنین عمل جراحی وقتی انجام 
می شود که آب مروارید در درمان دیگر مشکلات چشم اختلال ایجاد می کند.
نام فیکوامولسیفیکیشن معروف است شامل  به  یک روش جراحی که 
استفاده از امواج فراصوت برای باز کردن عدسی و برداشتن تکه های آب 

مروارید می شود
عدسی  کدر  قسمت  برداشتن  شامل  نیز  اکستراکپسولار  جراحی 
یک  جراحی،  عمل  از  بعد  می شود.  قرنیه  در  بلند  برش  یک  به واسطهٔ 
بوده  چشم  طبیعی  عدسی  که  جایی  در  چشمی  داخل  مصنوعی  لنز 

جاگذاری می شود.
عمل جراحی آب مروارید معمولًا بی خطر بوده و درصد موفقیت بسیار 
بالایی دارد. برخی از خطرات عمل آب مروارید شامل عفونت، خونریزی و 
چسبندگی شبکیه می شود، اما احتمال وقوع این عوارض کمتر از ۱ درصد 

است. بیشتر افراد می توانند همان روز عمل به خانه برگردند.
آب مروارید چه عواقبی می تواند داشته باشد؟

آب مروارید می تواند در فعالیت های روزمره اختلال ایجاد کرده و در صورت 
عدم درمان منجر به نابینایی شود. هرچند برخی از آب مرواریدها بزرگ تر 
نمی شوند اما معمولًا خودبه خود کوچک تر هم نمی شوند. عمل جراحی برای 
برداشتن آب مروارید یک عمل بسیار معمول و متداول بوده و در ۹۰ درصد 

موارد کاملًا مؤثر است.
پیشگیری از آب مروارید

برای کاستن از ریسک ایجاد آب مروارید:
. با زدن عینک آفتابی در فضای باز از چشم ها در برابر پرتوهای فرابنفش 

خورشید محافظت کنید.
. به طور منظم سلامت چشم ها را چکاپ کنید.

. سیگار نکشید.
. میوه ها و سبزی های آنتی اکسیدان دار بخورید.

. وزنتان را در محدوده ی سالمی حفظ کنید.
. دیابت و دیگر بیماری هایتان را کنترل کنید.

آیا آب مروارید دردناک است؟
آب مروارید درد ندارد؛ اما به دلیل کاهش شفافیت دید می تواند احساس 

ناراحتی و خستگی ایجاد کند.

کاتاراکت؛ عوامل، علل، پیشگیری و درمان؛

منابع غذایی آهم غیرهِم؛عواملی که باعث آب مروارید می شوند

بهترین مواد غذایی گیاهی دارای آهن

اگر تحت رژیم گیاه خواری باشید ممکن است مستعد کمبود آهن بشوید؛ زیرا آهن 
در گوشت قرمز و غذاهای حیوانی به وفور وجود دارد. اما گیاهان آهن کمی دارند. 
نوع آهن موجود در غذاهای گیاهی، آهن غیرهِم نامیده می شود و به آهن موجود 
در منابع غذایی حیوانی آهن هِم گفته می شود. بدن شما آهن هِم را مؤثرتر از آهن 

غیرهِم جذب می کند.
آهن یک ماده معدنی ضروری است که بدن شما به مقدار کمی از آن نیاز دارد اما 
این چیزی از اهمیت آهن کم نمی کند. آهن نقش مهمی در بدن انسان دارد. یکی 
از کارهای آهن، انتقال اکسیژن خون از ریه ها به سلول ها و بافت های بدن است. 
اگر کمبود آهن داشته باشید، سلول های شما اکسیژن کمتری دریافت می کنند؛ 
بنابراین شما احساس خستگی می کنید و با بیشتر شدن کمبود آهن، تنگی نفس 
و سرگیجه نیز بروز خواهد کرد. برای همین دریافت آهن غذایی کافی ضرورت دارد. 
ریسک کمبود آهن در زنان پیش از یائسگی بیشتر است؛ زیرا این افراد طی قاعدگی، 
خون از دست می دهند. بعد از یائسگی، سیکل قاعدگی متوقف می شود، بنابراین 
آهن کمتری از دست می رود و ریسک کمبود آهن نیز کمتر خواهد شد. آقایان کمتر 
در معرض کمبود آهن هستند، مگر اینکه دچار بیماری باشند که جذب آهن بدنشان 
را کاهش می دهد، یا رژیم غذایی شان بسیار کم آهن باشد. خونریزی میکروسکوپی 
هم می تواند باعث پایین آمدن سطح آهن شود. به همین دلیل پزشکان اغلب برای 
زنان و مردان سنین بالا که دچار کمبود آهن می شوند، کولونوسکوپی را توصیه 
می کنند تا اگر علت کمبود آهن، خونریزی میکروسکوپی در کولون است مشخص 

شود.
چرا آهن زیاد مضر است؟

هرچند آهن نقش بسیار مهمی در بدن دارد؛ اما زیادی آن نیز مضر است. کبد 
شما آهن را ذخیره می کند و بدن نمی تواند آهن زیادی را دفع نماید مگر اینکه دچار 
خونریزی شوید یا خون اهدا کنید. به همین دلیل نباید مکمل آهن مصرف کنید، 
مگر اینکه کمبود آهن داشته باشید. وقتی آهن در بدن تجمع می کند باعث آسیب 

اکسیداتیو در بدن می شود؛ بنابراین شما به آهن کافی نیاز دارید نه زیادی.
اگر تحت رژیم گیاه خواری باشید ممکن است مستعد کمبود آهن بشوید؛ زیرا آهن 
در گوشت قرمز و غذاهای حیوانی به وفور وجود دارد. اما گیاهان آهن کمی دارند. 
نوع آهن موجود در غذاهای گیاهی، آهن غیرهِم نامیده می شود و به آهن موجود 
در منابع غذایی حیوانی آهن هِم گفته می شود. بدن شما آهن هِم را مؤثرتر از آهن 

غیرهِم جذب می کند.
اگر یک خانم جوان هستید، خصوصاً اگر گیاه خوارید، مهم است که آهن کافی 
به بدنتان برسانید. ازآنجایی که غذاهای حیوانی نمی خورید ممکن است به سختی 
بتوانید آهن غذایی کافی دریافت کنید. اما این امکان وجود دارد که در یک رژیم 
غذایی گیاهی نیز آهن کافی برای بدنتان تأمین نمایید. در این مطلب به مواد غذایی 

گیاهی اشاره می کنیم به طرز عجیبی سرشار از آهن هستند.
شکلات تلخ

کمتر کسی است که از خوردن شکلات لذت نبرد. شاید تعجب کنید اگر بدانید 
که شکلات تلخ، منبع خوبی از آهن است. در واقع، یک تکه ۲۸ گرمی شکلات تلخ، 
تقریباً ۲۰ درصد از نیاز روزانه شما به آهن را تأمین می کند. ضمناً شکلات حاوی دیگر 
مواد معدنی نیز می باشد، از جمله منیزیم و آنتی اکسیدان هایی که برای سلامت قلب 

مفیدند. شیر شکلات دارای آهن کمتری است، پس شکلات تلخ را انتخاب کنید.
دانه های کنجد

دانه ها غنی از املاح اند و دانه کنجد نیز مستثنی نیست. درصورتی که گیاهخوار 
هستید، مصرف دانه های کنجد یک راه عالی برای تأمین ۲۳ درصد از نیاز روزانه 
شما به آهن است. شما می توانید دانه های کنجد را روی سبزیجات بریزید یا آنها را 
به انواع سوپ و سالاد اضافه کنید. ضمناً دانه های کنجد سرشار از کلسیم و منیزیم 
نیز هستند که دو ماده معدنی ضروری برای سلامت استخوان ها می باشند. دانه های 
کنجد معمولًا پیش از آسیاب شدن برشته می شوند و همین باعث می شود عطر و 
طعمی مطبوع پیدا کنند. اما شما می توانید دانه های کنجد را خام هم مصرف کنید 

که بافت نرم تر و طعم ملایم تری دارد.
آب آلو

شاید فکر کنید زمانی که یبوست دارید باید آب آلو بنوشید اما خوب است بدانید 
آب آلو یک منبع عالی آهن نیز هست. هر بار که نصف لیوان آب آلو می نوشید، ۱۷ 
درصد از نیاز روزانه تان به آهن را تأمین می کنید. آلو منبع خوبی از آنتی اکسیدان ها، 
ویتامین C و پتاسیم نیز می باشد اما در مصرف آن زیاده روی نکنید. آب آلو پُر از قند 

طبیعی است؛ بنابراین اگر پیش دیابت یا دیابت دارید در حد اعتدال مصرف کنید. 
عدس

متنوع غنی  بنشن  این  آهن غذایی است.  از  منبع خوب دیگری  نیز  عدس 
از پروتئین گیاهی، کربوهیدرات های پیچیده و فیبر است و ضمناً منبع عالی 
اسیدفولیک محسوب می شود. وقتی شما یک کاسه خوراک عدس می خورید، 
مقدار قابل توجهی آهن به بدنتان می رسانید. یک فنجان عدس می تواند ۳۰ درصد 
از آهن مورد نیاز روزانه بدنتان را تأمین کند. همچنین، عدس متنوع است و اگر به 
دنبال منبع غذایی گیاهی آهن دار هستید، انواع عدس را می توانید انتخاب کنید. 

کاربرد عدس در انواع غذاها نیز تنوع زیادی دارد.
کلام پایانی

منابع غذایی سرشار از آهنی وجود دارند که شاید به آن ها توجه نکرده باشید. شما 
می توانید بدون مصرف غذاهای حیوانی نیز آهن مورد نیاز بدنتان را به دست آورید؛ 
اما لازم است برنامه غذایی دقیق تری داشته باشید. افزودن این مواد غذایی به رژیم 
غذایی کمکتان می کند علاوه بر لذت بردن از خوردن، آهن لازم را نیز دریافت کنید. 
یک نکتهٔ دیگر اینکه شما می توانید با درست کردن غذا در ظروف آهنی، میزان 
آهن غذایتان را بیشتر هم بکنید. اگر فکر می کنید آهن بدنتان کم است، از پزشک 

بخواهید با یک آزمایش خون ساده این مسئله را بررسی کند.

متخصص طب سنتی  مطرح کرد:

کنترل فشار خون با طب سنتی 
فشار  کنترل  در  سنتی  طب  تدابیر  به  اشاره  با  سنتی  طب  متخصص 
خون،گفت:توصیه می شود از مصرف خارج از اعتدال دمنوش ها پرهیز شده و از 
موادی همچون چای ترش، سیر له شده همراه با کمی آبلیموی تازه، دوغ بدون 

نمک، آب زرشک، آب غوره، آب لیمو استفاده شود. 
علیرضا یارقلی، درباره »تدابیر کنترل فشار خون بالا از نظر طب ایرانی«، اظهار 
داشت: جهت کنترل پرفشاری خون که به عنوان بیماری خاموش شناخته می شود، 
پیش از هر گونه اقدامی باید فشار خون فرد به طور منظم توسط پزشک متخصص 
کنترل شود.  وی ادامه داد: توصیه می شود از درمان های خودسرانه و مصرف خارج 
از اعتدال دمنوش ها و داروهای گیاهی پرهیز شده و با نظر پزشک از مواد و داروهای 
گیاهی همچون چای ترش، سیر له شده همراه با کمی آبلیموی تازه، دوغ بدون 

نمک، آب زرشک، آب غوره، آب لیمو، شربت و مربای آلبالو استفاده شود.
یارقلی با اشاره به دمنوش های مؤثر در کنترل فشار خون، ابراز داشت: دمنوش هایی 
مانند لیمو عمانی، مصرف زرشک، آلبالو، آش آلو و آش آبغوره، مالیدن مخلوط سیر له 

شده و روغن زیتون یا ترکیب حنا و آبغوره بی نمک به کف پا موثر است.
این متخصص طب سنتی گفت: نوشیدن شربت سیر و آبلیمو و شیرینی جات 

طبیعی مانند خرما و عسل و کشمش نیز توصیه می شود.

سلامت
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 سرانجام و پس از اما و اگرهای مختلف عنوان نهایی ۷ فیلم اکران نوروزی مشخص 
شد؛ فیلم هایی که تنوع چیدمان ژانر را رعایت می کنند. 

اکران نوروزی به دلیل موقعیت زمانی و پتانسیل های بالقوه ای که در فروش دارد، 
جایگاهی ویژه در ذهن سینماگران و تهیه کنندگان سینمایی داشته است. در حقیقت 
اکران نوروز و قرار گرفتن در این لیست به سان فرصتی طلایی برای فیلمسازانی است 
که فارغ از ارزش های ماهیتی داستان های خود گوشه چشمی به گیشه سینما دارند.
در روزهای گذشته اسامی ۷ فیلم سینمایی به عنوان آثاری که قرار بود در لیست 
اکران نوروزی قرار گیرند، منتشر شد؛ روز صفر به کارگردانی سعید ملکان، موقعیت 
مهدی به کارگردانی هادی حجازی فر، لامینور به کارگردانی داریوش مهرجویی، مرد 
بازنده به کارگردانی محمدحسین مهدویان، علفزار به کارگردانی کاظم دانشی، قدغن 

به کارگردانی مجید مافی و شادروان به کارگردانی حسین نمازی.
پس از اما و اگرهای فراوان و جلسات متعددی که قرار بود برگزار شود و لغو شد و... 
در نهایت یکشنبه ۱۵ اسفندماه معاون نظارت و ارزشیابی سازمان سینمایی )حبیب 
ایل بیگی( اعلام کرد که روز گذشته ترکیب اکران نوروزی مشخص و به شورای صنفی 
نمایش اعلام شده است و بر این اساس دو فیلم جایگزین شده، سگ بند و گل به 
خودی هستند که در کنار فیلم های موقعیت مهدی، مرد بازنده، شادروان، روز صفر و 

قدغن از ۱۸ اسفند ماه به عنوان فیلم های نوروزی اکران می شوند.
اما این لیست قطعی لیستی بود که در آن فیلم های پرحاشیه کاظم دانشی علفزار و 

فیلم معوق داریوش مهرجویی لامینور خط خوردند.
حذف علفزار به دلیل آنچه پیش تر مشکلات فیلمنامه و قصه این فیلم و درگیری 
های آن با قوه قضاییه عنوان شده بود از سویی و داستان فیلم لامینور که از جهت 
هایی بسیار آن را با فیلم پیشین این کارگردان سنتوری مقایسه کرده بودند از سوی 
دیگر موجب شد تا حساسیت ها نسبت به این دو فیلم افزایش یابند و به خصوص 
واکنش هایی را در فضای مجازی برانگیزند؛ واکنش هایی که آخرین آن خبر از اعتراض 
مهرجویی به تصمیم حذف این فیلم از اکران نوروزی و اعلام حضور این فیلمساز در 

وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی به دلیل تحصن داشت.
به رغم این حواشی اما تنوعی از ژانر در این ترکیب جدید قابل مشاهده است؛ 

فیلم هایی که حالا مضامین مختلفی را در سینمای ایران نمایندگی می کنند.
روز صفر؛ وقتی ریگی سوژه فیلم شد

روز صفر ساخته سعید ملکان فیلمی است که در دوره سی و هشتم جشنواره 
فیلم فجر اکران شد؛ فیلمی که به لحاظ مضمون )دست گذاشتن بر قصه زندگی و 

فعالیت های عبدالمالک ریگی( یادآور فیلم سال گذشته اش شبی که ماه کامل شد 
بود؛ فیلمی که ترکیبی از فضای امنیتی و اکشن را توامان دارد و در همان دوره از 
جشنواره )۳۸( مورد اقبال قرار گرفت به طوری که یکی از شانس های احیای گیشه 

سینماها به شمار می رفت اما فراگیری کرونا اکرانش را به تعویق انداخت.
انداختن  دام  به  برای  امنیتی  مامور  مورد تلاش های یک  در  فیلم  این  داستان 
عبدالمالک ریگی توسط وزارت اطلاعات ایران و نخستین ساخته سعید ملکان 
در مقام کارگردان است. امیر جدیدی و ساعد سهیلی از بازیگران اصلی این فیلم 

هستند.
قدغن؛ یک اجتماعی مرموز

قدغن به کارگردانی مجید مافی که خبرهای زیادی از آن منتشر نشده با یک 
داستان اجتماعی به لیست اکران معرفی شده است؛ سام درخشانی، ساناز سعیدی، 
افسانه چهره آزاد، محمود جعفری، علیرضا استادی، ونوس کانلی، کریم امینی و رزا 

بیات در این فیلم نقش آفرینی کرده اند.
سگ بند؛ کمدی ای که به فروش امیدوار است

سگ بند )یکی از فنون کشتی پهلوانی( عنوان فیلم دیگری است که در این لیست 
اکران نوروزی حضور دارد، فیلمی که گرچه از آن تاکنون خبرهای چندانی مخابره 

نشده اما اثری طنز به شمار می رود. 
سگ بند به کارگردانی مهران احمدی به تازگی پروانه نمایش گرفته است و امیر 
جعفری، بهرام افشاری، مرحوم سیروس گرجستانی، نازنین بیاتی، بهاره کیان افشار 

از جمله بازیگران آن هستند.
مهران احمدی که پیش از این مصادره را به تهیه کنندگی محمدحسین قاسمی 

ساخته بود حالا در سگ بند این همکاری را دوباره تکرار کرده است.
شادروان؛ کمدی یا اجتماعی، مسئله این است

فیلم دیگر ترکیب اکران نوروز ۱۴۰۱ اما اثری است که کارگردانش آن را یک فیلم 
کمدی نمی داند و آن را فیلمی با رگه های طنز معرفی می کند که مفرح است؛ در نقطه 
مقابل اما هیات انتخاب و داوران جشنواره چهلم و البته مخاطبان آن دوره، شادروان را 

فیلمی کمدی توصیف می کردند.
شادروان دومین اثر حسین نمازی است و فیلمبرداری آن در اطراف تهران انجام 
شده و ماجرای زندگی یک خانواده حاشیه نشین را روایت می کند. رضا رویگری، بهرام 
ابراهیمی، ایمان برات پور، سینا مهراد، گلاره عباسی، نازنین بیاتی از جمله بازیگران 

این فیلم سینمایی هستند

مرد بازنده؛ قصه ای که به اکران عید رسید
محمدحسین مهدویان که آخرین اثرش در شبکه نمایش خانگی زخم کاری به 
اقبال قابل قبولی مواجهه شد، سابقه وتجربه مطلوبی از حضور در ترکیب ها نوروزی 
را در کارنامه دارد. امسال فیلم مهدویان در چینش نوروزی فیلم مرد بازنده است که 
فضایی جنایی، امنیتی و درام دارد و در جشنواره چهلم هم یکی از فیلم های برتر 

آرای مردمی بود.
همچون سریال خم کاری جواد عزتی بازیگر محوری این فیلم سینمایی است و 
رعنا آزادی ور، بابک کریمی، آناهیتا درگاهی، مهدی زمین  پرداز از جمله بازیگران آن 

هستند.
موقعیت مهدی؛ بازیگری که فیلمساز شد

موقعیت مهدی اولین ساخته هادی حجازی فر در مقام کارگردان است؛ کارگردانی 
که پیشتر او را به دلیل نقش های پرشور و فعالش به خصوص در آثار مهدویان می 
شناسیم؛ البته اولین تجربه حجازی فر در چهلمین جشنواره فیلم فجر تجربه ای 

موفق بود که جوایزی متعددی را برایش به ارمغان آورد.
موقعیت مهدی که نسخه ای سریالی را هم در دست ساخت دارد، فیلمی در حوزه 
دفاع مقدس است و روایتی از ایثار و شهادت حمید و مهدی باکری را در دل خود دارد.

گل به خودی؛ نماینده سینمای کودک
از همان ابتدای انتشار فیلم های پیشنهادی شورای صنفی نمایش برای اکران 
نوروزی، انتقادها مبنی بر نبود یک فیلم کودک در این ترکیب آغاز شد. این موضوع 
محمدرضا فرجی مدیرکل نظارت و عرضه و نمایش آثار سینمایی را از همان ابتدای 
معرفی فیلم های نوروزی بر آن داشت تا در مصاحبه رسمی به جای خالی فیلم های 
کودک در این فهرست اشاره و عنوان کند که حتماً فیلم کودکی به این لیست اضافه 
خواهد شد؛ گل به خودی حالا به عنوان یک فیلم کودک در این فهرست جاگیر 
شده تا عیدانه ای برای کودکان باشد؛ حالا باید دید آیا کودکان از این عیدانه رئال 

عروسکی، استقبال می کنند و یا با روی گردانی از آن، این هدیه را پس می دهند.
گل به خودی فیلمی به کارگردانی احمد تجری، نویسندگی احمد تجری و لاله 
قهرمانی تهیه کنندگی علی قائم مقامی محصول سال ۱۳۹۹ است که در سی و 
نهمین دوره جشنواره فیلم فجر حضور داشت. داستان این فیلم قصه آمال و آرزوهای 
چند کودک است که در پرورشگاه زندگی می کنند و به کمک چند عروسک وارد 
ماجراهایی فانتزی و پر استرس می شوند. محمدرضا علی نیا، شقایق فراهانی، نسیم 

ادبی و علیرضا استادی از جمله بازیگران این فیلم هستند.

آیا تماشاگران راضی می شوند؟

همه چیز درباره فیلم های سینمایی نوروزی

معاون مسجدمقدس جمکران:

پویش »به عشق مهدی هواداریم« 
جلوه ای از همبستگی ایرانیان است

به عشق مهدی   ” پویش  معاون فرهنگی مسجد مقدس جمکران گفت: 
با  مقابله  برای  ایرانیان  همبستگی  و  فرهنگی  جهاد  از  جلوه ای  هواداریم” 
دشمنان بوده و با توجه به تاکید مقام معظم رهبری از مجموعه مدیریت شهری 

خواستار کمک و هم افزایی بیشتری هستیم. 
حجت الاسلام یاسین حسین آبادی در جلسه سی ام رسمی و علنی شورای 
اسلامی شهر مقدس قم، با اشاره به نزدیکی ایام نیمه شعبان، خواستار همکاری 
مدیریت شهری با مجموعه مسجد مقدس جمکران شد و اظهار داشت: با توجه 
به ظرفیت شورای اسلامی شهر قم و شهرداری نیاز است، تعامل و همکاری 
ویژه ای بین این دو نهاد صورت گرفته و این هم افزایی با آگاهی از برنامه های دو 

نهاد بهتر صورت می گیرد.
وی برنامه های مسجد مقدس جمکران برای ایام نیمه شعبان و نوروز را تشریح 
کرد و افزود: امسال برنامه های فرهنگی مسجد مقدس جمکران در سه محور 
و متفاوت با سال های گذشته برگزارشده و تلاش می شود یک حرکت ملی و 
جهانی با نگاه تمدنی از جنس جهاد تبیین و امیدآفرین اجرا شده و امیدواریم 

شاهد اتفاقی متفاوت در ایام شعبانیه باشیم.
نیمه  برگزاری جشن های  معاون فرهنگی مسجد مقدس جمکران، مدت 
شعبان را ۱۵ روز اعلام کرد و گفت: برنامه ها از تولد امام حسین )ع( تا نیمه 
شعبان ادامه داشته و سومین حوزه حرکت فرهنگی برگزاری رویداد بزرگ نیمه 
شعبان در مسجد مقدس جمکران و بلوار پیامبر اعظم)ص( به مدت ۳۶ ساعت 

است.
وی با اشاره به نگاه تمدنی و امیدآفرین در جشن های نیمه شعبان اضافه 
کرد: مقام معظم رهبری چشم انداز تمدن نوین اسلامی را در پنج گام انقلاب 
اسلامی، نظام اسلامی، دولت اسلامی، جامعه اسلامی و تمدن اسلامی تشریح 
کرده و مسجد مقدس جمکران که با توده مردم و عموم مردم ارتباط داشته 

می تواند در بخش جامعه اسلامی نقش ویژه ای را ایفا کند.
حسین آبادی، ارتباط مستقیم مردم با امام جامعه مسلمین را در تشکیل جامعه 
اسلامی مورد بررسی قرار داد و بیان کرد: آنچه در ظهور حضرت حجت)عج( 
مورد نیاز یک جامعه است نوع ارتباط بین مؤمنان با هم و امام است که گره 

ویژه ای هم با فرهنگ شهروندی دارد.
وی تعبیر اجتماع قلوب را ازآیات و روایات یادآور شد و تصریح کرد: اگر بخواهیم 
این اجتماع و همدلی برای قلوب را در بین مسلمانان شکل بدهیم، باید فرهنگ 
گره گشایی را در بین مردم یک جامعه نهادینه کنیم زیرا تا زمانی که مردم یک 
جامعه حاضر نباشند گره از کار کسی بگشایند می تواند گره از ظهور امام زمان 

نیز بگشایند.
معاون فرهنگی مسجد مقدس جمکران، فرهنگ گره گشایی را در فرهنگ ها 
و مذاهب دیگر نیز مطرح و ابراز کرد: زمانی این گره گشایی معنا پیدا می کند 
که حول امام انجام شود و بر این مبنا پویش مردمی به نام “به عشق مهدی 

هواداریم” تعریف شده تا این مفهوم عرشی را به یک مفهوم فرشی تبدیل کنیم.
وی جامع بودن این پویش را قابل توجه خواند و تأکید کرد: باید در همه حوزه ها 
هوای هم را داشته و برای اینکه این مفهوم دینی فرهنگ سازی شود، اتفاقات 
افتاده و جلسات زیادی در شورای اسلامی شهر قم و شهرداری قم  خوبی 

برگزارشده و قرار شده در شهر نیز به این کمپین بپیوندند.
حسین آبادی، همکاری و هم افزایی بعضی از دستگاه های اجرایی را یادآور 
شد و گفت: پویش ” به عشق مهدی هواداریم” جلوه ای از جهاد فرهنگی و 
همبستگی ایرانیان برای مقابله با دشمنان بوده و با توجه به تأکید مقام معظم 
رهبری از مجموعه مدیریت شهری خواستار کمک و هم افزایی بیشتری هستیم.
وی آذین بندی شهر با محوریت پویش” به عشق مهدی هواداریم” را مطرح کرد 
و یادآور شد: در جشن های نیمه شعبان نیز که به مدت ۱۵ روز برنامه ریزی شده، 
اجرای برنامه های رسانه ای و نشست های تخصصی بسیار هماهنگ شده و در 
قالب مهندسی پیام به زائران اطلاع رسانی شده و از نمازهای جماعت تا احیایی 

شب نیمه شعبان را پوشش می دهد.
بلوار پیامبر اعظم)ص( نیازمند سیستم یکپارچه و متمرکز صوتی است

معاون فرهنگی مسجد مقدس جمکران ساعات برگزاری برنامه ها را از ساعت 
۱۰ صبح، عصر و شب اعلام کرد و افزود: در این ۱۵ روز، برنامه ها به صورت 
مستمر برگزارشده و با شبکه های یک، دو، سه و پنج برای پوشش کامل برنامه ها 

هماهنگی های لازم انجام شده است.
وی در ادامه ظرفیت های بلوار پیامبر اعظم )ص( را موردتوجه قرار داد و اظهار 
داشت: در بلوار پیامبر اعظم)ص( نیازمند سیستم یکپارچه و متمرکز صوتی 
بوده که اتاق فرمان آن در مسجد مقدس جمکران باشد تا در روزهای سه شنبه و 

پنجشنبه بتوانیم اتفاق فرهنگی ویژه ای را در این بلوار رقم برنیم.
حسین آبادی ادامه داد: همچنین در مسجد مقدس جمکران در حال تدارک 
نمایشگاهی دائمی به نام "راهی به آسمان" با محوریت حضرت مهدی)عج( 
هستیم تا زائران و مسافران بتوانند بصیرت افزایی انجام شود اما مشکلات مالی 

زیادی داریم و قرار است تا نیمه ماه رمضان افتتاح شود.

رئیس انجمن هنرهای نمایشی  استان قم:

۸۸ اثر به جشنواره نمایش نامه خوانی قم 
ارسال شد 

 رئیس انجمن هنرهای نمایشی  استان قم با اشاره به ارسال ۸۸ اثر به دبیرخانه 
نخستین جشنواره نمایش  نامه خوانی و نمایش  نامه نویسی رضوی )زیارت( قم 
گفت: ۲۹ اثر متعلق به نمایش  نامه خوانی این جشنواره و ۵۹ اثر نیز مربوط به 

بخش نمایش  نامه نویسی است. 
علی فرحناک روز دوشنبه در گفت وگو با خبرنگاران اظهار داشت: جشنواره 
مذکور از مجموع جشنواره های مختلف رضوی است که تحت نام زیارت و با 
همکاری بنیاد بین المللی فرهنگی هنری امام رضا )ع( و اداره کل فرهنگ و 
ارشاد اسلامی قم از روز ۲۲ اسفندماه جاری در قم برگزار می شود، و آیین پایانی 

آن نیز ساعت ۱۸ روز ۲۵ اسفندماه در تالار فرهنگ و هنر قم ترتیب می یابد.
وی با بیان اینکه این جشنواره شامل دو بخش نمایش نامه خوانی و نمایش 
نامه نویسی است گفت: در بخش نمایش نامه خوانی تا ۲۵ بهمن ماه ۲۹ اثر به 
دبیرخانه جشنواره رسید و پس از بازبینی آثار توسط هیات انتخابی، ۱۱ گروه 

نمایش  نامه خوانی به مرحله نهایی راه یافت.
رئیس انجمن  هنرهای نمایشی قم در ادامه با ذکر نام استان های حاضر 
در این جشنواره گفت: علاوه بر قم استان های همدان، گیلان، کرمانشاه، 
اردبیل، اصفهان، فارس، بوشهر، کرمان، مرکزی، چهارمحال و بختیاری، البرز، 
مازندران، خراسان  رضوی و خراسان شمالی، آذربایجان  شرقی و آذربایجان 
غربی، لرستان، خوزستان و سیستان و بلوچستان در این جشنواره شرکت 

کردند.
وی همچنین با اشاره به نمایش  نامه خوانی های راه یافته به مرحله پایانی 
گفت: نمایش نامه خوانی روز بر می آید به کارگردانی اکرم صادقیان از شهر 
اندیشه تهران،نمایش  نامه خوانی روز بر می آید به کارگردانی پگاه کاشفی از 
کرمانشاه، نمایش  نامه خوانی روز بر می آید به کارگردانی حمید رضا رکنی از 
تهران، نمایش نامه خوانی دل لرزه به کارگردانی شهریار نیریز نقده ای از ارومیه، 
نمایش  نامه خوانی سردار به کارگردانی علی احمدی از قم، نمایش  نامه خوانی 
چراغ گمشدگان به کارگردانی علی زیستی از کرمانشاه و نمایش  نامه خوانی ۶۰ 
دقیقه مانده به وقت بارانی به کارگردانی غزال علی حیدری از اصفهان از جمله 

این آثار هستند که در همین هفته مورد ارزیابی و داوری قرار خواهند گرفت.
فرحناک در بخش دیگری از سخنان خود گفت: در بخش نمایش نامه نویسی 
این  ارسال شد، که بخش اصلی  از سراسر کشور  اثر  نیز ۵۹  این جشنواره 
بخش از جشنواره مربوط به بزرگسالان بود، ولی در فراخوان اعلام شده بود که 

بخش های کودک و نوجوان و عروسکی نیز امکان حضور دارند.
در این نشست پوستر جشنواره با حضور سید موسی حسینی کاشانی مدیرکل 

فرهنگ و ارشاد اسلامی قم رونمایی شد.

نوبتی هم باشد نوبت کارهای پشت گوش انداخته است؛

 خانه تکانی مجازی را جدی بگیرید! 

روزهای آخر سال که می شود همه دست به کار تغییر و تحول در زندگی خود می شوند 
تا سال جدید را با روحیه ای شاد و راهی نو برای زندگی آغاز کنند. اول از همه، کار با خانه 
تکانی شروع می شود که هرچند خسته کننده است اما انرژی مثبتی به خانه می دهد. 
بسیاری از ما کارهای روی زمین مانده دیگری هم داریم که قرار است یک روز آن ها را انجام 
دهیم و امروز و فردا کردنمان باعث شده، روی هم تلنبار شوند. اینجا معرفی شان کرده 
ایم. کارهایی که تب و تاب اسفند و روزهای خانه تکانی موعد خوبی برای انجام دادنشان 
نیست اما تعطیلات عید به خصوص اگر به دلیل کرونا، برنامه ای برای سفر یا دید و بازدید 

نداریم، بهترین فرصت است.
انباری، یک عمر در صف انتظار...

انباری ها یکی از کارآمدترین فضاهایی است که در خانه یا آپارتمان خود داریم. مکان 
هایی برای تلنبار کردن وسایل اضافی که شاید هیچ وقت هم به دردمان نخورد. اما چون 
تصور می کنیم روزی به کارمان می آیند، آن ها را نگه می داریم. در روزهای پایانی سال 
یا اول سال بعد، پس از سر و سامان دادن به اتاق خواب، آشپزخانه و سالن پذیرایی سری 
به انباری بزنیم. اول از همه وسایل نو و کهنه را از هم جدا کنیم. سپس لوازم نو و قابل 
استفاده را در قفسه گذاشته و بهشان نظم دهیم. بعد سراغ وسایل مستهلک برویم. گاهی 
با تعمیر و بازسازی مثل روز اولشان با کیفیت می شوند. بنابراین چه خوب که زمانی را در 
نظر بگیریم و با خرج کمی خلاقیت نونوارشان کنیم یا اگر سلامت نمی شوند در قالب 

ضایعات بفروشیم.
خانه تکانی مجازی را جدی بگیر!

یکی دیگر از فضاهایی که در آستانه سال جدید باید نظم بگیرند، فضای مجازی و حافظه 
گوشی تلفن همراه و رایانه است. بیشتر ما با حجم وصف ناپذیری از عکس، فیلم، متن، 
درایو و محتوای دیجیتالی در گوشی یا رایانه مان مواجه هستیم. هرکدام را به امیدی باز و 
ذخیره کرده ایم اما به فراموشی سپرده شده اند. نظم دهی به آنها و پاک کردن فایل های 
اضافه می تواند حافظه تلفن یا رایانه مان را افزایش دهد، سرعت و کارآیی آن را هم. انرژی 
منفی حاصل از تلنبار کردن مازادها هم از بین می رود. البته سامان دادن به آن ها وقت 
زیادی می برد بنابراین می توان هر روز یکی از فایل ها را مرتب کرد به نوبت. یک بار عکس 
ها، بعد ویدئو، فایل و اسناد و...این طور خسته نمی شویم و داده ها را از سر خستگی 

حدف نمی کنیم که گاهی واقعاً پشیمان به دنبال دارد، حذف برخی.
مزون خانگی خودت را داشته باش

خرید لباس نو اگر چه لذت بخش است اما با توجه به شرایط اقتصادی و البته وضعیت 
نامناسب محیط زیست به دنبال افزایش بی رویه دورریزها بد نیست خلاقیت را خرج 
داشته هایمان و مدت بیشتری از آنها استفاده کنیم. در کمد اغلب ما لباس هایی هست 
که جلای خود  را از دست داده یا به قول معروف از مد افتاده اند اما نوی نو هستند و مهمتر 

هنوز اندازه مان.
به جای این که آنها را دور بیاندازیم، می توانیم تغییراتی در آن ها ایجاد کرده و بهشان 
جلوه دهیم. در این جا بانوان نقش پررنگی را می توانند، ایفا کنند. کافی است گشتی در 
فضای مجازی زده و از مدل های خیاطی و گلدوزی ایده بگیرند. بعد هم با وسایل موجود 
در خانه و ابتدایی ترین لوازم به لباس ها فرم زیبایی دهند. آدمی چیزی که خودش خلق 

کرده را به مراتب عزیزتر می دارد تا آنچه بی هیچ تاثیری به دستش رسیده باشد.
دوباره چوب، دوباره زیبایی

مبلمان، کمدها، میزناهارخوری، بوفه، میزهای جلومبلی و دیگر لوازم چوبی در منزل 
به مرور زمان و بر اثر استفاده زیاد، نمای خود را از دست می دهد. گاهی این گونه وسایل 
را به دست سمسارها می سپاریم تا پولی به دست بیاید و به اضافه پس اندازمان خرید 
کنیم و لوازم نو جایگزین. این کار هزینه بالایی در بر دارد و می تواند به اقتصاد خانواده 
فشار وارد کند. خرید یک اسپری، چند قلم رنگ می تواند کمک خوبی برای نو کردن 

لوازم مستهلک باشد.
سلیقه و خلاقیت در این زمینه چاره ساز است. پس با دقت شروع کنید. اول از همه با 
کمک چسب چوب درزهای باز شده را محکم کنید. سپس در فضای باز، لوازم چوبی خود 
را با رنگ دلخواه اسپری یا رنگ آمیزی کنید. بعد از خشک شدن می بینید که مثل روز اول 
زیبا شده اند. البته کار تعمیر را می توان به اهل فن سپرد اگر هزینه اش بالا می رود، کافی 
است که فوت و فن های لازم را در فضای مجازی یاد بگیریم یا از یک استادکار راهنمایی تا 

نتیجه همانی بشود که باید.
نظم و زیبایی با هم...

یکی از دغدغه های امروز خانواده های ایرانی وجود ابزارآلاتی است که استفاده 
زیادی از آنها می شود اما متاسفانه جایگاه درستی در خانه های آپارتمانی برایشان 
تعریف نشده است. چند سطل و سبد پلاستیکی می تواند کمک زیادی به نظم دهی 
بزنید و  یا سوپرمارکتیِ سر گذر  به مغازه میوه فروشی  شان کند. کافی است سری 
تعدادی سبد و سطل تهیه کنید. آن وقت دست به کار شده و ابزار و وسایل را دسته 

بندی کرده و در آنها بگذارید.
بعد از آن نوبت به سیم های برق و شارژهای تلفن می رسد. یک سبد کنفی جایگاه 
مناسبی برای نگهداری از آن هاست. مقداری گونی از مغازه های مصالح فروشی یا خرازی 
تهیه کنید. سپس گونی ها را برش داده و با کمک چسب حرارتی گونی ها را به یک ظرف 
پلاستیکی بچسبانید. بعد هم چند شکوفه از تور درست کرده و دورتادور ظرف نصب 
کنید. آن وقت سیم ها را دورش پیچ کرده و با کش محکم کنید. این کار هم به وسایل شما 

نظم می دهد، هم به فضای خانه  زیبایی.

امام سجاد)ع( چهارمین امام شیعیان و زینت بخش عبادت کنندگان است که با 
نیایش های عارفانه خویش در راه هدایت و ارشاد جامعه گام های موثری برداشت 
و زبان دعا و وعظ را به منظور مبارزه با ستمگران زمانه و معرفی حقیقت اسلام و 
اهل بیت)ع( برگزید و اینگونه به پاسداری و احیای حماسه عاشورا همت گماشت و 

رسالت خویش را به سرانجام رساند. 
امام زین العابدین)ع( چهارمین پیشوای شیعیان در پنجم شعبان 38 هجری در 
شهر مدینه دیده به جهان گشود. ایشان فرزند بزرگوار امام حسین)ع( و شهربانو 
فرزند یزدگرد سوم آخرین پادشاه ساسانیان بود. لقب های امام)ع( »زین العابدین، 
سجاد، سید العابدین، زین الصالحین، وارث علم النبیین، وصی الوصیین، خازن 
وصایا المرسلین، امام المومنین، منار القانتین، الخاشع، اَلمتهجد، الزاهد، العابد، 
العدل، البکّاء، ذوالثفنات، امام الامه، الزکی، الامین و السجاد« به شمار می رود و 

»ابامحمد و ابوالحسن ثانی« از کنیه های ایشان محسوب می شود. 
چهارمین پیشوای شیعیان)ع( دارای ویژگی های برجسته ای چون فصاحت و 
بلاغت در کلام، تواضع، بردباری، شجاعت، عفو و جوانمردی، تقوا و عبادت بود. 
ایشان از مروجان اصلی و احیاگر واقعه عاشورا محسوب می شد که در کربلا حضور 
داشت اما به دلیل بیماری با وجود علاقه بسیار برای مبارزه نتوانست در این قیام 
شرکت کند. این بیماری موقت چند روزی بیش ادامه نیافت و پس از آن مصلحت 

الهی بر این امر قرار گرفت تا ایشان عهده دار امامت و ولایت شود. 
امام زین العابدین)ع( پس از شهادت امام حسین)ع(، رسالت سنگین امامت را 
به مدت 34 سال برعهده گرفت و در طول این سال ها با زبان دعا و وعظ و برجای 
گذاشتن آثار گرانبهایی چون رساله حقوق و صحیفه سجادیه، پیام این رویداد 
تلخ را به همگان رساند و اینگونه در جهت حفظ حادثه عاشورا و هدایت مردم گام 
های موثری برداشت. صحیفه سجادیه شامل 57 دعا است که دقیق ترین مسایل 
توحیدی، عبادی، اجتماعی و اخلاقی را در خود دارد. به این اثر ارزشمند »زبور آل 

محمد)ص(« نیز می گویند. 
شیخ مفید از عالمان و دانشمندان جهان اسلام درباره مقام امام زین العابدین)ع( 
بیان کرده است: »علمای اهل سنت علوم بسیاری را از امام سجاد)ع( نقل کرده  اند 
و پندها، دعاها، احادیثی در فضل قرآن، جنگ ها و روزها)تاریخ( از وی به جا مانده 
که نزد علما مشهور است. گفتنی است از امام زین العابدین)ع( 300 حدیث در 

کتب اربعه شیعه آمده است«. 
افرادی چون »یزید بن معاویه، عبدالله بن زبیر، معاویه بن یزید، مروان بن حکم، 
عبدالملك بن مروان و ولید بن عبدالملك« در دوره امامت چهارمین امام شیعیان به 
خلافت رسیدند. دوره امامت ایشان با وقوع قیام های بسیاری همراه بود که از آن 
جمله می توان به قیام مختار، توابین، عبدالله بن زبیر در مکه و مردم مدینه علیه 

بني امیه اشاره کرد. 
افشاگری های امام سجاد)ع( و خطبه های کوبنده و موثر ایشان نسبت به فعالیت 
های خلفای اموی سبب شد تا هشام بن عبدالملك این امام همام را در 55 سالگی 
در مدینه مسموم کند و سرانجام امام)ع( در 12 محرم 95 هجری قمری به مقام 
والای شهادت نایل آمد و پیکر پاك ایشان در قبرستان بقیع در شهر مدینه در کنار 

عموی بزرگوارش امام حسن مجتبی)ع( به خاك سپرده شد. 
گلزاده«  صادق  الاسلام  »حجت  با  سجاد)ع(  امام  ولادت  سالروز  مناسبت  به 

پژوهشگر امور دینی با به گفت وگو پرداخته ایم که درادامه می خوانید. 
زین  امام  ویژگی های اخلاقی  ترین  با مهم  ارتباط  در  گلزاده  الاسلام  حجت 
العابدین)ع(، گفت: دعا و نیایش های فراوان و برجای گذاشتن اثری چون صحیفه 
سجادیه، وجود معارف فراوان بر عبادت و بندگی در دعاها، رکوع و سجودهای 
طولانی در نماز، تضرع در پیشگاه خداوند به دلیل وقوع حماسه کربلا، شب زنده 

داری و تلاش برای فرهنگ سازی این امر در جامعه، شکستن فضای اختناق 
در ارتباط با امام حسین)ع( که نتیجه آن فراگیر شدن فضای عبادی در مدینه و 
تاثیرگذاری ایشان بر مردم است، دلیل هایی برای اثبات لقب زینت عبادت کنندگان 

امام)ع( محسوب می شود. 
وی ضمن اشاره به نقش موثر امام سجاد)ع( در حفظ واقعه عاشورا، بیان داشت: 
با بررسی ویژگی ها و منش والای امام زین العابدین)ع( می توان دریافت؛ عصمت 
و شخصیت والای ایشان نشان می دهد که آن والامقام در زمینه جامعه شناسی، 
روانشناسی، مدیریت بحران، مدیریت فرهنگی و ... بسیار خوب عمل می کرد و 
به هدایت جامعه می پرداخت. به این معنا که وقتی مشاهده کرد؛ مردم با خطابه و 
سخن عادی نمی توانند با حادثه کربلا انسی پیدا کنند بنابراین این رویداد تاریخی 
را در قالب روضه برای همگان یادآوری کرد و توانست با فعالیت های بسیار در 
منطقه های مختلف پیام واقعه عاشورا را به دیگران منتقل کند. باید دانست در واقع 

دعاهای امام سجاد)ع( برای معرفی حقیقت های اسلام ناب و اهل بیت)ع(بود. 
بنابراین این ویژگی های اخلاقی امام)ع( سبب شد تا مردم همواره به خدمت امام 
زین العابدین)ع( برای آشنا شدن با دیدگاه های این امام همام برسند و ایشان در 
کنار بیان دیدگاه های خویش به تبیین واقعه عاشورا نیز می پرداخت. به یقین نقش 
راهبردی آن والامقام در کنار حضرت زینب)س( در رخداد کربلا و استمرار اهداف 
این نهضت بسیار تاثیرگذار بوده است که در ادامه فرزند وی؛ امام باقر)ع( حرکت 
های علمی امام)ع( را در این زمینه کامل کرد. در واقعه عاشورا نه تنها مبارزه امام 
حسین)ع( نقش موثری را در زنده نگاه داشتن اسلام بر عهده داشت بلکه پس از 
آن امام سجاد)ع( و حضرت زینب)س( نیز در حفظ این مهم تاثیرگذار بودند و با 
آگاهی بخشی، اطلاع رسانی و بازگرداندن مردم به طرف رسالت خویش این رویداد 

را احیا و کامل کردند. 
این پژوهشگر امور دینی با بیان اینکه انسان ها با خواندن صحیفه سجادیه به 
کمال واقعی دست می یابند، تصریح کرد: مجموعه عقاید، اصول دین، تربیت، 
اخلاق، جایگاه و نقش اهل بیت)ع( در هدایت امت و حکومت اسلامی، فضاسازی 
برای آینده ائمه معصومان)ع(، توجه به علم، شرایط مومنان و ویژگی های جامعه 
ایمانی را می توان در دعاهای امام زین العابدین)ع( به زیبایی مشاهده کرد که فضا 
را برای عصر غیبت آماده ساخت یعنی دعاهای ایشان سند تحول، توسعه و حرکت 
به طرف آینده، مبانی دین و معارف است و باید مسلمانان از آن بهره مند شوند. آن 
حضرت عمق معارف را کاوش کرد و در اختیار نسل های بعدی قرار داد. آن بزرگوار را 
دوباره باید شناخت و اینگونه هر روز یافته های نوینی از دعاهای امام سجاد)ع( می 
توان کسب کرد. مدیریت بحران موجود در معارف ایشان در جهان اسلام کاربردی 
محسوب می شود. همچنین در رساله حقوق امام)ع( نیز حق نباتات، حیوانات، 

طبیعت، انسان، درون بینی، پدر، مادر، فرزندان و همسران مطرح شده است. 
حجت الاسلام گلزاده در پایان درباره قیام مختار و نقش امام سجاد)ع( در این 
زمینه عنوان کرد: امام)ع( در جامعه آن روز مسیر آرامش، ثبات و امنیت را هموار 
ساخت و به صورت غیرمستقیم قیام مختار و دیگر قیام های خونخواهانه را به دلیل 
ظلم ستیزی برای بازسازی جامعه تایید کرد و اگر امام زین العابدین)ع( قیام مختار 
را آسیبی برای اهل بیت)ع( می دانست، آن را منع می ساخت اما با تایید این مهم 
به هدایت و حمایت از این قیام به صورت غیرمستقیم پرداخت و نقش راهبردی 
ایشان را می توان در تمامی قیام های پس از نهضت عاشورا چون قیام زیدبن علی 
بن حسین مشاهده کرد. در واقع آن حضرت با هدایت غیرمستقیم، قیام مختار را 
محکم ساخت و زمینه را برای مقاومت و پایداری های دیگر پدید آورد و علاوه بر آنکه 
امام)ع( در سایه ثبات و آرامش به مدیریت بحران همت گماشت، اینگونه شرایط را 

برای بیان معارف و تدریس امام باقر)ع( و امام صادق)ع( نیز فراهم کرد. 

به مناسبت سالروز میلاد چهارمین پیشوای شیعیان؛

نیایش های امام سجاد)ع(؛ گنجینه کمال و سرچشمه پارسایی
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وزیر اقتصاد: 

نظارت های اثر بخش در صنعت بیمه 
باید تغییر کند

وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: نظارت های اثر بخش در صنعت بیمه باید 
تغییر کند و از دست اندرکاران صنعت بیمه کشور می خواهم گزارش هایی از فرایند 

اقدامات انجام شده در این امر ارائه کند.  
»سید احسان خاندوزی« در مراسم معرفی "مجید بهزاد پور" به عنوان رئیس 
کل بیمه مرکزی گفت: دستور کار تحول صنعت بیمه کاملًا روشن است و ما باید 
بیشتر بر موانع و سرعت بخشی به حرکت در مسیر این "دستور کار" و اتفاقی که 
همه منتظر وقوع و تحقق آن هستیم، تمرکز کنیم؛ هدفی که چه به لحاظ نظری، 

و چه عملی، برای مدیران صنعت بیمه کشور روشن است.
وی »قانون تأسیس« را به عنوان یکی از ارکان همه قوانین بیمه ای کشور دانست 
و گفت: اگر امروز بخواهیم این قانون را به دنیا عرضه کنیم، متوجه فاصله زیاد آن 
با پیشرفت های سریع صنعت بیمه در جهان خواهیم شد و اعتراف خواهیم کرد 

که اصلاح قانون، حتماً یکی از لوازم حرکت سریع تر این صنعت در کشور است.
خاندوزی افزود: امیدوارم این جزو اقداماتی باشد که در دستور کار مدیران 
صنعت بیمه قرار بگیرد و بیمه مرکزی نیز باید با اخذ نظر از صاحب نظران و مدیران 

بیمه ای خبره در این حوزه، مبتکر این امر شود.
وی حرکت در راستای تحقق بیمه دیجیتال در حوزه "اجرا" را دارای اهمیت 
بسیار زیاد توصیف کرد که تأثیر آن بر شاخص های صنعت بیمه روشن است اما با 

این وجود، متأسفانه، تا کنون دارای سرعت مطلوبی نبوده است.
وزیر اقتصاد تصریح کرد: البته گاهی مواقع، تکنولوژی، خود را بر ما تحمیل 
کرده است اما ما نباید این را به پای برنامه ریزی های آگاهانه خودمان بنویسیم و 

تأکید من این است که باید بسیار سریع تر از گذشته در این مسیر حرکت کنیم.
وی تأکید کرد: عدم اتصال به سامانه های اطلاعاتی کشور، بسیار برای صنعت 
بیمه کشور زیانبار است و این در حالی است که اگر اراده جدی برای استفاده 
از این ظرفیت های اطلاعات اقتصادی در کشور، وجود داشته باشد، تحقق آن 

کاملًا در دسترس خواهد بود.
خاندوزی تغییر وضعیت نظارت های اثربخش در صنعت بیمه را یکی از مطالبات 
خود از صنعت بیمه عنوان کرد و گفت: من گزارش های فصلی و ۶ ماهه صنعت 
بیمه در این ارتباط را از بیمه مرکزی خواهم خواست و می خواهم گزارش هایی را 
تهیه کنید که مشخص کند، کار "نظارت های مؤثر" در صنعت بیمه چقدر پیش 

رفته و کدام مسیرها را باید، با چه سرعتی طی کنیم.
وی با اشاره به قاعده گذاری صنعت بیمه بدون شرایط تعارض منافع افزود: 
سازان،  تصمیم  و  سیاست گذاران  بین  منافعی  تعارض  گذشته؛  سنوات  در 
اعمال کنندگان و مجریان تصمیمات در حوزه صنعت بیمه، وجود داشته است 
و همین موارد هم موجب شده است، بیمه مرکزی نتواند با حریت کامل اعمال 

مقررات کند.
وزیر اقتصاد در ادامه، تحقق کامل حاکمیت شرکتی" را به عنوان یکی دیگر از 
مطالبات خود از صنعت بیمه مورد تأکید قرار داد و افزود: به نظر من مهم تر از 
پیاده سازی حاکمیت شرکتی، مدیریت کردن تعارض منافع بین بیمه مرکزی و 
مجموعه های تحت نظارت آن است که این هم خود می تواند به اثر بخشی بیشتر 

موضوع "نظارت" کمک زیادی کند.
وی با اشاره به اینکه خروج بیمه مرکزی از بیمه گری اتکایی دیگر خواسته ماست 
گفت: شاید وضعیت امروز، متأثر از شرایط تحریمی کشور، تا حدی ناگزیر و شاید 
حتی تدبیر خوبی بوده باشد اما با نگاه به آینده و رو به جلو، حتماً باید مساله خروج 

بیمه مرکزی از مسئولیت های تصدی گری و اتکایی در دستور کار قرار گیرد.
خاندوزی "اصلاح پرتفوی کل صنعت بیمه" را یکی دیگر از محورهای مطالبات 
خود از صنعت بیمه و یکی از شاخص هایی عنوان کرد که اهمیت آن از شاخص 

های دیگر مثل ضریب نفوذ بیمه، به هیچ وجه کمتر نیست.
وی با بیان اینکه بر اساس برنامه ششم توسعه، مثلًا باید سهم بیمه های زندگی 
را افزایش می دادیم افزود: استقرار یک کمیته فقهی، ذیل بیمه مرکزی برای حل 
مسائلی از قبیل بیمه تکافل از جمله اقدامات مهم مورد نیاز در این راستا محسوب 

می شود.

معاون وزیر راه و شهرسازی:

 ۷۰ هزار هکتار بافت فرسوده
 در کشور وجود دارد

معاون وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه کشور در وضعیت بد مسکن قرار دارد 
گفت: بیش از ۱۶۰ هزار هکتار بافت ناکارآمد شامل حدود ۷۰ هزار هکتار بافت 
فرسوده، ۶۰ هزار هکتار سکونتگاه غیر رسمی و ۳۳ هزار هکتار بافت تاریخی در 

کشور وجود دارد. 
محمد آیینی روز دوشنبه در همایش الزامات، راهکارهای تولید، مانع زدایی و 
پشتیبانی مسکن و ساختمان شهر تهران اظهارداشت: بررسی ها نشان می دهد 

که ۱۰ میلیون نفر از مردم در مسکن های لرزان زندگی می کنند.
وی با اشاره به آغاز نهضت ملی مسکن در کشور افزود: با انجام نوسازی هر 
پلاک فرسوده ۶.۷ پلاک جدید ایجاد می شود به عنوان مثال، در شهرداری تهران 
به ازای ۱۰۰ هزار پلاک نوسازی شده ۲.۹ پلاک جدید ایجاد می شود و به عبارتی 
دیگر با هر نوسازی هم یک سقف لرزان نوسازی شده و هم واحدهای جدیدی در 
تهران ایجاد شده است. مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران ادامه داد: اکنون 
در تهران ۲ میلیون و ۵۷۰ واحد فرسوده وجود دارد که با نوسازی این واحدهای 

مسکونی، پنج میلیون واحد جدید به ازای آن تولید می شود.
وی با بیان اینکه نوسازی در بافت فرسوده نیاز به انجام کار فرهنگی دارد افزود: 
سرمایه گذاران برای ورود به این حوزه نیاز به بسته های جامع شهرسازی دارند و در 

حوزه تسهیلات اداری باید حمایت شوند.
به گفته آیینی، بررسی ها نشان می دهد به ازای کوتاه شدن هر ۶ ماه از روند 

اعطای مجوزها، ۱۰ درصد به ارزش افزوده سرمایه گذاران افزوده می شود.
کشور دچار عقب ماندگی در موضوع مسکن است

اقبال شاکری نماینده مردم تهران، ری، اسلامشهر، پردیس و شمیرانات در 
مجلس شورای اسلامی نیز در این همایش گفت: در کشور یک عقب افتادگی 
تاریخی در بخش مسکن داریم در حالی که طبق قانون، باید مسکن برای مردم 
ساخته شود اما عملکرد نامناسب در سال های گذشته باعث شد که بیش از ۱۲ 
میلیون تقاضای انباشته مسکن در کشور به وجود آید.   شاکری افزود: کسانی که 
در دوره گذشته افتخار می کردند که یک واحد مسکن نساختند باید پاسخگوی 
شرایط کنونی و مشکلات مسکن در کشور باشند.   وی ادامه داد: طرح نهضت 
مسکن، فقط یک اقدام اولیه در این موضوع است و تنها می تواند به خانه دار شدن 
برخی از اقشار کمک کند همچنین باید به موضوع مالیات بر خانه های خالی که 
تعداد آن به ۹۵ میلیون می رسد و مالیات بر عایدی سرمایه توجه شود تا به وسیله 
آن مسکن از کالای تجاری به مصرفی تبدیل و مشکلات حوزه مسکن کاهش 
یابد.   شاکری خاطرنشان کرد: صندوق ملی مسکن نیز می تواند به ساخت 
مسکن و کاهش تقاضا در این حوزه کمک کند؛ تشویق مالکان و ارائه تسهیلات 

به آنها به ویژه در بافت فرسوده می تواند راهگشا باشد.  
به گفته وی، سه قانون نظام مهندسی، ماده ۱۰۰ و مدیریت یکپارچه شهری که 

حوزه مسکن را کاملا تحت تاثیر قرار می دهد، آماده ارائه به صحن مجلس است.

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس با تاکید بر اینکه نظام چندنرخی ارز یکی از 
مشکلات اساسی اقتصاد ایران در سال های اخیر بوده است، گفت: مصوبه مجلس 
برای دادن مجوز اصلاح نظام ارزی به دولت، تصمیم حساب شده بود و امیدواریم با 
حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی، جلوی رانت، فساد و قاچاق معکوس گرفته و تولید شکوفا 

شود. 
»سید شمس الدین حسینی« عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس 
یازدهم در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایرنا در مورد مصوبه روز گذشته مجلس 
برای حذف ارز ترجیحی، اظهار داشت: یکی از مشکلات اساسی اقتصاد ایران در 
سال های اخیر، نظام دو نرخی ارز بود که نه تنها با این مشکل مواجه بودیم، بلکه 
شکاف نظام ارزی بین نرخ ارز رسمی )۴۲۰۰ تومانی( و قیمت بازار آزاد روز به روز 

در حال افزایش بود.
دولت قبل با عدم اصلاح نظام ارزی، اجرای قانون را کنار گذاشت

وی افزود: متاسفانه دولت دوازدهم به رغم همه تلاش ها و اصرارهایی که سال 
گذشته برای اصلاح نظام ارزی داشت به آن تن نداد و حتی مجوز تخصیص حداکثر 
۸ میلیارد دلار ارز ۴۲۰۰ تومانی برای یکسال را گرفته بود و به آن اکتفا نکرد و عملًا با 

اخذ مجوزهایی فراتر از مجلس به نوعی قانون را کنار گذاشت و ارز بیشتری پرداخت 
کرد.

این نماینده مردم در مجلس ادامه داد: دولت سیزدهم لایحه بودجه ۱۴۰۱ را با 
رویکرد اصلاح نظام ارزی و به نوعی یکسان سازی نرخ ارز به مجلس ارائه کرد. با 
توجه به بررسی دو شوری لایحه بودجه در مجلس، کلیات آن رای آورد و تصویب شد، 
ولی در کمیسیون تلفیق مصوبه ای آورده شد مبنی بر اینکه معادل ۹ میلیارد دلار ارز 
ترجیحی در سال آینده با استفاده از بند ۱۸ تبصره ۱۴ که در آن مابه التفاوت ریالی 

پیش بینی شده بود، تخصیص پیدا کند.
دولت اعلام کرد که آمادگی اصلاح نظام ارزی را دارند

حسینی با بیان اینکه در این یک ماه گذشته گفت وگوهای فراوانی با دولت صورت 
گرفت، گفت: وزرای مختلف و رئیس کل بانک مرکزی به مجلس آمدند و جلسات 
متعددی برگزار شد؛ در نهایت به عنوان مثال وزرای جهاد کشاورزی و بهداشت در 
جلسات تخصصی اعلام کردند که آمادگی اصلاح نظام ارزی را دارند؛ به گونه ای که 
هم مشکلات نظام دو نرخی ارزی اعم از فساد و ناکارآمدی ها را برطرف کنند و هم 

اینکه تمهیدات لازم را برای اصلاح نظام ارزی را پیش بینی کرده اند.

وی اضافه کرد: روز شنبه در مجلس تصویب شد تا دستگاه های تابع خدمات 
کشوری نرخ ارز خود را با »نرخ ارز ETS« عرضه کنند و دیروز در مصوبه ای دیگر 
به دولت اجازه داده شد که همان پیشنهادی را که در چارچوبی لایحه بودجه 

پیش بینی کرده بود، را دنبال کند.
مصوبه مجلس راه اصلاح نظام ارزی باز کرد

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس با اشاره به مصوبه روز گذشته مجلس برای 
حذف ارز ترجیحی، تصریح کرد: به عبارتی راه برای دولت جهت اصلاح نظام ارزی 
باز شده و مجلس این مجوز را به دولت داده است؛ البته در مصوبه مجلس آمده 
است که اگر ارز ترجیحی کالایی حذف شد، دولت بتواند از منابع بند ۱۸ تبصره 

۱۴ استفاده کرده و مابه التفاوت لازم را به مردم پرداخت کند.
حسینی توضیح داد: دولت در عین حال باید مراقبت کند که قدرت خرید مردم 
در قبال افزایش هزینه کالای اساسی جبران شود، البته مجلس بحث کالابرگ 
الکترونیکی مطرح کرده است یا روش های مطمئنی دیگری که دولت می تواند به 
عنوان جایگزین اجرایی کند. در خصوص دارو هم منابع لازم برای جبران افزایش 

هزینه ها از مسیر بیمه ها پیش بینی شده است.
دولت با حذف ارز ترجیحی از معیشت و سلامت مردم هم حمایت کند

این نماینده مجلس تاکید کرد: مجلس با توجه به رویکردی که دولت در لایحه 
بودجه ۱۴۰۱ پیش بینی شده بود، این اجازه را به دولت داد تا با تخصیص با مابه 
التفاوت، هزینه خانوارها جبران شود و اصلاح نظام ارزی صورت بگیرد تا معیشت و 

سلامت مردم هم حمایت شود.
وی در مورد اینکه تصمیم مجلس را چگونه ارزیابی می کنید، پاسخ داد: فکر 
می کنم تصمیم مجلس حساب شده بود. اجرای چنین سیاست هایی نیاز به این 
دارد که مجلس به دولت اعتماد کند و و روز گذشته این اتفاق رخ داد؛ ضمن اینکه 
اختیار لازم را به دولت داده شد و امیدواریم دولت در مرحله اول با تدبیر لازم، کار را 

اجرایی و پیش ببرد.
اصلاح نظام ارزی منافع زیادی برای کشور دارد

وزیر اسبق اقتصاد گفت: توصیه بنده به دولت این است که در واقع همین 
مصوبه ای که مجلس تصویب کرده را مغتنم بشمارد و از ظرفیت این مجوز استفاده 

کند.
وی تصریح کرد: حتماً اصلاح نظام ارزی و انجام حساب شده کار منافع زیادی 
برای کشور دارد. تاکید می کنم که دولت مجوز بسیار خوبی را در اختیار دارد و منطق 
درستی ارائه کرد. انتظار ما این است که از تجارب گذشته استفاده شود تا بیشترین 
منفعت را از این سیاست ببریم، زیرا یک بار در سال ۱۳۸۱و با دوم در سال ۱۳۹۲ 

ارز را تک نرخی کردیم.
عضو کمیسیون برنامه و بودجه گفت: امیدواریم با حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی و 
اصلاح نظام ارزی، جلوی رانت، فساد و قاچاق معکوس گرفته شود تا اقتصاد ایران 
و تولید شکوفا شود، البته تاکید داریم که دولت با استفاده از منابعی که در اختیار 

گرفته، جبران هزینه های خانوارها را انجام دهد.

شمس الدین حسینی وزیر اسبق اقتصاد:

دولت با حذف ارز ترجیحی از معیشت و سلامت مردم حمایت کند

عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی تهران می گوید آنچه که در فردای پس از تحریم ها اهمیت دارد، برنامه 
ریزی دقیق ایران برای استفاده از ظرفیت ها در بازسازی اقتصاد است. 

حمیدرضا صالحی در گفت و گو با ایسنا، اظهار کرد: اقتصاد ما ظرفیت های بسیار بزرگی دارد، اما 
در سال های گذشته به دلیل دور افتادن از اقتصاد جهانی و نبود ارتباطات گسترده با مشکلات جدی 
مواجه شده است. از این رو اگر بنا باشد تحریم ها کنار بروند ما باید مقدمات لازم برای بازگشت اقتصاد 
ایران به تحرکات جهانی و استفاده از ظرفیت های لازم برای بهبود زیرساخت ها را در دستور کار قرار 

دهیم.
وی با بیان اینکه افزایش دوباره فروش نفت، کمترین فرصتی است که پیش روی اقتصاد ایران قرار 
می گیرد، بیان کرد: ما باید این سوال را بپرسیم که آیا هدف ما از تمام مذاکرات و لغو تحریم ها، صرفا افزایش 
۲۰ تا ۳۰ میلیارد دلاری درآمدهای نفتی است؟ آیا ما امکان حضور و رقایت در سایر بازارها را نداریم؟ در 
واقع این یک موضوع نگران کننده است که اگر بنا باشد تحریم ها کنار بروند، ما تمام تمرکز خود را بر فروش 

نفت بگذاریم و به دیگر حوزه ها بی توجهی کنیم.
نایب رییس کمیسیون انرژی اتاق ایران ادامه داد: در این تردیدی وجود ندارد که با افزایش جهانی قیمت 
نفت و کاهش دسترسی کشوری مانند روسیه به بازار، امکان حضور ما در این حوزه فراهم خواهد شد و ما 
می توانیم بازاری که در سال های گذشته از دست داده ایم را پس بگیریم، اما اگر بنا باشد مانند گذشته ما 
با ذهنیتی محدودی، صرفا به فروش نفت خام دلخوش کنیم، قطعا در رسیدن به اهداف کلان اقتصادی 

ناکام خواهیم بود.
صالحی با اشاره به مشکلاتی که در حوزه سرمایه گذاری اقتصادی در ایران وجود دارد، تصریح کرد: ما 
نه تنها شرایط را برای حضور سرمایه گذاران خارجی فراهم نکرده ایم که حتی شانس حضور شرکت های 
داخلی در پروژه های کلان را نیز کاهش داده ایم. در کشوری مانند ترکیه بسیاری از برندهای بزرگ جهان 
تولید مشترک و خط تولید رسمی دارند و این کالاها به نقاط مختلف دنیا صادر می شود. چرا ما در ایران 
نتوانیم این سرمایه گذاری های مشترک را فعال کنیم؟ این سرمایه گذاری ها می تواند برای ما آورده 

اقتصادی قابل توجه و امنیت در برابر تحریم های آینده را به ارمغان بیاورد.
وی در پاسخ به سوالی درباره امکان جایگزینی گاز ایران با گاز روسیه پس از تحولات اخیر نیز گفت: ما باید 
برای حضور در چنین بازارهایی برنامه ریزی کنیم. ورود به کنسرسیوم های بین المللی با حضور چند کشور 
منطقه و ارائه مسیر انتقال گاز ایران به اروپا قطعا گره گشا خواهد بود و اگر تفکر درستی غالب شود، در این 

تردیدی نیست که گاز ایران می تواند به مقاصد دورتر نیز صادر شود.

درحالیکه ایران و آمریکا سرگرم مذاکرات غیرمستقیم برای احیای توافق هسته ای سال ۲۰۱۵ هستند که در دوران ریاست جمهور 
ترامپ، واشنگتن به صورت یک جانبه از آن خارج شده بود، دستاوردهای این توافق برای نفت و تجارت مورد بررسی قرار گرفته 

است. 
به گزارش ایسنا، به نتیجه رسیدن مذاکرات هسته ای میان تهران و قدرتهای غربی به بازگشت میلیون ها بشکه نفت ایران به 
بازارهای جهانی ظرف مدت چند ماه منجر خواهد شد. بلومبرگ در گزارشی به بررسی تاثیر توافق هسته ای ایران بر نفت و تجارت 

پرداخته است.
تحت این توافق، آمریکا معافیت از تحریمها برای خرید نفت ایران را صادر خواهد کرد. ترامپ در سال ۲۰۱۹ همه معافیتها را لغو 
کرد و همه کشورهایی که تلاش کردند نفت ایران را وارد کنند را تهدید به تحریم کرد. مانند توافق اولیه، توافق احیا شده ممنوعیت 
تاریخی واردات نفت ایران به آمریکا را لغو نخواهد کرد اما به معنای آن است که کشورهای دیگر قادر خواهند بود بدون نگرانی 
از تحریمهای ثانویه، نفت ایران را خریداری کنند. ممکن است پس از توافق، دو ماه زمان ببرد تا ایران فروش نفت به بازارهای 

بین المللی را آغاز کند.
پیش از ممنوعیت ترامپ، مشتریان اصلی ایران، چین، هند، کره جنوبی، ژاپن، ترکیه، تایوان، ایتالیا و یونان بودند. این کشورهای 
آسیایی ممکن است در میان نخستین خریداران نفت ایران باشند. ایران ده ها میلیون بشکه نفت در نفتکش ها ذخیره کرده است 

که می تواند به سرعت به مشتریانش برساند. در این بین، تولید میادین نفتی را افزایش خواهد داد.
به گفته معامله گران و تحلیلگران، ایران که سابق بر این دومین تولیدکننده بزرگ عضو اوپک است، می تواند در مدت چند ماه پس 
از توافق، تولیدش را به میزان حدود یک میلیون بشکه در روز احیا کند. تولید ایران تا سال میلادی آینده می تواند به ظرفیت حدود 

۳.۷ میلیون بشکه در روز برسد.
تحریمهای دولت ترامپ علیه سیستم بانکی ایران فراتر از تدابیری بود که پیش از توافق سال ۲۰۱۵ وجود داشتند. اکثر بانکهای 
دولتی و خصوصی ایران هدف تحریمهای بیشتری قرار گرفتند. آمریکا همچنین تحریمهایی را علیه بانک مرکزی ایران اعمال کرد. 
این محدودیتها، خرید کالاهای بشردوستانه که معمولا معاف از تحریمها هستند را بسیار دشوار کرد و انتقال میلیاردها دلار پول 

فروش نفت به داخل کشور دشوار شد.
تحت توافق احیا شده، انتظار می رود این منابع مالی به سرعت آزاد شوند. بانکهای ایران به سیستم بانکی بین المللی سوئیفت 
دسترسی پیدا خواهند کرد که ازسرگیری تجارت غیربشردوستانه را امکان پذیر می کند. اما تحریمهای مربوط به حقوق بشر و 
برنامه موشک بالستیک ایران که بسیاری از نهادها را هدف گرفته اند، همچنان به قوت خود باقی می مانند و تحت پوشش توافق 

هسته ای قرار نمی گیرند.
دیپلمات ها می گویند توافق هسته ای احیا شده، احتمال تشدید تنشهای منطقه ای را کاهش داده و به کاهش اختلاف میان 

کشورهای همسایه در منازعات منطقه ای مانند جنگ در یمن کمک می کند.

عضو اتاق بازرگانی تهران پاسخ داد

ایران بازار نفت و گاز روسیه را می گیرد؟
بلومبرگ بررسی کرد:

دستاورد توافق هسته ای ایران برای نفت و تجارت

معاون اول رئیس جمهور:

 دولت الکترونیک و تسهیل صدور مجوزها مهم ترین محرک موتور اقتصادی است
معاون اول رئیس جمهور گفت: توسعه دولت الکترونیک و 
تسهیل صدور مجوزهای کسب وکار مهم ترین محرک موتور 

اقتصادی کشور و افزایش رضایت مندی مردم است. 
محمد مخبر صبح روز دوشنبه شانزدهم اسفند ماه، در 
جلسه بررسی آخرین وضعیت عملکرد دستگاه های اجرایی 
به  مجوزدهی  فرایند  شفاف سازی  و  تسهیل  با  ارتباط  در 
بین  شاخص های  در  ایران  نامناسب  رتبه  به  کسب وکارها 
المللی صدور مجوزهای کسب وکار و همچنین نگرانی ها و 
تأکیدات مقام معظم رهبری و دستور قاطع رئیس جمهور برای 
تسهیل و شفاف سازی فرایند مجوزدهی به کسب وکارها اشاره 
کرد و افزود: طبق قانون، دولت ها مکلف بودند فرایند صدور 
مجوزها را شفاف کنند اما به دلیل برخی کم کاری ها، رانت و 
تعارض منافع، این تکلیف مهم نزدیک به دو دهه گذشته روی 
زمین مانده است. معاون اول رئیس جمهور افزود: با روی کار 
آمدن دولت سیزدهم تلاش جدی در راستای پایش و تسهیل 
و شفاف سازی فرایند مجوزدهی به کسب و کارها انجام شده 
است که با به ثمر رسانیدن اقدامات دولت در این زمینه از 
طریق سامانه و درگاه های اینترنتی افتخار و دستاوردی بزرگی 

برای دولت سیزدهم رقم خواهد خورد.
وی با قدردانی از تلاش های وزارت اقتصاد برای مکلف 
کردن دستگاه ها در خصوص اتصال به درگاه ملی مجوزهای 
کسب و کار و همچنین شفاف سازی و ابهام زدایی از فرایند 
نشان  متبوع خود، خاطر  صدور مجوزهای دستگاه های 
کرد: تا زمانی که وضعیت صدور مجوز برای کسب و کارها 
و اقدامات حمایتی و پشتیبانی دولت از جوانان با استعداد 
ایرانی و مردم برای شروع کسب و کارها ساماندهی نشود، 
ظرفیت های منابع انسانی و مالی در خدمت اداره کشور قرار 

نمی گیرد.

مخبر همچنین به برخی کاغذبازی های اداری و فرایندهای 
طولانی مدت برای صدور بعضی مجوزها اشاره و تصریح کرد: 
باید به دنبال گره گشایی و راه حلی برای مشکلات مردم بود 
چرا که مردم سرمایه، ایده و امکانات کافی برای شروع یک 
کسب و کار و خدمت به اقتصاد کشور را دارند اما به دلیل 
صدور  شدن  طولانی  و  اداری  پاگیر  و  دست  فرایندهای 
مجوزهای خود جرأت نمی کنند تا یک کار تولیدی یا خدماتی 

را راه اندازی کنند.
معاون اول رئیس جمهور همچنین طولانی شدن صدور 
مجوز کسب و کار را یکی از دلایل اصلی مهاجرت نخبگان 
از کشور برشمرد و افزود: تا زمانی که کار مردم صرفاً با مراجعه 
حضوری به ادارات حل شود مشکلات از بین نمی رود بلکه 
اینترنتی فرایند صدور  از سامانه های  با بهره برداری  باید 

مجوزهای آنان شروع و نهایی شود.

مخبر گفت: با برداشته شدن موانع در صدور مجوزها، مردم 
به راحتی و از طریق سامانه های اینترنتی می توانند بدون 
کاغذ بازی های اداری و فرایند های طولانی مدت به راحتی 
مجوز را دریافت و کسب و کار خود را شروع کنند که این مهم 
تحولی بزرگ در رونق اقتصادی کشور و برگ زرینی در کارنامه 

کاری دولت خواهد شد.
وی دستور داد تا با هماهنگی وزارت امور اقتصاد و دارایی با 
دستگاه هایی که فرایند اتصال به درگاه ملی مجوزهای کسب 
و کار را طبق ضرب العجل ۱۸ اسفند انجام نداده اند هر چه 

زودتر و بدون هیچ ملاحظه ای برخوردهای لازم انجام شود.
در این جلسه که وزرای اقتصاد، بهداشت، درمان و آموزش 
تحقیقات  علوم،  اجتماعی،  رفاه  و  کار  تعاون،  پزشکی، 
برخی  معاونین  همچنین  و  کشاورزی  جهاد  و  فناوری  و 
وزارتخانه ها حضور داشتند، وزیر اقتصاد گزارشی از میزان 
پیشرفت و وضعیت عملکرد دستگاه های اجرایی در تسهیل 
و ایجاد صدور مجوزهای کسب و کار ارائه کرد و وزارتخانه 
های مختلف نیز آخرین اقدامات انجام شده برای اتصال به 
درگاه ملی و همچنین ابهام زدایی،  ایجاد شفافیت و تسهیل 
در صدور مجوزهای کسب و کار دستگاه های متبوع خود را 
توضیح دادند. سید احسان خاندوزی وزیر اقتصادبا قدردانی 
و  ملی  درگاه  به  اتصال  خصوص  در  که  دستگاه هایی  از 
مجوزهای کسب و کار و همچنین مانع زدایی و شفاف سازی 
فرایند مجوزدهی همکاری های لازم را داشته اند، گفت: 
پس از دستور رییس جمهور دستگاه ها مشارکت و همکاری 
گسترده ای در اجرای این طرح بزرگ داشته اند و امیدواریم 
با انجام پالایش ها و ابهام زدایی در فرایند مجوزیدهی در هر 
دستگاه، دیگر شاهد ابهامات، امضاهای طلایی، رانت، فساد 

و مجوزهای سلیقه ای نباشیم.
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پرسپولیس به مربی دروازه بانان حرفه ای نیاز دارد نه آماتور؛
رادوشوویچ: مشکل از »فنایی« است نه »لک«

با  لک«  »حامد  موفقیت های  هواداران  گفت:  پرسپولیس  سابق  دروازه بان 
پرسپولیس را فراموش نکنند چرا که او همان دروازه بانی بود که تیم را به فینال آسیا 

برد. 
تیم فوتبال پرسپولیس روز یکشنبه در هفته بیست و یکم لیگ برتر با نتیجه ۲ 
بر صفر در حالی برابر نفت آبادان تن به شکست داد که »حامد لک« در متن این 
اشتباهات قرار داشت. او با اشتباه فاحشی که داشت موجب شد تا گل اول وارد 

دروازه پرسپولیس شود هر چند عملکرد او روی گل دوم نیز بی تاثیر نبود.
در همین راستا بوژیدار رادوشوویچ دروازه بان اسبق پرسپولیس روز دوشنبه در 
گفت  و گو با ایرنا در رابطه با عملکرد »حامد لک« در این دیدار، علت افت او در 
مسابقات اخیر، شرایط دروازه بانان پرسپولیس و ... صحبت هایی انجام داد که در 

زیر می خوانید.
هنوز پرسپولیس را دنبال می کنید؟ 

بله من ۶ سال آنجا بودم و طبیعی است بازی های تیمم را دنبال کنم و مسابقات 
این تیم را تماشا می کنم.

صحبتی از شما منتشر شد که داوود فنایی را مقصر این افت دانسته اید. 
درست است. زمانی که در پرسپولیس بودم نمی توانستم در مورد این مشکلات 

صحبت کنم. مشکلات از تمرینات و تاکتیک های اشتباه بود.
این موضوع روی عملکرد تو هم تاثیر داشت؟ 

قطعا. عملکرد من در زمان کالدرون و محسن سیدی مشخص بود و پس از آن 
سطح من هم پایین و پایین تر آمد.

مشکل روحی و روانی هم در عملکرد دروازه بان ها تاثیر دارد؟ 
بله. این وظیفه یک مربی است که صحبت کند و در مورد مشکلات بازیکنان را 
آگاه سازد. از طرفی با صحبت بازیکنان را از نظر روحی و روانی آماده کند اما هیچ 
حمایتی از سوی مربی دروازه بانان دریافت نمی کردیم. هیچ جلسه فنی و آنالیزی 
نداشتیم. من گفتم اگر به یوتیوب بروید و نحوه تمرینات مربیان دیگر و اروپایی ها 

را ببینید بعد از ۱۰ دقیقه فکر می کنید که مربی دروازه بان های خوبی هستید.
پس مشکل را از مربی می دانید؟ 

شما خودتان ببینید. من، علیرضا بیرانوند، حامد لک عملکردمان قبل و بعد از 
این مربی را قضاوت کنید.

اما خودت زمان حضور در پرسپولیس مربی اختصاصی گرفته بودی و با او کار 
می کردی که ویدئوهای او را در اینستاگرامت هم منتشر کردی. دلیلش همین بود؟ 
در یک سال آخر حضورم در پرسپولیس مربی بدنسازی و چابکی داشتم چرا 
که خودم از شرایطم راضی نبودم اما مربی دروازه بان های ما همیشه از این اتفاق 

عصبانی بود. دلیلش همین بود.
علت افت دروازه بان را هم همین می دانید؟ 

پرسپولیس باشگاه بزرگی است و مربی دروازه بانان حرفه ای می خواهد نه آماتور.
بعد از بازی حملات زیادی به حامد لک شد. 

از هواداران می خواهم ۲ سالِ پیش »حامد لک« را به یاد بیاورند. او بهترین 
دروازه بان لیگ قهرمانان بود و تیم را به فینال لیگ قهرمانان آسیا برد. سیوهای 
او را یادتان بیاورید. در دیدار با النصر، السد و ... او در بالاترین سطح بود. من یک 

دروازه بان هستم و شرایط او را درک می کنم. مشکل از او نیست.

مهران حاتمی: 

برنامه لیگ بسکتبال اصلا خوب نیست 
سرمربی تیم بسکتبال شهرداری گرگان از نحوه برگزاری مسابقات لیگ برتر 

انتقاد کرد و این شیوه برگزاری را اشتباه دانست. 
مهران حاتمی ، درباره شرایط تیم شهرداری گرگان در لیگ برتر با توجه به یک 
برد و یک باخت چند روز گذشته بعد از مسابقات تیم ملی، توضیح داد: در حقیقت 
بازیکنان ما بد نبودند و بسکتبال برد و باخت دارد. اگر هم مشکلی بود از مربی بود 
و در ادامه سعی در برطرف کردن آن ها داریم. از بازی تیم  و عملکرد بازیکنان خودم 

با توجه به شرایطی که وجود داشت راضی هستم.
سرمربی تیم شهرداری گرگان در پاسخ به این سوال که برخی افراد معتقدند 
شهرداری همانند فصل گذشته مدعی نیست، توضیح داد: ما بازیکنان بسیار 
خوبی داریم و تیم هم شرایط خوبی دارد. با توجه به اینکه بنده سه هفته با تیم 
ملی بودم و با بازیکانم تمرین نداشتم، از عملکرد تیم راضی هستم. آن ها )بازیکنان 
شهرداری( بدون مربی تمرین کرده اند و در این سه هفته من حتی یک جلسه هم 
با آن ها نبودم. از نظر من عملکرد تیم بسیار خوب بود و نظر منتقدان هم محترم 

است، اما همه چیز تا پایان ادامه دارد. 
او در پاسخ به این سوال که آیا با برگزاری دور دوم مرحله مقدماتی لیگ موافق 
بود؟ اظهار کرد: اصلا خوب نبود و موافق برگزاری بازی های این مرحله نیستم. 
این شیوه برگزاری درست نیست. در این شرایط سخت کرونایی هم اشتباه بود 
که لیگ به این روش برگزار شود، تا پایان صبر کنید و ببینید چه بلایی سر تیم ها 

خواهد آمد. اصلا جایگاه تیم ها در این روش مهم نیست.
حاتمی درباره انتخاب جواد داوری به عنوان رئیس فدراسیون بسکتبال نیز 
توضیح داد: او بازیکن بزرگ و قهرمان ارزشمندی است که چالش ها و مشکلات 
را به خوبی می شناسد. امیدواریم با همان روند خوبی که در دوران بازی داشت 
در دوره مدیریت خود نیز عمل کند تا پرچم این شعار که "ورزش را به ورزشی ها 

بسپارید" را بالا ببرد. 
کارشناس بسکتبال ایران در پاسخ به این سوال که آیا پیشنهادی برای رئیس 
جدید فدراسیون در مورد مشکلات موجود دارد؟ اظهار کرد: بنده همیشه سعی 
دارم مشکلات خودم را شناسایی کرده و آن ها را برطرف کنم، تنها می توانم برای 

جواد داوری آرزوی موفقیت کنم. 

با کسب 18 پیروزی، ۲ باخت و 38 امتیاز ؛

شیمیدر قم قهرمان دور مقدماتی
 لیگ برتر بسکتبال ایران شد

 تیم بسکتبال شیمیدر قم با کسب ۱۸ پیروزی، ۲ باخت و ۳۸ امتیاز عنوان 
قهرمانی مرحله مقدماتی لیگ برتر بسکتبال را از آن خود کرد. 

به گزارش هیات بسکتبال قم، با پایان مرحله مقدماتی لیگ برتر بسکتبال ایران 
شیمیدر قم با ارائه بهترین عملکرد و کسب بالاترین امتیازات قهرمانی مرحله 

مقدماتی را از آن خود کرد.
شیمیدر قم طی این رقابت ها و در مرحله دوم این مسابقات در گروه)E( به 
ترتیب از سد تیم های نیروی زمینی، رعد پدافند و نظم آوران سیرجان گذشته بود. 

نماینده قم در دور برگشت نیز این سه تیم را از پیش رو برداشته بود.
شاگردان مصطفی هاشمی  همچنین در مرحله اول لیگ برتر نیز در بازی 
های دور رفت و برگشت  تیم های رعد پدافند، سپاهان، مس رفسنجان، صنایع 
هرمزگان، اکسون و آویژه صنعت را شکست داده بود و فقط برابر مهرام تهران در هر 

دو رقابت دور رفت و برگشت بازی را واگذار کرده بود.

وزیر ورزش و جوانان: 

۵۱ درصد از سهام سرخآبی ها تا پایان شهریور واگذار می شود
بخش  شهریور  پایان  تا  گفت:  جوانان  و  ورزش  وزیر 
مهمی از سهام باشگاه های استقلال و پرسپویس )۵۱ 
درصد( واگذار می شود که این به تدریج انجام خواهد 

شد. 
سیدحمید سجادی روز دوشنبه در آیین درختکاری در 
ورزشگاه آزادی تهران در سخنانی درباره واگذاری سهام 
باشگاه های فوتبال استقلال و پرسپولیس اظهار داشت:  
بعد از ۲۴ سال سهام سرخآبی ها به هواداران واگذار شد 
و روز بزرگ و تاریخی را پشت سر گذاشتیم. در مرحله 
نخست استقبال خوبی صورت گرفت که حدود ۲۰۰ 
هزار نفر برای پرسپولیس و حدود ۱۸۰ هزار نفر برای 
استقلال استقبال شد و تا پایان شهریور بخش مهمی از 

این سهام )۵۱ درصد( به تدریج واگذار می شود.
وی ادامه داد: مردم استقبال خوبی کردند و این مرحله 
تا یک ماه ادامه دارد اگر سهام به فروش برود این مدت 
کم می شود. از رییس جمهوری قدردانی می کنم که اگر 
تلاش و نگاه مثبت او نبود این اتفاق نمی افتاد. حمایت 
رییس جمهوری باعث شد این نگاه اصولی و درست در 
ورزش کشور کارش را آغاز کند و امیدوارم سنگ بنای 
خوبی در ورزش کشور باشد و این ۲ باشگاه مردمی با 

حمایت مردم از بهترین شرایط برخوردار شوند.
پرونده واگذاری سهام سرخآبی ها پس از سال ها چالش 
بسته شد و پذیره نویسی آنها از )یکشنبه، ۱۵ اسفند( در 

فرابورس به مرحله اجرا رسید.
فدراسیون  اساسنامه  درباره  جوانان  و  وزیرورزش 
فوتبال و تدوین آن گفت: »میرشاد ماجدی« سرپرست 
فدراسیون فوتبال پیگیر این موضوع است و  هر وقت با او 

جلسه برگزار کردیم اطلاع می دهیم.
تیم ملی  با  سجادی درباره میزبانی مشهد در دیدار 
فوتبال لبنان در مقدماتی جام جهانی گفت: هفته پیش 

ماجدی به وزارت ورزش آمد و درباره اوضاع تیم ملی و 
اینکه ما چه کمک می توانیم انجام دهیم تا تیم ملی ۲ 
بازی خود را به خوبی پشت سر بگذارد، صحبت کردیم. 
حال دیدار با لبنان به جای تهران در مشهد برگزار می شود 
و این موضوع چند جانبه است. هم به زیارت می روند و 
درباره  وی  است.  خوبی  میزبان  مشهد  ورزشگاه  هم 
حضور تماشاگران در ورزشگاه توضیح داد:  فدراسیون 
باید پیگیر باشد و ما می خواهیم تماشاگر بیاید. حال و 

هوای ورزشگاه با تماشاگر بسیار متفاوت است.
دیدار برگشت تیم های ملی فوتبال کره جنوبی و ایران 
در چارچوب هفته نهم مرحله نهایی مسابقات انتخابی 

جام جهانی ۲۰۲۲ روز پنجشنبه ۴ فروردین ماه ساعت 
۲۰ به وقت محلی و ساعت ۱۵:۳۰ به وقت تهران در 

ورزشگاه جام جهانی سئول برگزار می شود. 
همچنین دیدار تیم های ملی فوتبال ایران و لبنان نیز 
)ع(  رضا  امام  ورزشگاه  در  از ۲۰  فروردین ۱۴۰۱  نهم 

مشهد برگزار خواهد شد.
مرادی به خوبی کارهای فدراسیون وزنه برداری را 

پیش می برد
وزیر ورزش و جوانان همچنین با اشاره به زمان صدور 
حکم قطعی بازنشستگی رییس فدراسیون وزنه برداری 
گفت: فدراسیون بلاتکلیف نیست بلکه »علی مرادی« 

به عنوان رییس کارها را به خوبی پیش می برد. او چراغ 
فدراسیون را روشن نگه داشته است. مرادی دوست و 
برادر من و تا زمانی که حکم بازنشستگی او به صورت 

رسمی اعلام نشود در فدراسیون حضور خواهد داشت.
حکم بازنشستگی علی مرادی اواسط دی ماه از سوی 
اعتراض رییس  به  توجه  با  اما  وزارت ورزش اعلام شد 
حکم  خود  خدمت  سنوات  به  وزنه برداری  فدراسیون 
ورزش  وزارت  و  فدراسیون  و  نشده  صادر  وی  قطعی 
بازنشستگی کشور  استعلام سازمان  منتظر  همچنان 

هستند.
جامعه ورزش کشور مروج احیای محیط زیست 

باشند
 وزیر ورزش وجوانان در ادامه سخنان خود در مراسم 
درختکاری در ورزشگاه آزادی اظهار داشت: بخشی از 
درختان به نام مدال آوران طلای المپیک و پارالمپیک 
انجام می شود.  کار  این  بار  اولین  برای  کاشته شد که 
مجموعه ای از نام های بزرگ داشتیم که امیدواریم نقطه 

عطفی در کنار مدال آوری در ورزش باشد.
سجادی گفت: بیشترین استفاده از محیط زیست را 
جامعه ورزش دارد؛ مثل کوهنوردی، بازی های ساحلی، 
استفاده از ارتفاعات، آب، خاک و سایر موارد هنوز چمن 
مانند  رشته ها  از  خیلی  و  دارد  را  خود  ارزش  طبیعی 
محیط  از  همه  دوچرخه سواری  و  پیاده روی  قایقرانی، 
زیست استفاده می کنند. جامعه ورزش مروج این نوع 
را  الهی  این موهبت  یادآوری کنند قدر  و  باشند  تفکر 

بدانیم و به محیط زیست احترام بگذاریم.
مردم،  روی  به  ورزشگاه  درهای  شدن  باز  درباره  وی 
گفت: جاده تندرستی دور دریاچه طراحی و ورود رایگان 
شد و ایستگاه صبگاهی و شامگاهی هم به زودی طراحی 

می شود.

ایمان / گفت وگو / رضا ملکی

برای اولین بار درایران شاهد یک حرکت ارزشی وزیبا از جانب کمیته پیشکسوتان 

ورزش همگانی استان قم بودیم استاد سعید محبوبی نژاد از قهرمانان ومربیان 
ارزنده کاراته قم که چندی است مسئولیت کمیته پیشکسوتان همگانی را به عهده 
گرفته ومنشاء خدمات خیر و ارزشمند گردیده این بار با تفکری جدید ودرراستای 

ماندگاری یادوخاطره بزرگان ورزش قم دست به اقدام ارزشمندی زد که برای خود 
نوع آوری جدیدی دارد.

به اتفاق استاد محبوبی نژاد به مکانی که قرار است کاشت ۵۰ نهال زیتون به نام 
بزرگان وخیرین ورزش انجام پذیرد رفتیم.

پارک زیبای خضر و تپه ای کوتاه وزیبا درکنار میدان اصلی پارک که بعدها مسیر 
اصلی تجمع هزاران علاقمند به ورزش خواهد شد مکانی آبرومند است که۵۰ 

نهال درآن به یادگار مردان بزرگ ورزش کاشته خواهد شد.
محبوبی نژاد می گوید از مدتها قبل در ذهنم دنبال چیزی بودم که در ورزش 
قم وحتی ایران ماندگار شود.جرقه این کار قشنگ ۳ هفته ای است که در ذهنم 

زد وبا مراجعه به شهرداری قم وپیگیری انجام گردیده این آرزوی من برآورده شد.
فکر من این بود که ۵۰ نهال بانام بزرگان ورزش قم دراین مکان کاشته شود 
وباگرفتن اسپانسر واستفاده از سنگهای زیبا عکس این عزیزان با رزومه کوتاهی 
ازآنان روی این درخت نصب گردد تا آیندگان بدانند که ورزش قم ازچه نعمتهایی 
درگذشته بهره مند بوده است دراین راستا خیرین و عزیزان رسانه نیز مدنظر قرار 
گرفته شد تا خدمات آنان نیز ارج نهاده شود. سعید محبوبی نژاد با افتخار از 

کسانی نام برد که با لطف بزرگ آنها  امکان این کار مهم را فراهم نمودند.
استاد زند رئیس هیئت ورزش همگانی استان قم،مهندس اصفهانیان مقدم 
شهرداری محترم منطقه چهار،مهندس امیرخانی مسئول فضای سبز،مهندس 
فرزی کارشناس فضای سبز، مسئول محترم  سرمایه گذاری شهرداری منطقه 
چهار، معاون  محترم خدمات شهری شهرداری ومهندس افخمی مسئول روابط 
عمومی شهرداری منطقه چهار کسانی بودند که دراین راه بزرگ همیارما بوند 
ضمن اینکه تلاشهای ارزنده اداره کل ورزش و جوانان نیز در رابطه با انجام این 

کار جای تقدیر دارد.
محبوبی نژاد درپایان صحبتهای خود می گوید عصر جمعه این هفته با دعوت از 
۵۰ بزرگ ورزش قم قصد داریم با برپائی آئینی زیبا رسما این مراسم را برگزار نموده 
تا آیندگان بدانند که بزرگان ورزش شهر آنها  چه خدمات نیکو وویژه ای رابه استانی 
های خود داشته اند ودراین راه سپاسگزار همه عزیزانی هستم که درخصوص این 

کار بزرگ مرا یاری نمودند.

ازسوی کمیته پیشکسوتان  ورزش همگانی استان قم  صورت می گیرد؛

کاشت 5۰ نهال زیتون به نام قهرمانان وخیرین ورزش قم دربوستان خضر

و  مطرح  باشگاه  دو  خصوصی سازی  گفت:  استقلال  باشگاه  مدیره  هیات  عضو   
پرطرفدار ایران به سود فوتبال ایران و سایر باشگاه های کشورمان هم خواهد بود و همه 

از آن نفع می برند. 
  محمد مومنی شامگاه دوشنبه در حاشیه مراسم جشن ملی واگذاری سهام دو باشگاه 
استقلال و پرسپولیس افزود: این اتفاق را به فال نیک می گیریم،   این واگذاری باعث می 
شود تیم ها روی پای خود ایستاده و دیگر نیازمند حمایت فرد یا نهادی نباشند، از سوی 
دیگر بسیاری از مشکلات و دغدغه های هواداران نیز برطرف می شود و در کل به سود 

فوتبال ما خواهد بود.
وی ادامه داد: با این واگذاری پول خرید سهام از سوی مردم مستقیماً به حساب 
باشگاه  واریز می شود و مدیران باشگاه ها می توانند برای تیمشان تعیین تکلیف کنند. 
خوشبختانه فعلًا ما بدهی نداریم و تراز باشگاه  هم خوب است، با این شرایط می توانیم 

برای آینده برنامه ریزی کنیم تا دیگر شاهد مشکلات گذشته نباشیم.  

عضو هیات مدیره استقلال درباره جذب بازیکن برزیلی و بحث حق پخش بازی های 
این تیم تصریح کرد: روند کار بازیکن مدنظرمان در حال انجام است و مشکلی نیست. در 
خصوص حق پخش هم باید بگویم در حال تولید محتوا هستیم و امیدواریم صدا و سیما 

نیز همکاری لازم را داشته باشد.  
عدالت در زمان بازی ها باید رعایت شود

 مومنی در مورد این که آیا مبلغ مطرح شده از سوی مدیرعامل این باشگاه از اسپانسر 
مالی به استقلال تزریق شده یا خیر افزود: قرار نیست این پول یکجا وارد حساب ما شود.  
این موضوع به مرور زمان و در طول فصل محقق می شود و مشکلی از این بابت نیست.  

این عضو هیات مدیره استقلال در واکنش به این سوال که چرا گفته می شود عده ای 
نمی خواهند استقلال قهرمان شود، یادآور شد: باید به این نکته تاکید بکنم که باید به 
دنبال فوتبال پاک باشیم، صحبت هایی که می شود بدون شک بی دلیل و بدون پشتوانه 
نیست. همین الان نگاه کنید چرا پرسپولیس بعد از ما بازی می کند؟   باید این مساوات 

برای هر دو تیم رعایت شود چرا که هر دو هواداران میلیونی دارند و باید همه چیز را مد نظر 
قرار داد و امیدوارم این مساله مورد توجه دوستان ما قرار بگیرد.   

محمد مومنی: 
واگذاری سرخابی ها به سود فوتبال است

آگهی فقدان سند مالکیت
محمد رضاهادی بموجب وکالت نامه شماره ۳۲۷۶۴-۱۳۹۸/۱۰/۱۷ دفتر۵۵قم برابر درخواست شماره 
۲۲/۴۶۱۳-۱۳۹۹/۰۳/۱ اعلام داشته اند که سند مالکیت شش دانگ پلاک ثبتی۲۳ از۱ از ۶۴۴۹اصلی واقع در 
بخش ۱ ثبت قم که در دفتر الکترونیکی شماره ۱۳۹۵۲۰۳۳۰۰۰۱۰۰۳۲۲۶بنام شرکت فاضل تجارت خاورمیانه 
ثبت وسند مالکیت ۲۵۳۲۵۵ ج ۹۴ -صادر وتسلیم شده است که به علت جابجائی مفقود گردیده است که درحال 
حاضر دراین اداره در شرف صدور المثنی بنام ایشان میباشد،لذا مراتب طبق تبصره ۱ اصلاحی ماده ۱۲۰ آئین نامه 
قانون ثبت دریک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام 
معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت ۱۰ روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و 
رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت 

المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.)م الف ۱۵۰۵۸(
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
مهدی زارع شحنه-رییس ثبت اسناد منطقه یک قم
تاریخ انتشار:1400/1۲/17

---------------------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

سند  که  است  داشته  اعلام  مصدق  شهود  استشهاد  دوبرگ  ارائه  با  یادگاری  عباسعلی  آقای  اینکه  به  نظر 
مالکیت تمامی ششدانگ پلاک۱۱۱۴۹/۳۱اصلی واقع در بخش ثبت یک قم  که در دفتر الکترونیکی شماره 
۱۴۰۰۲۰۳۳۰۰۰۱۰۰۰۶۶۷ بنام عباسعلی یادگاری فرزند علی دارنده کدملی ۰۳۸۲۵۱۱۸۱۶ ثبت و سند 
مالکیت به شماره ۳۲۸۴۲۲ ب ۹۹ صادر وتسلیم شده سپس از طرف ایشان اعلام گردیده سند مالکیت مزبور به 
علت سهل انگاری مفقود گردیده و درخواست صدور سند المثنی دارند که درحال حاضر دراین اداره در شرف صدور 
المثنی بنام ایشان میباشد لذا به استناد تبصره ۱ اصلاحی ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در۱نوبت به تاریخ ذیل 

آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با 
مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت ۱۰ روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد 

رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام 
خواهد شد./)م الف ۱۵۰۶۱(

رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
مهدی زارع شحنه-رییس ثبت اسناد منطقه یک قم
تاریخ انتشار:1400/1۲/17

---------------------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

آقای محمد اسماعیلی)با وکالت از طرف آقای مهدی خان چرلی( با ارائه یک برگ استشهاد شهودی اعلام داشته 
که ششدانگ پلاک ۲۷۱/۴۵۷/۴۷۶۷ اصلی بخش ۵ قم که در دفتر ۲۰۹ صفحه ۱۱۶ ذیل ثبت ۱۸۲۰۱۶ طی 
سند انتقال قطعی شماره ۳۷۱۵۰-۱۳۹۴/۱۲/۲۷ دفتر ۵۶ قم ثبت و سند مالکیت به شماره ۹۳ د ۹۹۰۹۵۴ به 
نام نامبرده صادر وتسلیم شده است وبعلت سهل انگاری،سند مالکیت مزبورمفقود گردیده وتقاضای صدور سند 
مالکیت المثنی را نموده است.لذا به استناد تبصره ۱ اصلاحی ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در۱نوبت به تاریخ 
ذیل آگهی تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک 
خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت ۱۰ روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار 
گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد./

)م الف ۱۵۰۶۲(
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
مهدی زارع شحنه-رییس ثبت اسناد منطقه یک قم
تاریخ انتشار:1400/1۲/17
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بهشتی پور کارشناس مسائل هسته ای: 

پرونده پادمانی ایران باید یک بار 
برای همیشه بسته شود 

یک کارشناس مسائل هسته ای گفت: روندی میان ایران و آژانس بین المللی 
انرژی اتمی آغاز شده که می تواند منجر به بسته شدن پرونده پادمانی شود 

همانطور که در همکاری ایران با آژانس پرونده PMD بسته شد. 
حسن بهشتی پور در ارزیابی نتایج سفر مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی و 
در پاسخ به این سوال که آیا می توان انتظار داشت که این سفر به بسته شدن پرونده 
پادمانی که علیه کشورمان تشکیل شده منجر شود، گفت: تمام قرائن و شواهد 
نشان می دهد که سفر رافائل گروسی به ایران موفقیت آمیز بوده و تهران اعلام 
کرده که حداکثر تا ۲۹ اسفند ۱۴۰۰ )۲۰ مارس ۲۰۲۲( توضیحات کتبی مرتبط 
با آن دسته از سوالات مطرح شده توسط آژانس درخصوص موضوعات مربوط 
به سه مکان که ایران به آنها نپرداخته است را به همراه اسناد پشتیبان مربوطه 
به آژانس ارائه خواهد کرد و آژانس هم ظرف دو هفته پس از دریافت توضیحات، 
پاسخ می دهد و به نظر می رسد این مساله قابل حل است. وی ادامه داد: با این 
حال این موضوع بیشتر از جنبه حقوقی و فنی، جنبه سیاسی دارد و بیشترین 
تاثیر را بر مذاکرات وین گذاشته و ایران مایل است در این توافق گنجانده شود که 
پرونده های پیشین برای همیشه بسته شده است چرا که ممکن است در آینده 
باز هم با توجه به مدرکی بخواهند ادعایی نسبت به گذشته داشته باشند. ایران 
بحثی در خصوص مسائل آینده ندارد، آژانس می تواند نظارت کند و هرجا سوالی 
داشت، به آن سوال و ابهام پاسخ داده می شود اما این موضوعات که مربوط به 
سال ۲۰۰۳ و پیش تر و حتی براساس منابع آزمایشگاهی اورانیومی کمتر از ۵ 
درصد است باید یکبار برای همیشه بسته شود. این کارشناس مسائل هسته ای در 
گفت وگو با ایلنا، همچنین در خصوص ابهامی که در رابطه با مبنای تشکیل این 
پرونده مطرح می شود و آن را ناشی از جاسوسی در ایران می داند، گفت: مبنای 
این پرونده اسنادی است که اسرائیلی ها به دست آورده و در اختیار آژانس قرار 
دادند و آژانس هم تنها مواردی را مورد بررسی قرار می دهد که کلیات درستی دارد. 
در این مورد هم آژانس مدعی است بازرسی کرده و متوجه شده که در سایتی که 
ایران به این نهاد اعلام نکرده اثراتی از اورانیوم وجود دارد و ایران هم می گوید این 
مکان متروکه است و استفاده ای از آن نمی شود اما با فشار آمریکا آژانس پاسخ 
تهران را قانع کننده ندانسته است. با این حال به نظر می رسد روندی آغاز شده 
که می تواند منجر به بسته شدن این پرونده شود همانطور که در همکاری ایران 
با آژانس پرونده PMD بسته شد. وی ادامه داد: در این برهه زمانی اما موضوع 
مهم، آینده همکاری های ایران و آژانس است که این همکاری باید به نحوی با 
توجه و دقت باشد که اساسا دشمنان نتوانند شبهه  ایی مطرح کنند. این مساله 
خیلی مهم است که ما نظارت و کنترل آژانس را بپذیریم و بدانیم این نظارت تنها 
برای ما نیست بلکه همه کشورها تحت نظارت این نهاد هستند. امروز نیز براساس 
همان مدلی که در زمان آقایان لاریجانی و البرادعی به برخی سوالات آژانس پاسخ 
داده شد باید به این سوالات پاسخ دهیم تا این پرونده پادمانی نیز بسته شود. وی 
افزود: پس از این نیز باید نگاه به آینده باشد و بدانیم که هرچقدر این همکاری 

دوجانبه بیشتر و بهتر باشد، جایی برای فعالیت دشمنان به وجود نخواهد آمد. 
 

کارشناس مسائل بین الملل:

نقش آفرینی غیرحقوقی آژانس می تواند 
مذاکرات را با چالش روبرو کند

کارشناس مسائل بین الملل با بیان اینکه آژانس بین المللی انرژی اتمی هم 
می تواند نقش کاتالیزور و هم نقش بازدارنده در یک توافق خوب را داشته باشد، 
گفت: نقش آفرینی غیرحقوقی آژانس بین المللی انرژی اتمی می تواند مذاکرات 
را با چالش روبرو کند.  حنیف غفاری با اشاره به سفر مدیرکل آژانس بین المللی 
یعنی  نهایی رسیده است؛  به مرحله  تهران، گفت: مذاکرات  به  اتمی  انرژی 
مرحله ای که قرار است در خصوص رسیدن و یا عدم رسیدن به توافق، تعیین 
تکلیف شود. در این معادله، آژانس بین المللی انرژی اتمی هم می تواند نقش 
کاتالیزور و هم می تواند نقش بازدارنده و یا مانع ایجاد و انعقاد یک توافق خوب 
را داشته باشد. وی اضافه کرد: بنابراین سفر گروسی مدیرکل آژانس بین المللی 
انرژی اتمی به ایران از اهمیت ویژه ای برخوردار بود و در نهایت هم جمهوری 
اسلامی ایران و آژانس به یک زمان بندی مشترکی بابت بحث ارسال اسناد تا پایان 
اسفندماه و همچنین بحث بررسی و پاسخ دهی آژانس تا خرداد ماه، دست پیدا 
کردند. این کارشناس مسائل بین الملل با بیان اینکه اگر مطالعات اعایی آژانس 
علیه ایران، حل و فصل نشود، در آن صورت عملا توافق نمی تواند جنبه عملیاتی 
به خود بگیرد، اضافه کرد: به دلیل اینکه در آن زمان آژانس بین المللی انرژی اتمی 
می تواند به بهانه ادعاها که اکثراً هم جنبه حقوقی ندارند، فعالیت های هسته ای 
جمهوری اسلامی ایران را تحت تأثیر قرار بدهد. در آن زمان است که تضمین های 
فنی که در زمان برجام در سال ۲۰۱۵ از آژانس گرفتیم، عملًا بی اثر می شود. 
غفاری تأکید کرد: پس تا زمانی که توافق احتمالی صورت گرفته وارد فاز اجرایی 
می شود، آژانس هم باید پاسخ خود را در مورد موارد ادعایی به صورت صریح و 
روشن، خطاب به شورای حکام بیان کند. وی در گفت وگو با ایرنا، افزود: مسئله 
دیگر این است که ما در مذاکرات یک بحث حل مسئله و یک بحث تثبیت مسئله 
را داریم و ما باید در تفسیر روند مذاکرات، این دو را از هم تفکیک کنیم. بسیاری از 
مسائل الان حل شده هستند؛ مثلًا ما در حوزه های راستی آزمایی و تضمین فنی، 
شاهد حل نسبی موضوع هستیم. این کارشناس مسائل بین الملل خاطرنشان 
کرد: اما اینها زمانی تثبیت می شوند که مکتوب شوند و به امضای طرف ها برسند. 
تا زمانی که این امضا و این تثبیت صورت نگرفته، نمی توان از حل و فصل دائمی 
آن ها خبر داد. وی با تأکید بر اینکه حل برخی از مسائل لزوما به معنای ثبیت آنها 
نیست، ادامه داد: به دلیل اینکه سند در یک جا امضا می شود و طرف اروپایی و 
طرف آمریکایی ممکن است زیر برخی از مسائل که حتی حل هم شده است بزنند 
که این روند را قبلًا در مذاکراتی که منتهی به توافق اولیه در سال ۲۰۱۵ شد، دیدیم. 
غفاری با بیان اینکه می توان گفت که تکمیل این پازل نزدیک است اما در عین حال 
نمی توانیم به آن قطعیت بدهیم، اظهار کرد: به دلیل اینکه هرگونه زیاده خواهی در 
وقت اضافی مذاکرات یا هرگونه نقش آفرینی غیرحقوقی آژانس بین المللی انرژی 

اتمی در این معادله، می تواند کل موضوع و محتوا را با چالش روبرو کند.

شوری کارشناس مسائل روسیه: 

مسکو می خواهد غرب را در شرایط
 »یا همه یا هیچ« قرار دهد 

 یک کارشناس مسائل روسیه گفت: روسیه به دنبال این است که موضوعات 
فرعی در سطح بین الملل مانند مذاکرات هسته ای ایران را به موضوع بزرگ تر 

تعامل خودشان با آمریکا و غرب پیوند بزند و به نوعی گروکشی کند. 
محمود شوری در گفت وگو با ایلنا، در تحلیل تاثیر بحران اوکراین بر مذاکرات 
وین و در پاسخ به این سوال که آیا روسیه به دنبال تعویق توافق وین است، گفت:  
روسیه به دنبال تعویق توافق وین نیست اما به نظر می رسد که مسکو علی رغم 
سال سال ۲۰۱۴ که تلاش کردند بحث گفت وگوهای هسته ای ایران را از موضوع 
اوکراین جدا کنند و اجازه ندادند که بحران این سال تاثیری بر مذاکرات ایران با 
۵+۱ داشته باشد، در بحران کنونی روس ها به دنبال این هستند که موضوعات 
فرعی در سطح بین الملل مانند مذاکرات هسته ای ایران را به موضوع بزرگ تر 
تعامل خودشان با آمریکا و غرب پیوند بزنند و به نوعی گروکشی کنند به این معنی 
که موضوع این مذاکرات و این موضوع را به عنوان گروگان موضوعات بزرگ تر 
خودشان با ایالات متحده قرار دهند. وی ادامه داد: این نگاه مسکو همان بازگشت 
به سیاست های دوران جنگ سرد است که همه موضوعات در سطح بین الملل به 
تعارضات استراتژیک و ایدئولوژیک شوروی پیوند خورده بود و هیچ موضوعی در 
خارج از این چهارچوب مورد بررسی و حل و فصل قرار نمی گرفت. بنابراین روسیه 
علاقمند است که همه مسائل مهم در سطح بین الملل را به موضوعات خود پیوند 
بزنند و عملا غرب را در شرایط »یا همه یا هیچ« قرار دهند و از این طریق همه 

ابزارهای خود در مقابل غرب را به صف کند.

سخنگوی وزارت امور خارجه با اشاره  به اینکه ما بر اساس رفتار ایالات متحده 
تصمیم می گیریم نه بر اساس پیام های غیر شفاف گفت: : ما هیچ زمانی را به 
عنوان ضرب الأجل نمی پذیریم. ملاک برای ما توافق خوب است، توافقی که 
منافع ملت در آن لحاظ شود. و اگر امروز انجام شود، همین امروز آمادگی داریم در 

وین این توافق را انجام دهیم.
سعید خطیب زاده صبح روز دوشنبه در نشست خبری هفتگی خود با اشاره به 
توافقات انجام شده بین ایران و آژانس بین المللی انرژی اتمی گفت:  این سفر در 
چارچوب فنی انجام شد که مقدمه این سفر مذاکرات وین بود. بر اساس بیانیه 
مشترک یک همکاری مشترک با آژانس بین المللی انرژی اتمی خواهیم داشت. 
جمهوری اسلامی ایران پاسخ سوالات آژانس را داده بود، اما لازم بود در چارچوب 

فنی و مدت زمانی مشخصی دوباره به این سوالات پاسخ داده شود.
سخنگوی وزارت امور خارجه تاکید کرد: رابطه مستقیمی بین بسته شدن این 

سوالات و توافقی که در وین انجام می شود وجود دارد.
وی در پاسخ به سوالی درباره اظهارات وزیر خارجه روسیه درباره اثر تحریم ها 
بر مراودات تجاری روسیه گفت: آنچه که گفته شده منتظر هستیم که از مجاری 
دیپلماتیک آن را بشنویم. تا جایی که روشن است گفت و گوها درباره در مسیر خود 
در حال پیگیری است و همکاری های صلح آمیز هسته ای ایران روشن است که 

نباید محدود و یا تحت تأثیر قرار بگیرد.
خطیب زاده بیان داشت: رویکرد روسیه تا به امروز رویکرد سازنده بوده است و 
برای رسیدن به یک توافق دسته جمعی در وین دور هم جمع شدیم و منتظریم که 

در بیان جزئیات بیشتری را اگر دارند به ما بدهند.
وی یادآور شد: مردم ایران می دانند که مذاکره کنندگان شان در وین در راستای 
حداکثرسازی منافع مردم قدم برداشته و در همین راستا هم کار خود را جلو 

خواهند برد.
سخنگوی وزارت امور خارجه درباره موضع چین در مذاکرات وین گفت: موضع 
چین یکی از سازنده ترین مواضعی بوده که از روز اول تا به امروز داشته است. 
موضع حمایتی از گفت وگوهای وین بوده است و در همین بستر با چین در وین 

جلو خواهیم رفت. 
تغییر عملی در رفتار آمریکا مشاهده نکرده ایم

خطیب زاده در تشریح موضع ایران در مورد مذاکرات مستقیم با آمریکا گفت: 
موضوع جمهوری اسلامی ایران یک موضوع تداوم دار تا به امروز بوده است. ما 
بر اساس رفتار ایالات متحده تصمیم می گیریم نه بر اساس پیامهای غیر شفاف یا 

اینکه بدون اینکه بدانیم در نتیجه چه اتفاقی خواهد افتاد. 
سخنگوی دستگاه دیپلماسی تصریح کرد: اعضای برجام مشخص است ایالات 
متحده از آن خارج شده و خواستار بازگشت به آن است. تعهداتی که باید بپذیرد 
برای ما و ۱+۴ روشن است. درخواست مذاکره مستقیم تنها زمانی معنا پیدا می 

کند که ما دلیل آن ملاقات و دیدار را بدانیم. 
تا امروز هیچ تغییری در رفتار ایالات متحده ندیدیم و فشار  وی تاکید کرد: 
حداکثری بر مردم ایران ادامه داشته است و چشم اندازه هر اقدامی بر اساس 

منافع ملت ایران تشخیص داده می شود.
فعالیت های صلح آمیز هسته ای ایران نباید مقید به هیچ تحریمی شود

سخنگوی وزارت امور خارجه همچنین در پاسخ به سؤالی درباره اظهارات وزیر 
خارجه روسیه در خصوص اخذ تضامین از آمریکا، گفت: روسیه یکی از طرف های 
مذاکراتی در وین است و طبیعی است که این درخواست ها را در چارچوب وین و 

در میز مذاکراتی دریافت کنیم. اجازه بدهیم ترجمان آن را در میز مذاکرات بشنویم 
و بدانیم که باید آنها را در چه بستری پیش برد.

خطیب زاده تأکید کرد: فعالیت های صلح آمیز هسته ای ایران نباید مقید به هیچ 
تحریمی شود.

وی درباره وجه تمایز این دور از مذاکرات و شش دور گذشته که در زمان دولت 
قبل انجام شد، اظهار داشت: آنچه امروز در وین اتفاق می افتد، با دو مشخصه و 
مؤلفه تداوم و تغییر قابل شناسایی است؛ نه تغییر کامل و نه تداوم کامل بوده است. 
آنچه امروز در وین اتفاق می افتد، در راستای حداکثرسازی منافع ملت با رعایت 
تمامی خطوط قرمز و دستورالعمل هایی است که برای وزارت امور خارجه در وین 

داده شده است. 
تلاش می کنیم صدای مردم مظلوم یمن و سوریه باشیم

سخنگوی دستگاه دیپلماسی همچنین درباره بحران یمن و سوریه گفت: تلاش 
وزارت امور خارجه به عنوان دستگاه متولی امر دیپلماسی این بوده که صدای 
مظلومان عالم باشد؛ لذا همواره تلاش کردیم صدای مردم یمن، سوریه و تمام 

مظلومانی باشیم که هیچ تریبونی ندارند. 
خطیب زاده در ادامه با اشاره به موضع ایران درمورد بحران اوکراین اضافه کرد: 
سیاست خارجی جمهوری اسلامی ایران، مخالفت با جنگ به عنوان راه حل 
بحران ها و در عین حال با در نظر گرفتن ژئوپلیتیک منطقه، معاهدات بین المللی و 

توافقات بین کشورها بوده است. 
وی تصریح کرد: ما از روز اول موضع خود را درباره مسأله اوکراین اعلام کردیم؛ 
آنچه در این منطقه اتفاق می افتد، نتیجه اقدامات ناتو بوده است اما ما همه را برای 
آتش بس دعوت کردیم و خواستیم که در یک بستر دیپلماتیک همه نگرانی های 

دو طرف بر طرف شود.
مساعی  تشکیک  روسیه  در  دوستانمان  با  ما  کرد:  نشان  خاطر  خطیب زاده 
می کنیم تا به آتش بس فوری برقرار شود. توافقاتی که بین شوروی سابق و اوکراین 
انجام شده، روشن است و طبیعی است که ملت ها باید در این مواقع در کنار 

دولت های خود بمانند.
سخنگوی وزارت امور خارجه در تشریح دیدگاه ایران در خصوص اعزام جنگجو از 
کشورهای دیگر به اوکراین، گفت: اخبار پراکنده به ما هم رسیده است؛ البته باید 
راستی آزمایی شود. مهم ترین نکته این است که همه باید تلاش کنیم این بحران از 
کنترل خارج نشود و این جنگ سریز نکند. اوراسیا به اندازه کافی بحران داشته و 
دارد. ما حمایت می کنیم برای اینکه مذاکرات به یک آتش بس فوری و حل و فصل 

دیپلماتیک ختم شود.
وی درباره خبرهای خروج روسیه از برجام که در فضای رسانه ای منتشر می شود، 
بیان داشت: ما خبر موثقی از این موضوع نداریم اما چین و روسیه تا امروز مسئولانه 

عمل کرده اند و ما هیچ خبری در مورد مباحث دیگری که مطرح شده، نداریم. 
خطیب زاده تأکید کرد: ما بر اساس منافع مردم ایران قدم برمی داریم، سکوت 
می کنیم و حرف می زنیم. تلاش می کنیم که صدای عاقل و صدای تمدنی مردم 
بزرگ ایران باشیم؛ کما اینکه این تریبون همواره سعی کرده همین کار را انجام 

دهد. 
به اظهارات نمایندگان احترام می گذاریم

سخنگوی وزارت امور خارجه همچنین درباره اظهار نظر برخی از نمایندگان 
از نهادهای  مجلس درباره مذاکرات وین گفت: مجلس شورای اسلامی یکی 
مردم سالاری در ایران است. برخی اظهارنظرهای نمایندگان مجلس نشان دهنده 

این شکوه مردم سالاری و مطالبه گری نمایندگان مردم ایران است. ما به آنها احترام 
می گذاریم اما طبیعی است که صداهای مختلفی از مجلس شنیده شود. آقای 
امیرعبداللهیان امروز صبح با ۷۰ نفر از نمایندگان مجلس در کمیسیون تلفیق در 

خصوص موضوعات مختلف گفت وگو کردند. 
خطیب زاده تأکید کرد: روزی که در نقطه ای قرار بگیریم که بتوانیم جزئیات 

گفت وگوها را بیان کنیم، این اقدام را انجام خواهیم داد. 
سخنگوی دستگاه دیپلماسی در پاسخ به سؤالی در مورد آخرین وضعبت تبادل 
زندانیان بین ایران و آمریکا، گفت: این مذاکرات پیشرفت هایی داشته است و 
منتظر هستیم که جمع بندی شود و اگر طرف آمریکایی این بار به تعهدات خود 
عمل کند و شب اجرا عقب نشینی نکند، فکر می کنم بتوانیم یکی از پرونده های 

مهم در زمینه انسانی را ببندیم. 
وی همچنین درباره وضعیت ایرانیان مقیم اوکراین و آخرین اقدامات دستگاه 
سیاست خارجی برای خارج کردن آنها از این کشور، بیان داشت: دیروز دو پرواز 
به کشورمان داشتیم و رئیس ستاد بحران اوکراین وزارت امور خارجه هم به لهستان 

رفته و از مرزها بازدید کرده است. 
به  ایرانیان  ورود  حاضر  حال  در  کرد:  اضافه  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی 
کشورهای همجوار اوکراین به یک حداقلی رسیده است و نوع و ترکیب ورود هم 
تغییر کرده است. در روزهای اول جوانان و دانشجویان بودند ولی امروز خانواده ها 
به کشورهای همسایه ورود پیدا می کنند و هموطنانمان با چند پرواز تا به حال به 

کشور بازگشته اند.
خطیب زاده با بیان اینکه تا به امروز اقدامات و تمهیداتی که وزارت امور خارجه 
اندیشیده جواب داده و بسیاری از ایرانیان در کمترین زمان ممکن از اوکراین خارج 
شده اند، گفت: اکنون در شهرهای جنگی اگر تعداد نادری از افراد حضور داشته 
باشد. یکی دیگر از همه مردم ایران در اوکراین خواهش می کنم در اولین فرصت 

ممکن با ما تماس بگیرند یا اوکراین را به مقصد کشورهای همسایه ترک کنند. 
ملاک برای توافقی  است که منافع ملت در آن لحاظ شود 

وی با بیان اینکه تمهیدات لازم برای بازگشت دانشجویان به ایران توسط دولت 
اندیشیده شده است، اضاف کرد: گفت وگوهای خوبی با نهادهای مختلف انجام 
شده است و بلافاصله می توانند فعالیت های خود را در ایران ادامه بدهند. کسانی 
که سرباز هستند و مشکل خدمت دارند با همراهی بسیار خوب رئیس کل ستاد 

نیروهای مسلح، دغدغه ای برای خروج و ورود خود نخواهند داشت.
سخنگوی وزارت امور خارجه در خصوص نکات اختلافی باقیمانده در وین، 
اظهار کرد: اگر کسی موضوع جدیدی را اضافه نکند، نکات اختلافی باقیمانده از 
تعداد انگشتان یک دست هم کمتر است. همه آنها هم منتظر پاسخ ایالات متحده 
است. اگر رویکرد منطقی داشته باشد و دغدغه ۱+۴ و ایران را در نظر بگیرد و پاسخ 

مناسبی از طرف واشنگتن داده شود، در کمترین زمان توافق در دسترس است. 
خطیب زاده تأکید کرد: ما هیچ زمانی را به عنوان ضرب الأجل نمی پذیریم. 
ملاک برای ما توافق خوب است، توافقی که منافع ملت در آن لحاظ شود. و اگر 

امروز انجام شود، همین امروز آمادگی داریم در وین این توافق را انجام دهیم.
نتایج ملموسی از مذاکره با سعودی ها به دست نیامده است

وی همچنین در پاسخ به سوالی درمورد اظهارات ولی عهد سعودی درباره مذاکره 
با ایران، بیان داشت: آقای امیرعبداللهیان موضع ایران را به روشنی بیان کرد؛ 
عربستان یک کشور مهم در جهان اسلام و منطقه است و پرونده های اختلافی 
نباید باعث شود حداقلی از روابط را با هم نداشته باشیم. منتفعان اصلی این روابط 

مردم منطقه و دو کشور هستند.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی اضافه کرد: در چهار دور گذشته گفت وگوها در 
بغداد، در فضای خوب، محترمانه و مثبتی ادامه داشته است. البته باید تأکید کنم، 
نتایج ملموسی از این گفت وگوها تا به امروز به دست نیامده و حداقل نتایج کم و 

محدود بوده است. 
خطیب زاده اضافه کرد: باید در دور پنجم تلاش کنیم از مفاهمه ای که در برخی 
حوزه ها داشتیم ترجمان نتیجه کنیم. تاریخ دور پنجم هنوز قعطی نیست. ولی هر 
دو طرف برای برگزاری نشست بعدی است اراده دارند. اگر عربستان سعودی با 
این اراده قطعی در بغداد حاضر شود تا نتیجه مناسبی از این گفت وگوها حاصل 
شود، جمهوری اسلامی ایران نیز آمادگی دارد حداکثر سرعت را به برقراری روابط 

میان دوکشور ببخشد.
هیچ وقت از لفاظی های رژیم صهیونیستی نگرانی نداشیتم 

با مذاکرات  ارتباط  در  آپارتایدی صهیونیستی  رژیم  اقدامات  وی درخصوص 
وین، اظهار کرد: مخاطب اقدامات رژیم صهیونیستی پایتخت های اروپایی و ۴+۱ 
است. رژیم آپارتایدی که در سرزمین های اشغالی است سیاست و روشن آن هراس 
افکنی، ترساندن و خرابکاری و دستکاری در هرگونه راه حل های دیپلماتیک برای 

مسائل بین المللی است.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی اضافه کرد: مطمئن هستیم  هم دوستان در روسیه 
و مسکو می دانند و هم نخبگان در کشورهای مختلف  میزان دشمنی این رژیم با 

آرامش و صلح در فضای بین الملی را می شناسند.
خطیب زاده تأکید کرد: ما از لفاظی های این رژیم هیچ وقت نگرانی نداشیتم، این 
اقدامات برای مصارف خاص و باج خواهی از این کشورهاست و مهم این است که 
این کشورها بدانند با چه ساختاری حرف می زنند و همکاری  می کنند. ساختاری 
که از ابتدا اباء نداشته که بگوید هدف اصلی اش شکل نگرفتن توافق در وین است.

سخنگوی وزارت امور خارجه:

هیچ زمانی را به عنوان ضرب الأجل نمی پذیریم 
بر اساس رفتار ایالات متحده تصمیم می گیریم نه پیام های غیرشفاف

گزارش ربیعی از جلسه کابینه تدبیر و امید

روحانی: همه باید با انسجام و وحدت ملی پشت مذاکره کنندگان باشیم
رئیس دولت دوازدهم تاکید کرد : مهم نیست که این 
توافق را چه کسانی احیا می کنند یا چه کسانی مذاکره 
می کنند، مهم آثار و تبعات آن است که باید در رشد کشور 

مشاهده شود. 
علی ربیعی درباره جلسه اخیر برخی اعضای کابینه 
تدبیر و امید با هدف بررسی برخی مسایل روز و از جمله 
، مواضع رئیس جمهور سابق و اعضای دولت او پیرامون 
مذاکرات کنونی وین و توافق احتمالی برجامی نوشت : 
چند روز پیش نوشتم مشکلات بنیادین ما نقصان در 
قدرتمند شناسنامه دار  احزاب  است.  سامان سیاسی 
و با برنامه ای وجود ندارند که خط کشی برای قضاوت و 
معیار درباره سیاست ها، برنامه ها و عملکردها به دست 
دهند. اکثر انتخابات ها به ویژه ریاست جمهوری در یک 
ناشناختگی و ابهام و اقبال یک باره مردم نتیجه داده و 
از سویی گویی نفی گذشته توسط برخی جناح ها و به 
قدرت رسیدگان به یک سنت و کنش سیاسی تبدیل 
شده است. به هر ترتیب یک جامعه موفق هرگز تجربیات 
مدیران ارشد خود را نادیده نمی گیرد. تجربه های انباشته 

بخشی از سرمایه نظام های پویا محسوب می شود.
شنبه شب با تعداد زیادی از اعضای دولت دوازدهم و 
رئیس جمهور پیشین جلسه ای آنلاین داشتیم. هرچند 
این روزها برخی همین جلسات را تاب نمی آورند و برای 

آن عبارات و اصطلاحاتی بکار می برند.
این اولین حضور من از چند جلسه برگزارشده اعضای 
دولت دوازدهم بود و مناسب دیدم گزارشی از این جلسه 
را بیان کنم. در این دیدار در خصوص برخی از مباحث 
روز مانند نگرانی فزاینده مردم از عدم گسترش پهنای 
صورت  تبادل نظر  و  بحث  اینترنت  کندی  علل  و  باند 

گرفت.
همچنین گزارشی از بودجه و وضعیت اقتصادی کشور 

نیز در جلسه ارائه شد. مسئله اوکراین نیز از موضوعات 
جلسه بود اما بحث برجام و اقدامات صورت گرفته برای 

احیای آن کانون اصلی گفت وگوها بود. 
انگیزه اصلی من از این گزارش نیز مواضع اعضای 
زمینه  این  در  پیشین  رئیس جمهور  و  دوازدهم  دولت 
است. روحانی دراین باره گفت که »مذاکرات هسته ای و 
احیای برجام مهم ترین اتفاق و مسئله کشور در چند ماه 

اخیر است. مهم نیست که این توافق را چه کسانی احیا 
می کنند یا چه کسانی مذاکره می کنند، مهم آثار و تبعات 
آن است که باید در رشد کشور مشاهده شود. مذاکرات و 
توافق هسته ای باید منافع و مصالح کشور و مردم را تأمین 
کند و نتایج آن بر زندگی مردم تأثیر بگذارد. همه باید با 
انسجام و وحدت ملی در پشت مذاکره کنندگان باشیم. 
کسانی که برای منافع مردم کوشش و جهاد می کنند 

چه در این دولت چه در دولت تدبیر و امید همگی از 
دیپلمات هایی هستند که برای منافع ملی می جنگند.«

و  ضرورت  مسئله  درباره  همچنین  جلسه  این  در 
پیچیدگی ساختن و آباد کردن کشور پس از توافق بحث 
شد و نظر اعضای جلسه و روحانی چنین بود که »پس از 
این توافق کشور باید به سمت جبران خسارت های ناشی 
از جنگ اقتصادی ایجادشده از سوی امریکا حرکت کند 

و به رشد اقتصادی مناسب برسیم.«
فضای عمومی جلسه در جهت کمک، حمایت از دولت 
برای پیشبرد در حین مذاکرات و پس از توافق برجام بود. 
اتفاقاً در این زمینه روحانی هم تأکید کرد که »اعضای 
دولت تدبیر و امید آمادگی دارند به طرق مختلف تجارب 
خود از دستاوردهای اقتصادی توافق برجام که موجب 
در  را  برجام شد  از  تورم پس  کنترل  و  اقتصادی  رشد 

اختیار دولت سیزدهم قرار دهند.«
و  کار  وزارت  دوران  در  زیسته ام چه  تجربه  بر  بنا  من 
چه به عنوان سخنگوی دولت و با یاد آوردن دورانی که 
جامعه،  شدن  ضعیف  مثل  چندگانه ای  نگرانی های 
سقوط دهک ها به پایین و ضرورت حمایت اجتماعی و 
دشواری های آن از یک سو و از سوی دیگر، نشان ندادن 
ضعف به موجودی مثل ترامپ و در کنار این ها فشارهای 
روانی و غیرمنصفانه و حملات جناحی امروز به این درک 
رسیده ام و معتقدم حمایت روانی از دولت ضروری است.
بر اساس این تجارب، امروز همه وظیفه داریم از دولت 
حمایت کنیم تا تنها در یک جبهه در دنیای برهم ریخته 
سیاسی که هرکس منافع خود را دنبال می کند بتواند 
از منافع ایران و ایرانیان حمایت کند. مسیر درستی که 
دولتمردان سابق و رئیس جمهور پیشین بر آن تأکید 
کرده اند. همه باید کاری کنیم تا مسیر هموار شود. این 

وظیفه ملی ماست
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خداوند، محمّد و علی و یازده تن از فرزندان او را از نور عظمت 
خویش آفرید و ارواح آنان را در روشناییِ نور خود، قرار داد که 

پیش از آفرینش مخلوقات، او را عبادت می  کردند و خدا را به 
پاکی و قداست می  ستودند. ایشان، امامانِ از نسل پیامبر خدا 

صلّی  الله  علیه  و آله هستند.

سه شنبه -17 اسفند ماه 1400 - سال بیست وچهارم- شماره 5468

الکافی : ج 1 ص 530 ح 6

منبع آگاه قضائی: کاترین شکدم فقط 18 روز در ایران اقامت داشته است
یک منبع آگاه در قوه قضائیه تأکید کرد که خانم شکدم ۵ سفر به ایران داشته و در این سفرها، مجموعاً ۱۸ روز 
در کشورمان اقامت و حضور داشته است.پس از مطرح شدن ادعاهای عجیب رسانه ای در مورد اقدامات فردی به 
نام "کاترین شکدم" که تبعه کشور فرانسه بوده و با ادعای تشرف به دین اسلام یادداشت ها و مقالاتی را در برخی 
رسانه های داخلی ایران منتشر کرده است، یک منبع آگاه در قوه قضائیه در گفت وگو با تسنیم گفت: ادعاهای 
مطرح شده خیال پردازی های ژورنالیسیتی و یک سناریوی تبلیغاتی و سیاسی دور از واقعیت است.این منبع آگاه 
تاکید کرد: بر اساس بررسی های دقیق انجام شده، نامبرده در طول سالیان گذشته ۵ سفر به ایران داشته و در 
مجموع این ۵ سفر نیز، صرفا ۱۸ روز در کشورمان اقامت و حضور داشته است که با ادعاهای مطرح شده هیچ 
تناسبی ندارد.وی ادامه داد: محافل رسانه ای خاص و پنهان طی روزهای گذشته در مورد این خانم اخباری جعلی 
و به شدت بی ارتباط با واقعیت را منتشر کرده و سعی کرده اند یک سناریوی رسانه ای، تبلیغاتی و ضداخلاقی را 

پیش ببرند که بیشتر با شرایط و مناسبات داخلی خودشان تناسب دارد.

آخرین وضعیت بیماری کرونا در استان قم 
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در ۲۴ ساعت منتهی به شانزدهم اسفندماه جاری، هفت نفر بر اثر ابتلا 
به بیماری کرونا در این استان جان خود را از دست دادند. به گزارش عصر دوشنبه روابط عمومی دانشگاه علوم 
پزشکی قم، مهدی مصری با اشاره به آخرین وضعیت بیماری کرونا در استان قم، افزود: در این مدت ۵۱ نفر با 
علایم ابتلا به بیماری کرونا در مراکز درمانی این استان پذیرش و از این تعداد ۳۴ نفر بستری شدند.وی اضافه 
کرد: ۴۵ نفر از افرادی که در هفته های گذشته به دلیل ابتلا به کرونا در بیمارستان بستری شده بودند نیز ترخیص 
شدند.به گفته وی، در حال حاضر ۲۰۱ بیمار مبتلا به کرونا در بیمارستان های قم بستری هستند که ۴۲ نفرشان 
بدحال هستند.مصری خاطرنشان کرد: در ۲۴ ساعت منتهی به شانزدهم اسفندماه جاری، ۱۶۱ تست کرونا از 
شهروندان گرفته شد که جواب ۵۰ مورد مثبت بوده است.وی ادامه داد: تاکنون یک میلیون و ۷۸۲ هزار و ۳۳۹ 
دوز واکسن کرونا به شهروندان استان قم تزریق شده است.وضعیت کرونایی قم که از روز هشتم بهمن ماه به رنگ 

قرمز درآمده بود، روز ششم اسفندماه جاری نارنجی شد.

 سفیر ایران در پاریس خداحافظی کرد
 سفیر جمهوری اسلامی ایران در فرانسه پایان مأموریت خود در پاریس را اعلام کرد. بهرام قاسمی در پایان 
مأموریت خود در پاریس، با انتشار پیامی در حساب توییتری سفارت جمهوری اسلامی ایران در فرانسه، از ایرانیان 
مقیم فرانسه خداحافظی کرد.بهرام قاسمی در اسفند ماه ۱۳۹۷ به پیشنهاد وزیر امور خارجه وقت و تصویب 
رئیس جمهور، سفیر ایران در فرانسه شده بود. قاسمی از تیرماه سال ۱۳۹۵ تا سال ۹۷ به عنوان سخنگو و رئیس 

مرکز دیپلماسی عمومی و رسانه ای وزارت امور خارجه فعالیت داشته است.

دارو از سبد ارز ترجیحی حذف نمی شود
 سخنگوی کمیسیون تلفیق بودجه ۱۴۰۱ گفت: تا زمانی که زیرساخت لازم برای جبران افزایش هزینه های 
احتمالی ناشی از تغییر سیاست ارز ترجیحی فراهم نباشد، دارو را از سبد ارز ترجیحی حذف نمی شود و در 
این زمینه دولت نیز حساسیت لازم را دارد. حیم زارع در جمع خبرنگاران در واکنش به برخی اظهارنظرها درباره 
مصوبه مجلس درباره ارز ترجیحی گفت: حدود ۹ میلیون نفر در کشور از خدمات بیمه استفاده نمی کنند و در 
صورت تغییر سیاست ارزی درباره دارو به این جمعیت آسیب وارد می شود. سخنگوی کمیسیون تلفیق بودجه 
سال ۱۴۰۱ از مصوبه این کمیسیون برای افزایش وام ازدواج جوانان به ۱۵۰ میلیون تومان و همچنین پرداخت 

وام فرزندآوری خبر داد.

بهزاد نبوی رییس جبهه اصلاحات ایران ماند
 بهزاد نبوی از سوی مجمع عمومی جبهه اصلاحات ایران بار دیگر به عنوان رییس این تشکل سیاسی انتخاب 
شد. بهزاد نبوی عصر یکشنبه با رأی اجماعی مجمع عمومی جبهه اصلاحات ایران برای سال دوم به ریاست این 

جبهه انتخاب شد. نبوی از سال ۹۹ ریاست جبهه اصلاحات ایران را بر عهده داشته است.

شورای نگهبان لایحه نظام رتبه بندی معلمان را تایید کرد 
سخنگوی شورای نگهبان در توییتی از تایید لایحه نظام رتبه بندی معلمان در این شورا خبر داد.هادی طحان 
نظیف در توییتی نوشت: لایحه نظام رتبه بندی معلمان که در مراحل قبل از سوی شورای نگهبان با اشکالات و 
ابهاماتی مواجه شده بود، در جلسه امروز این شورا بررسی و خلاف موازین شرع و قانون اساسی شناخته نشد.

وی افزود: امیدوارم اجرای این قانون به ارتقای کیفیت آموزشی کشور و رفع دغدغه های معلمان عزیز بیانجامد.

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کلاهبرداری 3۵ میلیاردی به بهانه ثبت اختراع بخاری 
فرمانده انتظامی استان قم گفت: فردی به بهانه سرمایه گذاری در تجاری سازی نوعی بخاری از ۲۳ 

نفر ۳۵ میلیارد ریال کلاهبرداری کرده بود که با تلاش کارآگاهان پلیس آگاهی استان دستگیر شد. 
سردار "سید محمود میرفیضی" اظهار داشت: در پی وصول ۲۳ فقره شکایت به پلیس آگاهی استان 
مبنی بر کلاهبرداری از طریق سرمایه گذاری توسط مدعی اختراع و ثبت تولید تجاری نوعی بخاری، 

موضوع به صورت ویژه در دستور کار کارآگاهان زبده این پلیس قرار گرفت.
وی افزود: طی تحقیقات از شکات مشخص شد متهم با تبلیغات گسترده در فضای مجازی از طریق 
مانور متقلبانه اعتماد افراد را با وعده پرداخت سود کلان و شراکت آن ها در زمینه تولید و صادرات 

محصولات جلب و در مجموع ۳۵ میلیارد ریال دریافت کرده و به کشور ترکیه متواری شده است.
فرمانده انتظامی استان قم گفت: در ادامه کارآگاهان با بررسی های لازم و انجام اقدامات اطلاعاتی 
سرنخ هایی از حضور متهم در یکی از استان های شمال غربی بدست آورده و با هماهنگی مقام قضائی 

استان نامبرده را در استان مذکور دستگیر و به قم منتقل کردند.
وی تصریح کرد: متهم در مواجهه با شواهد موجود ضمن اعتراف به اتهام وارده به ۵ فقره کلاهبرداری 
مشابه نیز در سایر شهرها اعتراف که در نهایت به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی 

تحویل مرجع قضائی و در نهایت روانه زندان شد.
 

جانشین فرمانده انتظامی استان قم :

کشف 4.۵ تن مواد مخدر درسال جاری
جانشین فرمانده انتظامی استان قم از کشف ۴.۵ تن انواع مواد مخدر طی سال جاری در استان 
خبر داد .  سردار بهادر اسماعیلی در آئین امحاء مواد مخدر در استان، اظهارداشت: یکی از اولویت های 
پلیس برخورد با قاچاقچیان مواد مخدر و معتادان متجاهر بوده و همه ساله به صورت مستمر طرح هایی 
بدین منظور در سطح استان اجرا می شود. وی افزود: امسال حدود ۴.۵ تن انواع مواد مخدر با همکاری 
همه سازمان ها و حمایت و پشتیبانی دستگاه قضائی توسط نیروهای سخت کوش و سبزپوش انتظامی 
کشف شده است. جانشین فرمانده انتظامی استان قم گفت: همه ساله مراسم امحاء مواد مخدر با 
همکاری شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر و دبیری آن ها و همکاری استانداری و همه سازمان ها 
در سطح استان اجرا می شود که در استان قم امسال ۱.۵ تن مواد مخدر سوزانده و به آتش کشیده شود 

که انشاء الله این بلای خانمان سوز را بتوانیم ریشه کن کنیم .
 

جانشین فرمانده انتظامی شهرستان قم خبرداد:
پایش تصویری و استقرار پلیس در ۱2 نقطه از مراکز خرید 

جانشین فرمانده انتظامی شهرستان از حضور پلیس در ۱۲ نقطه از مراکز خرید استان همزمان با ایام 
پایانی سال خبر داد و گفت: علاوه بر استقرار مأموران انتظامی، کلیه این مراکز نیز توسط دوربین های 
مرکز فرماندهی و کنترل پایش می شود.   سرهنگ حبیب ا... منصوری متین اظهارداشت: با هدف 
پیشگیری از سرقت، جیب بری، کیف قاپی و مزاحمت و همزمان با ایام پایانی سال، مأموران انتظامی 
شهرستان و یگان امداد با همراهی سایر رده های ستادی استان و همچنین پلیس های افتخاری، در ۱۲ 
نقطه از مراکز خرید در ساعات فعالیت صنوف مستقر هستند. وی افزود: علاوه بر استقرار پلیس در مراکز 

خرید، این مراکز توسط دوربین های مرکز فرماندهی و کنترل نیز پایش می شود.

مدیرکل دامپزشکی استان قم خبرداد:

آغاز طرح تشدید و کنترل فرآورده های خام دامی 

مدیر کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان قم خبرداد:

وجود بیش از ۱3 هزار تخت اقامتی برای اسکان مسافران

مدیرکل دامپزشکی استان قم گفت: طرح تشدید و 
کنترل فرآورده های خام دامی ویژه نوروز و ماه رمضان 
از ۱۴ اسفندماه جاری در این استان آغاز شده و تا ۱۶ 

اردیبهشت ماه سال آینده به مدت ۲ ماه ادامه دارد. 
مهدی رفیعی محمدی روز دوشنبه در گفت وگو با 
شد،  انجام  ویدیوکنفرانس  به صورت  که  خبرنگاران 
افزود: در این طرح اکیپ های دامپزشکی در سطح 
استان از جمله شهرستان های قم، کهک و جعفریه 

فعال هستند.
وی اضافه کرد: هشت اکیپ سیار در روزهای تعطیل 
و غیرتعطیل از ساعت ۸:۰۰ تا ۲۰:۰۰ در محل های 
عرضه فرآورده های خام دامی نظارت بهداشتی دارند 
و ۲ تیم نظارتی در سطح اداره کل و شهرستان قم 
نیز بر فعالیت این اکیپ ها نظارت دارند. وی با بیان 
این که ۱۷ نفر از پرسنل بهداشتی و دامپزشکی در 
این تیم های نظارتی حضور دارند، ادامه داد: در این 

مدت مراکز عرضه فرآورده های خام دامی به ویژه در 
رستوران ها، هتل ها، چلوکبابی ها، مراکز طبخ غذا، 
کشتارگاه های دام، طیور، سردخانه ها و خودروهای 
نظارت  تحت  دامی  خام  فرآورده های  حمل  ویژه 

خواهند بود.
با  مشترک  گشت های  اجرای  به  اشاره  با  رفیعی 
کارشناسان تعزیرات و سازمان صنعت ، معدن و تجارت 
خاطرنشان کرد: شهروندان می توانند گزارش تخلفات 
را با شماره های اداره کل دامپزشکی قم ۳۶۱۲۳۴۵۶ 
و   ۳۶۶۴۲۷۸۹ قم  شهرستان  دامپزشکی  اداره  و 
۳۶۶۴۲۷۹۰ در میان بگذارند. به گفته وی، همچنین 
صدور گواهی حمل بهداشتی فرآورده های خام دامی، 
تایید و کنترل و تخلیه فرآورده ها و همچنین نظارت بر 
خودروها در طول شبانه روز به صورت مرتب در قالب 
تیم های نظارتی انجام می شود. وی گفت: به منظور 
بهره برداران  و  دامداران  برای  بهتر  خدمات  ارائه 

تامین  برای  خصوصی  بخش  در  کشیک هایی  نیز 
دارو، درمان، واکسن و مایه کوبی دام در نظر گرفته 
و  اداره کل  آزمایشگاه مرکزی  افزود:  شده است. وی 
چهار آزمایشگاه همکار برای تشخیص سلامت گوشت 
و فرآورده های خام دامی در روزهای تعطیل فعال می 
باشد. مدیرکل دامپزشکی قم بیان کرد: فرآورده های 
خام دامی باید در مراکز مجاز عرضه فرآورده های خام 
دامی که پروانه بهداشتی دارند، عرضه شود؛ گوشت 
باید با مهر دامپزشکی و فرآورده ها نیز دربسته بندی 
افزود:  وی  گیرد.  قرار  فروش  مراکز  دراختیار 
کشتارگاه های دام و طیور نیز در ایام تعطیلات نوروز 
به صورت کشیک فعالیت می کنند تا سلامت گوشت 
تامین شود. وی ابراز امیدواری کرد: با اجرای طرح 
تشدید و کنترل فرآورده های خام دامی امنیت غذایی 
و تامین سلامت مواد غذایی تامین شود و شهروندان با 

اطمینان خاطر از این فرآورده ها استفاده کنند.

مدیر کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
برای  اقامتی  تخت  هزار  از ۱۳  بیش  وجود  از  استان 
اسکان مسافران در ایام نیمه شعبان و تعطیلات عید 

نوروز خبر داد.
علیرضا ارجمندی با بیان اینکه آماده ارائه خدمات 
مطلوب به مسافران و زائران در ایام نیمه شعبان و نوروز 

هستیم گفت: در زمینه خدمت رسانی به زائران کمک 
و هم افزایی دیگر دستگاه های خدمات رسان ضروری 
اماکن  از  اینکه بسیاری  به  با اشاره  است. ارجمندی 
برای  حتی  استان  گردشگری  جاذبه های  و  تاریخی 
شهروندان قمی ناشناخته است افزود: با هدف برآورده 
ساختن بهتر نیاز های گردشگران با استفاده از ابزار های 

نوین ارتباطی ظرفیت های گردشگری استان را معرفی 
خواهیم کرد. وی با اشاره به وجود بیش از ۱۳هزار تخت 
ایام پیش رو گفت:  اقامتی برای اسکان مسافران در 
ارائه  برای  ایام  این  و نظارت ها در  بازدید های مستمر 
خدمات مطلوب به مسافران انجام خواهد شد و سامانه 

تلفنی ۹۶۰۹ هم آماده دریافت شکایات مردمی است.

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان قم  بابیان اینکه هیچ محدودیتی درتوزیع کالاهای 
اساسی وجود ندارد گفت: بیش از پنج هزار و ۹۰۰ تن کالای اساسی شامل برنج خارجی 
و شکر برای تامین بازار ایام پایانی سال در قم توزیع شد. سعید محمدی بیان کرد: براساس 
برنامه ریزی های انجام شده ۲ هزار و ۵۰۰ تن برنج خارجی و شکر برای توزیع در ایام پایانی 
سال در قم تدارک دیده شده بود که با توجه به نیاز بازار استان این رقم به ۵ هزار و ۹۰۰ تن 
رسید.  وی افزود: در همین رابطه براساس تصمیم های گرفته شده در جلسه تنظیم بازار 
استان برای تدارک حجم بیشتری از کالاهای اساسی ویژه ایام پایانی سال، مقدار یکهزار و 
۲۰۰ تن برنج هندی و تایلندی و میزان ۲ هزار  و ۲۰۰ تن شکر اضافه بر ۲ هزار و ۵۰۰ تن 

اقلام توزیع شده به بازار استان تزریق شد.
وی ادامه داد: ۲ هزار و ۲۰۰ تن شکر تخصیص یافته به قم در مرحله جدید شامل یک 
هزار و ۲۰۰ تن شکر برای مصرف خانوار و یک هزار تن شکر برای تامین نیاز صنف و صنعت 

است که اقدام لازم برای تدارک و توزیع آن در سطح بازار استان انجام شده است. 

ذخیره سازی مطلوب گندم و تامین آرد واحدهای نانوایی  
محمدی گفت: در زمینه تدارک و توزیع کالای اساسی درقم هیچ گونه محدودیتی وجود 
ندارد و در صورت نیاز استان به حجم بیشتری از برنج و شکر، مقدار مورد نیاز تامین و در بازار 
توزیع خواهد شد. وی افزود: قیمت کالاهای اساسی توزیع شده در بازار استان بر اساس 
قیمت مصوب تعیین شده است و در مراکز فروش به همان قیمت مشخص برای تامین نیاز 

مردم عرضه می شود.
مدیرکل غله و خدمات بازرگانی قم در بخش دیگری از سخنان خود با تاکید بر ذخیره 
سازی مطلوب گندم و تامین آرد واحدهای نانوایی استان برای تولید نان مورد نیاز مردم در 
ایام پایانی سال، نیمه شعبان و تعطیلات نوروز بیان کرد: با توجه به حضور زائران در شهر قم 
به مناسبت ایام نیمه شعبان و تعطیلات سال  نو که موجب افزایش نیاز به کالاهای اساسی 
می شود، اقدام های لازم برای تامین و تدارک اقلام مورد نیاز ایشان دیده شده است و مشکلی 

در این خصوص وجود ندارد.

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان قم :

هیچ محدودیتی درتوزیع کالاهای اساسی وجود ندارد 

سخنگوی شورای اسلامی شهر قم تاکید کرد:

لزوم استقرار دائمی سرویس های بهداشتی و 
آب آشامیدنی در بلوار پیامبراعظم)ص(

 سخنگوی شورای اسلامی شهر قم گفت: یکی از گلایه های مردم و زائران در طول 
سال عدم وجود امکاناتی مانند آب آشامیدنی و سرویس های بهداشتی در مسیر 
پیاده روی بلوار پیامبر اعظم)ص( بوده که امیدواریم تمهیدات لازم برای آن اندیشیده 

شود.
محسن محرری روزدوشنبه در جلسه سی ام رسمی و علنی شورای اسلامی شهر 
مقدس قم، با تقدیر و تشکر از فعالیت و همکاری شهرداری قم با مسجد مقدس 
جمکران اظهار داشت: برگزاری این جلسه در این فصل از سال نشان دهنده اهتمام 

این دو مجموعه بوده و امیدواریم جشن های نیمه شعبان به بهتریم نحو برگزار شود.
وی امکانات در بلوار پیامبر اعظم را مطرح کرد و افزود: یکی از گلایه های مردم 
و  آشامیدنی  آب  مانند  امکانات  برخی  وجود  عدم  سال،  طول  تمام  در  زائران  و 
سرویس های بهداشتی در مسیر پیاده روی این بلوار بوده که امیدواریم تمهیدات 
 ۵ ساخت  از  قم،  شهر  اسلامی  شورای  سخنگوی  شود.  اندیشیده  برایان  لازم 
مسجد در مسیر بلوار پیامبر اعظم)ص( خبر داد و گفت: تا ساخت این مساجد 
باید سرویس های بهداشتی در مسیر مستقرشده و می توانیم از ظرفیت کارگاه های 
عمرانی در این مسیر استفاده کنیم. وی ادامه داد: در نصب و نگهداری سرویس 
بهداشتی می توانیم از نگهبانان کارگاه ها کمک گرفته و کانکس سرویس بهداشتی 
را تحویل آن ها بدهیم. عضو دیگر شورای اسلامی شهر قم نیز در ادامه تصریح کرد: 
باید بدانیم زائران و مسافران در ایام نیمه شعبان تنها به حرم مطهر و مسجد مقدس 

جمکران نرفته و از تمام شهر دیدن می کنند.
حجت الاسلام والمسلمین مرتضی استقامت، خواستار توسعه امکانات از پذیرایی 
زائران در تمام شهر شد و خاطرنشان کرد: باید از ظرفیت های مردمی در پذیرایی از 

زائران استفاده کرده و نظارت در تمام شهر به صورت گسترده انجام شود.
وی خاطرنشان کرد: امسال پیش بینی حضور ۳ میلیون زائر در شهر قم شده که 
می توانیم از ظرفیت خادمین افتخاری نیز در مدیریت این تعداد از مسافران استفاده 

کرده و آماده این اتفاق بزرگ در شهر باشیم.

معاون خدمات زائرین مسجد مقدس جمکران  مطرح کرد:

لزوم توجه ویژه به پارکینگ های 
پیرامون و آذین بندی مسجد جمکران 
معاون خدمات زائرین مسجد مقدس جمکران گفت: ساماندهی پارکینگ ها و 
آذین بندی پیرامون مسجد مقدس جمکران دو موضوع مهم برای ایام نیمه شعبان 

و نوروز است.
ابراهیم صدوقی روز دوشنبه  در جلسه سی ام رسمی و علنی شورای اسلامی شهر 
مقدس قم، با اشاره به اهمیت برگزاری مراسم نیمه شعبان بعد از گذشت دو سال 
اظهار داشت: بعد از گذشت دو سال از شیوع ویروس کرونا و تعطیلی مراسمات نیمه 

شعبان، امسال پیش بینی حضور زائران در ظرفیت وسیعی را در شهر داریم.
وی با ابراز رضایت از همدلی و هماهنگی همه دستگاه های اجرایی با مسجد 
مقدس جمکران افزود: شهرداری قم در حوزه خدمات شهری و شهرداری منطقه ۵ 
همکاری خوبی را با مجموعه مسجد مقدس جمکران داشته و با توجه به پیش بینی  
بارش و سردی هوا در نیمه دوم اسفندماه، تقاضا داریم به موضوع پارکینگ ها ویژه تر 
به آن نگاه شود. معاون خدمات زائرین مسجد مقدس جمکران همزمانی ایام نیمه 
شعبان و تعطیلات نوروز را موردتوجه قرار داد و تصریح کرد: ساماندهی پارکینگ ها 
و آذین بندی پیرامون مسجد مقدس جمکران دو موضوع مهم در این ایام بوده و با 
وجود بارش و سرمای هوا، باید تعداد اتوبوس ها در این ایام بیشتر شده و فعالیت 
آن ها مستمر باشد. وی به استقرار سرویس های بهداشتی در بلوار پیامبر اعظم)ص( و 
پیرامون مسجد مقدس جمکران نیز اشاره کرد و گفت: با توجه به اتصال نیمه شعبان 
به تعطیلات نوروز و پیش بینی ماندگاری زائران، شهرداری امکاناتی را که برای نیمه 

شعبان مستقر می کند استقرار آن را تا ۱۵ فروردین تمدید کند.
  

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم خبرداد:

ممنوعیت ورود موتورسیکلت به مسیر 
پیاده روی بلوار پیامبر اعظم)ص( 

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم از ممنوعیت ورود موتورسیکلت به مسیر 
پیاده رو بلوار پیامبر اعظم)ص( در نیمه شعبان خبر داد.

مسعود طبیبی روزدوشنبه  در جلسه سی ام رسمی و علنی شورای اسلامی شهر 
مقدس قم، با اشاره به نزدیکی ایام نیمه شعبان اظهار داشت: معاونت حمل ونقل و 
ترافیک شهرداری قم از یک ماه قبل برای جشن های نیمه شعبان برای نخستین بار 

مشاور گرفته  و برنامه ریزی لازم انجام شده است.
وی از انجام برنامه ریزی های لازم برای ایام نیمه شعبان در حوزه ترافیک خبر داد  
و افزود: تمام ورودی و خروجی های شهر تحت کنترل بوده و برای تمام نظام های 

حرکتی به سمت جمکران برنامه ریزی لازم انجام شده است۰
معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم، حفظ ایمنی مسیرها را مهم ترین اولویت 
شهرداری دانست و گفت: متأسفانه هر سال حوادث تلخ وجود داشته و طرح های 

لازم برای افزایش ایمنی ارائه شده که امیدواریم به بهترین نحو اجرا شود.
وی حضور موتورسیکلت ها در مسیر پیاده راه و احتمال ایجاد حادثه برای زائران 
و مسافران را موردتوجه قرار داد و تصریح کرد: درخواست نصب موانع زرد رنگ 
برای جلوگیری از ورود موتورسیکلت ها راداریم و هماهنگی های لازم با پلیس راهبر 

انجام شده تا ایامی با کمترین حادثه و بیشترین ایمنی را رقم بزنیم.
 

سرپرست سازمان زیباسازی شهرداری قم خبرداد:

برگزاری جشنواره نقاشی 
گنجشک های بهاری

جشنواره نقاشی گنجشک های بهاری در آستانه سال جدید به همت سازمان 
زیباسازی شهرداری قم در بوستان علوی اجرا شد.

پیام جوادیان ، با اشاره به برگزاری جشنواره گنجشک های بهاری اظهار داشت: 
برای برپایی این جشنواره طی سال های گذشته تلاش های زیادی شده و امسال 

طرح ها، ایده ها و جذابیت های بیشتری برای آن افزوده شده است.
وی با تأکید بر اهمیت پررنگ تر شدن بعد مردمی برنامه های شهرداری، ادامه داد: 
در جشنواره امسال تلاش شده بعد و رنگ و بوی مردمی جشنواره بیشتر شود و از 

حالت صرف مدیریتی خارج شود.
سرپرست سازمان زیباسازی شهرداری قم ادامه داد: جشنواره »گنجشک بهاری« 
از روز شنبه ۱۴ اسفندماه سال جاری به مدت ۳ روز با حضور ۴۰ هنرمند از سراسر 
کشور در بوستان علوی )میدان سرو( به همت سازمان زیباسازی شهرداری قم 

برگزارشده است.
گفتنی است بعد از فراخوان»شهرنگار۵«، بیش از ۱۵۰۰ طرح گنجشک بهاری 
از سراسر کشور به دبیرخانه این جشنواره ارسال شده بود که در نهایت با نظر هیات 

داوران آثار ۴۰ هنرمند به عنوان منتخب برگزیده شدند.
پایان سال  زیباسازی شهر قم در قالب فستیوالی هنری در  به همت سازمان 
گنجشک های بهاری در یک کارگاه عملی با رنگ های زنده و بانشاط رنگ آمیزی 

می شود و بعدازآن در سطح شهر توزیع و جانمایی می شود.
بازدید از این جشنواره از ساعت ۸ صبح تا ۸ شب برای عموم شهروندان طی 

روزهای شنبه، یکشنبه و دوشنبه هفته آینده آزاد است.

همزمان با هفته منابع طبیعی و روز درختکاری  صورت گرفت:

رونمایی از ۱۰ طرح شهروندی توسعه 
و نگهداشت فضای سبز شهری

۱۰ طرح درختکاری و توسعه فضای سبز شهرداری قم در شورای اسلامی شهر 
قم رونمایی شد.

به گزارش شهرنیوز؛ هم زمان با هفته منابع طبیعی و روز درختکاری از ۱۰ طرح 
با موضوع توسعه و نگهداری فضای سبز با محوریت شهروندان در سی امین جلسه 

رسمی و علنی شورای اسلامی شهر قم رونمایی شد.
این ۱۰ طرح که برای تمام اقشار شهروندان و در تمام سنین طراحی شده است 
به مدت یک سال در شهر اجرا خواهد شد و از برگزیدگان آن نیز تقدیر و جوایز و 

گواهی نامه به آن ها تقدیم خواهد شد.

  با پول سمند چه ماشین های خارجی می شه خرید!

به  اشاره  با  قم  شهر  اسلامی  شورای  زائرین  امور  و  شهری  خدمات  کمیسیون  رئیس 
آماده باش کامل نیروهای خدمات شهری و عملیاتی شهرداری قم تا ۱۵ فروردین ۱۴۰۱ 
گفت: از آذرماه ۱۱ کمیته ستاد زائران شهرداری در حال فعالیت و آماده سازی شهر برای ایام 

نیمه شعبان و نوروز هستند.
سید مجتبی سبحانی ثابت در جلسه سی ام رسمی و علنی شورای اسلامی شهر مقدس 
قم، با اشاره به نزدیکی ایام نیمه شعبان، به ارائه گزارشی از فعالیت های شهرداری و شورای 
اسلامی شهر قم پرداخت و اظهار داشت: یکی از ویژگی های نیمه شعبان امسال اتصال این 

ایام به تعطیلات نوروزی بوده که پیش بینی ماندگاری و استقرار زائران را در شهر داریم.
وی از آماده باش تمام پرسنل شهرداری از ۲۵ اسفندماه خبر داد و افزود: تمام مرخصی های 
پرسنل خدمات شهری شهرداری از ۲۵ اسفند تا ۱۵ فروردین لغو شده و کلیه پرسنل در 
آماده باش کامل هستند و ستاد تسهیلات شهرداری از آذرماه تشکیل شده و کمیته های ۱۰ 
گانه آغاز به کار کرده و امسال یک کمیته جدید با عنوان کمیته مردمی نیز به این ۱۰ کمیته 

اضافه شده است.
رئیس کمیسیون خدمات شهری و امور زائرین شورای شهر قم ادامه داد: در آخرین جلسه 
کمیته خدمات شهری، گزارش ها حاکی از اجرای بیشتر برنامه ها داشته و هر کمیته به صورت 
مجزا گزارش فعالیت های خود را ارائه داده  است و برنامه های آموزشی در ایستگاه های 

صلواتی انجام شده و نیروها در ایستگاه ها و در ارتباط با مناطق مستقر شده اند.
وی فعالیت های ستادهای هشتگانه را نیز تشریح کرد و گفت: برای تمام پارکینگ ها و 
پارک سوارها محدود خدماتی تعریف شده و نمایندگان ستادهای هشتگانه در آنجا مستقر 
می شوند تا راهنمایی های لازم به زائران و مسافران داده شده و به نحو احسن پارکینگ ها 

مدیریت و ساماندهی شود.
سبحانی ثابت اضافه کرد: سرویس های بهداشتی در پارکینگ ها تجهیز و سرویس های 
بهداشتی سیار برای استقرار، آماده شده و نگهبانان نیز مشخص شده است و همچنین 
ایمن سازی مسیر جمکران و بلوار پیامبر اعظم)ص( و تردد در آن با توجه به کارگاه های که 

وجود دارد در دستور کار قرارگرفته و لکه گیری اسفالت مسیر در حال انجام است.
پیاده ها،  نظام حرکتی  و گفت:  کرد  بیان  نیز  را  فاوا  و  اقدامات کمیته حمل ونقل  وی 

خودروهای شخصی، اتوبوس ها، خودرو شخصیت ها که بسیار مهم است در حال برنامه ریزی 
بوده و هماهنگی لازم با نرم افزار نشان انجام شده تا بهترین مسیرها را به مسافران و زائران 

نشان دهد.
داد:  ادامه  قم  شهر  اسلامی  شورای  زائرین  امور  و  شهری  خدمات  کمیسیون  رئیس 
هماهنگی های لازم با کمیته گم شدگان مسجد مقدس جمکران برای ساماندهی این افراد 
نیز انجام شده و برای نظارت تصویری، شهرداری تمام ورودی و خروجی های شهر را رصد 
کرده و تابلوهای راهنمایی که نیاز به رفع نقص داشته صورت گرفته و نظافت آن ها در دستور 

کار قرار دارد و بنرهای موقت برای مسیریابی بهتر در حال نصب است.
وی از محصور کردن و نرده گذاری پارک سوارها و پارکینگ ها خبر داد و گفت: پارکینگ ها 
و پارک سوارها در حال آماده سازی و خط کشی بوده و ۱۶ پارکینگ در اطراف حرم و مسجد 
مقدس جمکران در نظر گرفته شده که ۴ پارکینگ آن برای مسجد جمکران بوده و ۱۲ 

پارکینگ دیگر را شهرداری در اختیار زائران قرار می دهد که روشنایی آن ها تأمین شده است.
راه اندازی سامانه اخذ مجوز ایجاد ایستگاه صلواتی 

سبحانی ثابت از راه اندازی سامانه اخذ مجوز ایجاد ایستگاه صلواتی نیز خبر داد و ابراز کرد: 
متقاضیان با مراجعه به این سامانه می توانند مجوزهای لازم را دریافت کرده و نیاز به حضور 
در شهرداری نیست و ستاد گمشدگان در همه پارک سوارها حضورداشته و سامانه ۱۳۷ آن 

را پوشش خواهد داد.
وی به نحوه جمع آوری و مدیریت پسماند نیز اشاره کرد و افزود: تعداد زیادی سطل های 
زباله و کارتن پلاست در اختیار ایستگاه های صلواتی قرار می گیرد و آذین بندی و تعمیر 
المان های نوری در دستور کار قرارگرفته و امکان تفریحی و رفاهی و بوستان ها در حال 

آماده سازی و اسکان در بوستان ها در حال پیگیری است.
رئیس کمیسیون خدمات شهری و امور زائرین شورای اسلامی شهر قم، پیش بینی بارندگی 
و سردی هوا را مطرح و تصریح کرد: تمام امکان ورزشی و مسقف در اختیار شهرداری در حال 
آماده سازی بوده و دستگاه های برودتی و گرمایشی آن در حال نصب است و کمیته اسکان 

آن را پیگیری می کند.
وی حفظ ایمنی امکان اسکان را نیز مهم خواند و خاطرنشان کرد: هماهنگی های لازم 
برای حفظ ایمنی با سازمان آتش نشانی انجام شده و موتورسوارهایی با دستگاه های سنجش 
حرارت بین چادرها تردد کرده و دمای آن ها را رصد می کنند تا منجر به آتش سوزی و حادثه 

نشود.
سبحانی ثابت ادامه داد: به تمام مواکب، ایستگاه های صلواتی، مراکز اسکان،  حرم مطهر 
و مسجد مقدس جمکران سرکشی و نظارت شده و آموزش های لازم به مسافران و مسئولان 
بخش ها داده می شود تا حوادث سال های گذشته رخ نداده و ایمنی به صورت کامل برقرار 

شود.
وی از اندیشیدن تمهیدات لازم برای ساماندهی زائران در پارکینگ ها نیز خبر داد و گفت: 
برای گم نشدن خودرو زائران، کارت های هر پارکینگ با رنگ خاصی مشخص شده و ایمنی 

مسیرها به صورت ویژه موردتوجه قرار خواهد گرفت.
رئیس کمیسیون خدمات شهری و امور زائرین شورای اسلامی شهر قم در پایان درخواست 
ایام نیمه شعبان  باید  آذین بندی شهر به صورت ویژه را موردتوجه قرار داد و تأکید کرد: 
به صورت ویژه و پرشور آذین بندی شده تا نشاط اجتماعی و شادی شهروندان تأمین شود، زیرا 

این جشن یک جشن ملی بوده و نیاز به بودجه ملی دارد.

رئیس کمیسیون خدمات شهری و امور زائرین شورای اسلامی شهر قم  خبرداد:

برنامه ریزی گسترده شهرداری برای ایام نیمه شعبان و نوروز 

طرح:مهدی عزیزی

دبیر انجمن واردکنندگان خودرو درباره خودروهایی که با پول خرید 
سمند می توان وارد کرد، گفت: امکان واردات خودروهای کارکرده و 
دست دوم از 10 برند برتر جهان نظیر بنز، بی. ام. دابلیو، فورد، تویوتا 

و غیره با قیمت کمتر از 10 هزار دلار وجود دارد.

آگهی دعوت سهامدارن شرکت کدنگ)سهامی خاص( به شماره ثبت ۱2۹ و شناسه 
ملی ۱۰86۰۹5۰۱22 جهت تشکیل مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده

بدینوسیله از کلیه سهامداران شرکت کدنگ سهامی خاص به شماره ثبت 1۲۹ و 
شناسه ملی 10860۹501۲۲ دعوت بعمل می آید تا در جلسه مجمع عمومی عادی 
بطور فوق العاده شرکت که در ساعت 10صبح مورخ 1400/1۲/۲۹ در محل قانونی 
شرکت واقع در قم بلوار الغدیر کوچه 4۹ روبروی مجتمع اشرفیه تشکیل می گردد، 

حضور بهمرسانید.
دستور جلسه:

•انتخاب اعضای هیات مدیره
•انتخاب بازرسین

هیات مدیره شرکت


